

# မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914  
**Myanma Alinn Daily**

## စောင့်ရှောက်ထားအပ်သောစိတ်

အလွန်အလွန်မြင်နိုင်ခဲ့သော၊ အလွန်အလွန် သိမ်မွေ့သော၊ အလိုရှိရာအာရုံ၌ ကျလေ့ရှိသော စိတ်ကို ပညာရှိသည် စောင့်ရှောက်ရာ၏။ စောင့်ရှောက်ထားအပ်သောစိတ်သည် ချမ်းသာကို ရွက်ဆောင်တတ်၏။  
 စိတ္တဝင်(မေပဒ-၃၆)

၁၃၈၃ ခုနှစ်၊ တပေါင်းလပြည့်ကျော် ၃ ရက်

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မတ် ၁၉ ရက်၊ စနေနေ့

အတွဲ (၆၁)၊ အမှတ် (၁၇၀)

## နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများစစ်ဆေးခြင်းများအပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက် လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၂။ လတ်တလော ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်းများဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

## ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်ထံမှ (၄၈)နှစ်မြောက် မွန်ပြည်နယ်နေ့ အခမ်းအနားသို့ ပေးပို့သည့်သဝဏ်လွှာ

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မတ်လ ( ၁၉ ) ရက်နေ့

ချစ်ကြည်လေးစားအပ်ပါသော မွန်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသား နေထိုင်ကြသည့် တိုင်းရင်းသားသွေးချင်းညီအစ်ကိုမောင်နှမများနှင့် နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါသည်။  
 မိဘပြည်သူ့အစ်ကိုမောင်နှမများခင်ဗျား - နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ပြည်ထောင်စုဖွား မိဘပြည်သူ့အစ်ကိုမောင်နှမများ မွန်ပြည်နယ်သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ တောင်ဘက်တွင် တည်ရှိပြီး  
 ယနေ့ မတ်လ(၁၉) ရက်နေ့တွင် ကျရောက်သော (၄၈)နှစ်မြောက် အားလုံး ကျန်းမာရွှင်လန်းပြီး ကောင်းကျိုးမင်္ဂလာအဖြာဖြာနှင့် ပြည့်ဝ ရေလမ်း၊ ကုန်းလမ်းဆုံရာ အချက်အချာနေရာမှာ တည်ရှိသည့်  
 မွန်ပြည်နယ်နေ့ မင်္ဂလာအခါသမယ၌ မွန်ပြည်နယ်အတွင်း မှီတင်း ကြပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းလျက် ချစ်ကြည်လေးစားစွာ ပြည်နယ်တစ်ခုဖြစ်ပါသည်။  
 စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ❖

## တပ်မတော်သားများ၏ အဓိကတာဝန်မှာ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတာဝန်ပင်ဖြစ်ရာ ထိုသို့အမြဲတမ်း အင်တိုက်အားတိုက် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်မှာလည်း ကျန်းမာကြံ့ခိုင်မှုရှိမှသာ ပေးအပ်သည့်တာဝန်ကို ရာနှုန်းပြည့် ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်နိုင်မည်

နေပြည်တော် မတ် ၁၈  
 နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း သည် ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) ကလေးမြို့ရှိ တပ်နယ်ခန်းမ၌ ကလေးတပ်နယ်မှ အရာရှိ/စစ်သည် မိသားစုဝင်များအား တွေ့ဆုံအမှာစကား ပြောကြားသည်။  
 အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှူး (ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အောင်ဇော်အေး၊ စစ်ဦးစီးအရာရှိချုပ်(ရေ) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဇွဲဝင်းမြင့်၊ စစ်ဦးစီးအရာရှိချုပ် (လေ) ဗိုလ်ချုပ်ဇော်ဝင်းမြင့်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှူး (ကြည်း) မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ ❖



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း)ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) ကလေးတပ်နယ်မှ အရာရှိ/စစ်သည် မိသားစုဝင်များအား တွေ့ဆုံအမှာစကား ပြောကြားစဉ်။





**KAN THAR YAR**  
**INTERNATIONAL SPECIALIST HOSPITAL**  
 CARDIOLOGY, UROLOGY And O.G

ဧရာဝတီတစ်ဝှမ်း လမ်းပန်းဆွယ်လျော်ရေးကြီး

**" ကျန်းမာရေးအတွက် အဖြေစာ...အကောင်းဆုံးဆေးရုံ တန်သာယာ "**

Hot Line: 01 505284, 09 30511111, 09 30533333, 09 340125110



**24 hr SERVICE EVERYDAY**

နိုင်ငံအနာဂတ်အတွက်

လူငယ်များ ဗလငါးတန်ဖွံ့ဖြိုးရေး

မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူငယ်ဟူသော အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုချက်အတွက် အကျိုးဝင်သော အသက်အပိုင်းအခြားမှာ ၁၅ နှစ်မှ ၃၅ နှစ်အတွင်း ဖြစ်သည်။ ယင်းအသက်အပိုင်းအခြားအတွင်းရှိသော လူငယ်များ က မြန်မာနိုင်ငံ လူဦးရေစုစုပေါင်း၏ သုံးပုံတစ်ပုံခန့်ရှိသည်။ မိမိတို့နိုင်ငံကို ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုအဖြစ် မျှော်မှန်း တည်ဆောက်လျက်ရှိရာတွင် ယနေ့လူငယ်များသည် နိုင်ငံ၏ အနာဂတ်ကို ဆက်လက်တာဝန်ယူသွားကြရမည့်သူများ ဖြစ်သည့် အလျောက် လူငယ်ပြုစုပျိုးထောင်ရေး၊ လူငယ်ဖွံ့ဖြိုးရေးတို့ကို စဉ်ဆက်မပြတ် ပြုလုပ်သွားရန်လိုအပ်သည်။

လူငယ်များကို အနာဂတ်တွင် နိုင်ငံသားကောင်းများ ဖြစ်လာ စေရေးနှင့် လူတစ်လုံး သူတစ်လုံး ဖြစ်လာစေရေးတို့တွင် ကာယ ဗလ၊ ဉာဏဗလ၊ စာရိတ္တဗလ၊ မိတ္တဗလနှင့် ဘောဂဗလဟူသော ဗလငါးတန်ဖွံ့ဖြိုးရေးကို ခေတ်အဆက်ဆက်တွင် အစိုးရအသီးသီး တို့က မူဝါဒများ ချမှတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ လူငယ်များ ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေး၊ လူငယ်များ ပညာရည်မြှင့်တင်ရေး၊ လူငယ်များ အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ရေး၊ လူငယ်များ ပေါင်းသင်းဆက်ဆံ ရေးနှင့် အဖွဲ့အစည်းများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်တတ်သည့် အလေ့အကျင့်ကောင်းများ ရရှိရေး၊ လူငယ်များ ဥစ္စာဓန ရှာဖွေ စုဆောင်းခြင်း၊ စွန့်ခွဲတီထွင်ခြင်း အတွေးအမြင်များ ရရှိရေးတို့ အတွက် လူငယ်ဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ်များ ရေးဆွဲအကောင်အထည် ဖော်ခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဂရုပြုသင့် သည့် အချက်မှာ လူငယ်တို့၏ လိုအပ်ချက်များ၊ လိုလားချက်များ၊ အဆိုပြုချက်များ၊ အမြင်များကို ရယူရန်နှင့် ဦးဆောင်အကောင် အထည်ဖော်မှုကဏ္ဍများတွင် လူငယ်များကိုယ်တိုင် ပါဝင်ဆောင် ရွက်ရန် အခွင့်အလမ်းများ ဖော်ဆောင်ခွင့်ပေးရန်ဖြစ်သည်။

ကမ္ဘာပေါ်တွင် လူငယ်ဦးရေ တစ်ဘီလီယံခန့်ရှိပြီး ကမ္ဘာ့ လူဦးရေစုစုပေါင်း၏ ၁၈ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ရှိရာ လူငယ်အနည်းစုသည် သာ လူ့အသိုက်အဝန်းတွင် ဝင်ဆံ့နိုင်ခြင်း၊ ပညာသင်ယူနိုင်ခွင့် နှင့် သတင်းအချက်အလက်၊ နည်းပညာဗဟုသုတနှင့် ဝန်ဆောင် မှုတို့ ရရှိနေပြီး လူငယ်အများစုမှာ ဆင်းရဲနွမ်းပါးခြင်း၊ ပညာ သင်ယူနိုင်သည့် အခြေအနေမရှိခြင်း၊ ပညာရေးနိမ့်ကျခြင်း၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုများ မရခြင်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် အကြမ်းဖက်မှုများ၊ နိုင်ငံရေးနှင့်လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများအလုပ် အကိုင်အခွင့်အလမ်းနည်းပါးမှုများ စသည့်ပြဿနာများစွာတို့ နှင့် ရင်ဆိုင်နေကြရသည်။ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ပစ္စုပ္ပန်ကာလတွင် ကြုံတွေ့နေရသော အခြေအနေများအရ နိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ ရှိနေ သော လူငယ်များအတွင်း အထက်ဖော်ပြပါ ပြဿနာတို့နှင့် ရင်ဆိုင်နေရသည့် လူငယ်များမှာ တောင်ပေါ်မြေပြန့်၊ မြို့ပြ ကျေးလက်နှင့် ဝေးလံခေါင်ဖျား ဒေသများစွာတွင် အများအပြား ရှိနေမည်ဖြစ်သည်။

အထူးသဖြင့် နိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၃၃ ဒသမ ၈၁ ရာခိုင်နှုန်းရှိနေ သော လူငယ်ထု၏ ပျမ်းမျှပညာရေးအဆင့်မှာ အခြေခံပညာ အလယ်တန်းအဆင့်သာဖြစ်ရာ ရေတိုတွင် ၎င်းတို့အား အသက် မွေးဝမ်းကျောင်းပညာရေးနှင့် ကျွမ်းကျင်မှုအဆင့်မြှင့်တင်ပေး ပြီး အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း၊ ကျွမ်းကျင်လုပ်သား ဈေးကွက် တို့နှင့် တိုက်ရိုက်ချိတ်ဆက်ပေးခြင်း၊ ရေရှည်တွင် အဆင့်မြင့်ပညာ ရေးကို တက်ရောက်သင်ကြားနိုင်မှု မြှင့်တင်ရေးနှင့် ပျမ်းမျှ ပညာရေးအဆင့်မြင့်လာစေရန် ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ကို ဗလငါးတန် ဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ်များနှင့် ယှဉ်တွဲဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ် မည်ဖြစ်သည်။

လူငယ်များဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လက်ရှိကာလတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကောင်းစွာ ပြုလုပ်နိုင်မှုသာ နိုင်ငံအတွက် အဆင့် မြင့်မားသည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ကို လုံလုံလောက်လောက် ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ တစ်ချိန်တည်း၊ တစ်ပြိုင်တည်းမှာပင် ကမ္ဘာ့ နိုင်ငံအသီးသီးတို့ကလည်း ၎င်းတို့၏ လူငယ်ဆိုင်ရာ မူဝါဒများနှင့် အညီ လူငယ်များ ပြုစုပျိုးထောင်ရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးရေးတို့ ဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ အနာဂတ်ကမ္ဘာတွင် နိုင်ငံတကာနှင့် ရင်ပေါင်တန်း နိုင်ငံရေးအတွက် မြန်မာလူငယ်များ ဗလငါးတန် အားကောင်း မောင်းသန်ဖွံ့ဖြိုးစေရန် အားသွန်ခွန်စိုက် ဆောင်ရွက်နိုင်ပါစေ ကြောင်း။ ။

(၇၇) နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ ဦးတည်ချက်များ

- ၁။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်လျက် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသော ပြည်ထောင်စုကြီး ပေါ်ထွန်းလာစေရေးအတွက် အမျိုးသား နိုင်ငံရေးဦးဆောင်မှု အခန်းကဏ္ဍတွင် တပ်မတော်က ပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက်ရေး။
- ၂။ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ အမျိုးသားရေးလုပ်ငန်းစဉ်အဖြစ် အဓိကဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် တိုင်းပြည်သာယာ ဝပြောရေးနှင့် စားနပ်ရိက္ခာပေါများမှုလုံခြုံရေး လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် တပ်မတော်အနေဖြင့် ကျရာအခန်းကဏ္ဍမှ တစ်တပ်တစ်အား တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရေး။
- ၃။ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် တပ်မတော်က တိုင်းရင်းသား ပြည်သူ့အားလုံးနှင့် လက်တွဲပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး။
- ၄။ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကြီးပေါ်ထွန်းလာစေရေး အရေးပေါ်ကာလ ဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပနိုင်ရေး တပ်မတော်က လိုအပ်သည်များ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရေး။
- ၅။ နိုင်ငံတော်၏ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန် အင်အားတောင့်တင်းပြီး စွမ်းရည် ထက်မြက်သော ခေတ်မီမျိုးချစ်တပ်မတော် တည်ဆောက်ရေး။

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုအောင်မြင်မည့်သူများအတွက် နည်းပညာတက္ကသိုလ်များသို့ ဝင်ခွင့်ခေါ်ယူရေးကြေညာချက်

သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန၊ အဆင့်မြင့် သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဦးစီးဌာနသည် နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရေးနှင့် နိုင်ငံသားတို့၏ လူမှုစီးပွား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် မူဝါဒများချမှတ်ပြီး သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာ ဆိုင်ရာ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များကို မွေးထုတ်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ ထို့အပြင် လူငယ်လူရွယ်များ၏ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှုဆိုင်ရာ အခွင့်အလမ်းများ တိုးတက်ရရှိစေရန်အတွက် နိုင်ငံအကျိုးပြု အရည် အချင်းပြည့်ဝသော အင်ဂျင်နီယာပညာရှင်များ လေ့ကျင့်မွေးထုတ် နိုင်ရန်ရည်ရွယ်၍ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုအောင်မြင် မည့်သူများအတွက် နည်းပညာတက္ကသိုလ်များသို့ ဝင်ခွင့်ခေါ်ယူရာတွင် အင်္ဂလိပ်စာ၊ သင်္ချာ၊ ရူပဗေဒ၊ ဓာတုဗေဒ (၄) ဘာသာ စုစုပေါင်းရမှတ် (အများ/ အနည်း) ပေါ်မူတည်၍ ရွေးချယ်တက်ရောက်ခွင့်ပြုမည် ဖြစ်ကြောင်း ကျောင်းသား/ ကျောင်းသူများ ကြိုတင်သိရှိနိုင်ရေး အတွက် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန

၂၀၂၂-ခုနှစ်၊ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဖြေဆိုအောင်မြင်မည့်သူများအတွက် ဆေးတက္ကသိုလ်များနှင့် သွားဘက်ဆိုင်ရာ ဆေးတက္ကသိုလ်များသို့ ဝင်ခွင့်ခေါ်ယူရေး ကြေညာချက်

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဦးစီးဌာနသည် ပြည်သူလူထုအား အရည်အသွေးပြည့်ဝ၍ လူတိုင်း လက်လှမ်းမီသော ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုရရှိစေရန်အတွက် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍဆိုင်ရာ မူဝါဒများချမှတ်ပြီး ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်များကို လေ့ကျင့်မွေးထုတ်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ ထို့အပြင် ပိုမိုထိရောက်ကောင်းမွန်သော ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက် မှုကို ပေးစွမ်းနိုင်ရေးအတွက် စေတနာ၊ မေတ္တာ၊ ကရုဏာ၊ ဝါသနာ နှင့် ပြည့်စုံသည့် ဆရာဝန်များ၊ သွားဘက်ဆိုင်ရာ ဆရာဝန်များကို လေ့ကျင့်မွေးထုတ်နိုင်ရန်ရည်ရွယ်၍ ၂၀၂၂-ခုနှစ်၊ တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲဖြေဆိုအောင်မြင်မည့်သူများအတွက် ဆေးတက္ကသိုလ်များနှင့် သွားဘက်ဆိုင်ရာဆေးတက္ကသိုလ်များသို့ ဝင်ခွင့်ခေါ်ယူရာတွင် မြန်မာ စာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ သင်္ချာ၊ ဓာတုဗေဒ၊ ရူပဗေဒ၊ ဇီဝဗေဒ (၆)ဘာသာ ရမှတ်၏ သတ်မှတ်စုစုပေါင်း ရမှတ်ရရှိသူများအနက်မှ အင်္ဂလိပ်စာ၊ ဓာတုဗေဒ၊ ဇီဝဗေဒ(၃)ဘာသာ စုစုပေါင်းရမှတ်(အများ/အနည်း)ပေါ် မူတည်၍ လူတွေ့စစ်ဆေးခြင်းစာမေးပွဲ ဖြေဆိုခွင့်ပြုမည်ဖြစ်ပြီး ရွေးချယ်ခံရသူများအား ဆေးတက္ကသိုလ်များနှင့် သွားဘက်ဆိုင်ရာ ဆေးတက္ကသိုလ်များသို့ တက်ရောက်ခွင့်ပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း ကျောင်းသား/ သူများ ကြိုတင်သိရှိနိုင်ရေးအတွက် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန  
၁၇-၃-၂၀၂၂

ရန်ကုန်မြို့တော် မဟာသင်္ကြန်ရေသဘင်ဗဟိုမဏ္ဍပ်တွင် ပြိုင်ပွဲဝင်ရန် ယိမ်းအဖွဲ့များ လျှောက်လွှာတင်သွင်းနိုင်

ရန်ကုန် မတ် ၁၈  
မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၃ ခုနှစ် မဟာသင်္ကြန် ရေသဘင်ပွဲတော် ရန်ကုန်မြို့တော်ဗဟိုမဏ္ဍပ် ၌ ယိမ်းအကပြိုင်ပွဲများကို ယခင်နှစ်များ နည်းတူ ကျင်းပပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ရာ ယိမ်း ပြိုင်ပွဲများကို ၁၂ ဦးယိမ်း (မူကြိုကျောင်းများ)၊ ၁၂ ဦးယိမ်း (ကျောင်းများ)၊ ၁၂ ဦး ယိမ်း(ရုံး/ အခြားဌာနများ)၊ ၁၆ ဦးယိမ်း(ကျောင်းများ)၊ ၁၆ ဦးယိမ်း(ရုံး/အခြားဌာနများ)၊ ၂၀ ယိမ်း (အလွတ်တန်း)၊ ၁၂ ဦး ယိမ်း(ကျား) (အလွတ် တန်း)၊ တိုင်းရင်းသားရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအက များအပါအဝင် ကျင်းပပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သာယာရေးကော်မတီ၊ အင်ဂျင်နီယာဌာန (ရေစီးရေလာစီမံခန့်ခွဲမှု)သို့ လူကိုယ်တိုင် ဖြစ်စေ၊ အတွင်းရေးမှူး၊ အကဖြတ်လုပ်ငန်း ဆပ်ကော်မတီ ၀၉-၅၁၀၃၂၈၇၊ တွဲဖက်အတွင်း ရေးမှူး၊ အကဖြတ်လုပ်ငန်းဆပ်ကော်မတီ ၀၉-၅၀၂၇၉၉၀၊ အကဖြတ်လုပ်ငန်း ဆပ်ကော်မတီရုံးအဖွဲ့ ၀၁-၂၀၁၄၅၉ လိုင်းခွဲ (၂၈၅)၊ (၂၈၆)သို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ကြောင်း အကဖြတ်လုပ်ငန်း ဆပ်ကော်မတီထံမှ သိရ သည်။

သတင်းစဉ်

# ရရှိပြီးသောအခြေအနေကောင်းများကို ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးစေပြီး အလေးအမြတ်ထားရသည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ဖြင့် နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် မွန်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားမိဘပြည်သူအားလုံးက စည်းလုံးညီညွတ်စွာဖြင့် ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်

## ❖ ရှေ့ဖွံ့ဖြိုးမှု

မွန်ပြည်နယ်နေ့သည့် ၁၉၇၄ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စုဆိုရှယ်လစ် သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ တနင်္သာရီတိုင်း အမှတ် (၁) အား မွန်ပြည်နယ်အဖြစ် ကမ္ဘာ့တော်ဝင်ရေးသားခဲ့သည့် မတ်လ(၁၉)ရက်နေ့ကို မွန်ပြည်နယ်နေ့အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ကြပါသည်။ ယင်းအချိန်ကစ၍ မွန်ပြည်နယ်နေ့အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားများ အား တိုင်းရင်းသားများ၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုဓလေ့ထုံးစံများကို အခြေခံလျက် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ နှစ်စဉ်ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည်မှာ ယနေ့ဆိုလျှင် (၄၈)နှစ် ပြည့်မြောက်ခဲ့ပြီဖြစ်ပါသည်။

မွန်ပြည်နယ်သည် ရာသီဥတုကောင်းမွန်မျှတပြီး သဘာဝအရင်း အမြစ်များဖြစ်သည့် ဇင်းကျိုက်တောင်၊ နွားလပူတောင်၊ မုတ္တမတောင်၊ တောင်ညိုတောင်တန်း စသည့် တောတောင်မြစ်ချောင်းများနှင့် စိမ်းလန်းစိုပြည်သော သစ်တောများရှိသည့်အပြင် ရှည်လျားသော ပင်လယ်ကမ်းရိုးတန်းနှင့် ထိစပ်လျက်ရှိသည့်အတွက် မြေသယံဇာတ၊ ရေသယံဇာတများ ကြွယ်ဝသော ဂုဏ်ယူဖွယ်ရာ သာယာလှပသည့် ပြည်နယ်တစ်ခုလည်း ဖြစ်ပါသည်။

မွန်ပြည်နယ်အတွင်း အံ့ချီးဖွယ်ရာ ကျိုက်ထီးရိုးစေတီ အပါအဝင် ရှေးဟောင်းတန်ခိုးကြီးဘုရားများစွာ တည်ရှိပြီး သာသနာပြုပုဂ္ဂိုလ် များနှင့် ရှင်အရဟံမထေရ်မြတ်တို့က စစ်မှန်သော ဗုဒ္ဓသာသနာတော် တည်တံ့ပြန့်ပွားထွန်းကားရေးအတွက် ကြိုးပမ်းအားထုတ်နိုင်ခဲ့ကြ သဖြင့် သုဝဏ္ဏဘူမိဒေသသည် ဗုဒ္ဓဘာသာစတင်ထွန်းကားပြန့်ပွားရာ ဒေသဖြစ်ခဲ့သည်ကိုလည်း သမိုင်းမှတ်တမ်းများ အထင်အရှား ရှိခဲ့ပါ သည်။

မွန်တိုင်းရင်းသားတို့၏ ယဉ်ကျေးမှုသည် တန်ဖိုးမဖြတ်နိုင်သော ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များစွာရှိခဲ့သည့် လူမျိုးနွယ်တစ်စု ဖြစ်ပြီး ယခုအခါတွင် မွန်ပြည်နယ်၌ မွန်၊ ဗမာ၊ ကချင်၊ ကရင်၊ ချင်း၊ ရခိုင်၊ ရှမ်း၊ ပအိုဝ်း စသည့်တိုင်းရင်းသားပြည်သူ ညီအစ်ကို မောင်နှမ များက အေးအေးချမ်းချမ်း ညီညီညွတ်ညွတ်ဖြင့် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးစွာ နေထိုင်လျက် ရှိကြပါသည်။

မွန်တိုင်းရင်းသားများသည် ကိုယ်ပိုင်စာပေ၊ ကိုယ်ပိုင်ယဉ်ကျေးမှု၊ ကိုယ်ပိုင်ဘာသာစကားတို့ဖြင့် ရှေးနှစ်ပေါင်းများစွာကတည်းက နေထိုင်ခဲ့ကြသူများဖြစ်ပြီး သမိန်ဗရမ်း၊ လဝန်းအိမ်နှင့် အမွန်ဒယာ ကဲ့သို့သော သူရဲကောင်းများ ပေါ်ထွန်းခဲ့သည့် ဒေသဖြစ်ကြောင်း တွေ့ရှိခဲ့ရပါသည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်ကြီး၏ နေရာဒေသ အသီးသီးတွင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးပေါင်းစုံ နှစ်ပေါင်းရာနှင့်ချီ၍ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးစွာ အေးအတူပူအမျှ အတူတကွ နေထိုင်ခဲ့ကြ သော်လည်း နယ်ချဲ့တို့၏မတရားသဖြင့် ကျူးကျော်သိမ်းပိုက်မှုကြောင့် နှစ်ပေါင်း (၁၀၀) ကျော် ကိုလိုနီကျွန်ဘဝရောက်ခဲ့ရပါသည်။ နယ်ချဲ့တို့ သည် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ကျွန်ုပ်တို့၏ ရေရှည်ကျောက်ရတနာ၊ တွင်းထွက် သတ္တုစသည့်သဘာဝအရင်းအမြစ်များကို ထုတ်ယူ၍ ကုန်သွယ်ရန် ခြယ်လှယ်အမြတ်ထုတ်ခဲ့ကြပါသည်။

ထိုကဲ့သို့ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးဘက်ပေါင်းစုံမှ နာလန် မထူနိုင်အောင် ဖိနှိပ်ထိန်းချုပ်ခဲ့သည့် ကိုလိုနီကျွန်ဘဝမှ လွတ်မြောက် ရန်အတွက် ပြည်ထောင်စုဖွဲ့စည်း တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုမောင်နှမများက အသက်သွေးချွေးမြောက်မြားစွာ စတေးပြီး တွန်းလှန်တိုက်ပွဲဝင်ကာ လွတ်လပ်ရေးပြန်လည်ရရှိအောင် ကြိုးပမ်းခဲ့ကြပါသည်။

တိုင်းရင်းသားအားလုံး၏ စည်းလုံးညီညွတ်မှုအင်အားဖြင့် နယ်ချဲ့ တို့ကို တွန်းလှန်တိုက်ပွဲဝင်ခဲ့ရာတွင် မွန်အမျိုးသား တိုင်းရင်းသား ခေါင်းဆောင်များလည်း ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်အပြည့်ဖြင့် ပါဝင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်ကို လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုသမိုင်း တွင် ဂုဏ်ယူဖွယ်ရာ အထင်အရှားတွေ့ရှိရပါသည်။

သို့ရာတွင် လွတ်လပ်ရေးရပြီးနောက်ပိုင်းမှစ၍ ကိုလိုနီစနစ်၏ အမွေဆိုးကြောင့် ညီအစ်ကိုအချင်းချင်းကြား နိုင်ငံရေးအယူဝါဒ မတူညီမှုများနှင့် သံသယများဖြင့် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းဖြေရှင်းခြင်း မပြုနိုင် ကြဘဲ လက်နက်နှင့်ဖြေရှင်းကြသည့်အတွက် ပြည်တွင်းလက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခများ ကာလရှည်ကြာပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် အလှမ်းဝေးခဲ့ရပါ သည်။ သို့သော်လည်း မွန်ပြည်နယ်ရှိ မွန်တိုင်းရင်းသားတို့၏ စည်းလုံး ညီညွတ်မှုဖြင့် ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ (၁၃) ရက်နေ့တွင် မွန်ပြည် သစ်ပါတီက တစ်နိုင်လုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူ စာချုပ် (NCA) ကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပြီး မွန်ပြည်နယ်၏ ငြိမ်းချမ်းရေး

သမိုင်းမှတ်တိုင်သစ် စိုက်ထူနိုင်ခဲ့သည့်အတွက် အထူးဝမ်းမြောက်မိ ပါသည်။

ရှေ့ဆက်လက်၍လည်း မွန်တိုင်းရင်းသား ညီအစ်ကိုမောင်နှမများ အားလုံးအနေဖြင့်လည်း ပြည်ထောင်စုဖွဲ့စည်း တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်း တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦးနားလည်မှု၊ သည်းခံခွင့်လွှတ်မှု၊ ယုံကြည်လေးစား မှုများကို ယခုထက်ပိုမို တိုးမြှင့်တည်ဆောက်ကြပါရန် တိုက်တွန်းမှာ လိုပါသည်။

ချစ်ကြည်လေးစားအပ်ပါသော မွန်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသား မိဘပြည်သူအစုအဝေးကိုမောင်နှမများခင်ဗျား -

တိုင်းရင်းသားပေါင်းများစွာနှင့် တည်ဆောက်ထားသည့် ပြည်ထောင်စုကြီး၏ ဂုဏ်ယူတန်ဖိုးထားရသော ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အစဉ်အလာ အလေ့အကျင့်ကောင်းများကို လေ့လာသတိရရှိစေမည့် ယခုလို အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားများသည် ပြည်ထောင်စု စိတ်ဓာတ်ကို မြှင့်တင်ပေးပြီး မိမိတို့နိုင်ငံတော်၏ စည်းလုံးညီညွတ် မှုအင်အားများကို ပိုမိုရှင်သန်ခိုင်မာစေမည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။

ပကတိလိုအပ်ချက်သည် ဥပဒေနှင့်အညီ အေးအေးချမ်းချမ်းနေထိုင် လုပ်ကိုင်စားသောက်ပြီး စိတ်ချမ်းသာ၊ ကိုယ်ချမ်းသာနှင့် ဘဝဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးပင် ဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် ပြည်သူလူထု၏ ပကတိလိုအပ်ချက်ကိုဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန်နှင့် တိုင်းရင်းသားညီနောင် များအားလုံး တန်းတူခံစားနိုင်မည့် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး ဟန်ချက် ညီသော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများ ဖော်ဆောင်နိုင်ရန်အတွက် အမျိုးသား စည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးကို ခိုင်မာသည့် သန္နိဋ္ဌာန်ဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

အတိတ်သမိုင်း၏ လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုတွင် ပြည်ထောင်စု စိတ်ဓာတ်သည် အရင်းခံဖြစ်သလို ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် အနာဂတ်ပြည်ထောင်စုကြီး တည်ဆောက်ရေး၏ အခြေခံအုတ်မြစ်မှာလည်း ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ပင် ဖြစ်ပါသည်။

တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုမောင်နှမများအားလုံး တစ်မြေတည်းနေ၊ တစ်ရေတည်းသုံး၊ ဒို့အားလုံးသည် သွေးချင်းညီအစ်ကိုများဟူသည့် စိတ်၊ တောင်ပေါ်မြေပြန့်မခွဲခြား၊ ဒို့အားလုံးသည် သားချင်းများ

❖ မွန်ပြည်နယ်အတွင်း နိုင်ငံတော်၏အစီအမံဖြင့် နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေယာဉ်ကွင်းနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဆိပ်ကမ်းများကိုပါ စီမံကိန်းများချမှတ်၍ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိရာ ပြည်နယ်သူ/ ပြည်နယ်သားတို့၏ ပါဝင်မှုစွမ်းအားဖြင့် တက်ညီလက်ညီ တည်ဆောက်ခြင်းဖြင့် မွန်ပြည်နယ်၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု မျှော်လင့်ချက်ကို ရယူခံစားနိုင်တော့မည်

❖ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် ပြည်သူလူထု၏ ပကတိလိုအပ်ချက်ကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန်နှင့် တိုင်းရင်းသားညီနောင် များအားလုံး တန်းတူခံစားနိုင်မည့် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး ဟန်ချက်ညီသော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများ ဖော်ဆောင်နိုင်ရန်အတွက် အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးကို ခိုင်မာသည့် သန္နိဋ္ဌာန်ဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

ဤကဲ့သို့ ရရှိပြီးသော အခြေအနေကောင်းများကို ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးစေပြီး အလေးအမြတ်ထားရသည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ဖြင့် နိုင်ငံတော် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် မွန်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားမိဘ ပြည်သူအားလုံးက စည်းလုံးညီညွတ်စွာဖြင့် ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက် ကြရန် လိုအပ်ပါသည်။

မွန်ပြည်နယ်၏ အခြေခံကောင်းများဖြစ်သည့် သဘာဝအရင်း အမြစ်များနှင့် မြေပေါ်မြေအောက် သယံဇာတများ ကြွယ်ဝခြင်း၊ မြတ်ဗုဒ္ဓ၏ သာသနာထွန်းလင်းတောက်ပရာဒေသဖြစ်ခြင်း၊ မွန် တိုင်းရင်းသားတို့၏ ရှည်လျားလှသော သမိုင်းစဉ်နှင့် အဆင့်မြင့်သည့် ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များစွာရှိခြင်း၊ ပင်လယ်ပြင်နှင့် ပင်လယ်ကမ်းရိုး တန်းဧရိယာများနှင့် ထိစပ်နေခြင်းတို့ကြောင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေး ရရှိခြင်းဖြင့် ဆယ်စုနှစ်အတွင်း အရှိန်အဟုန်ဖြင့် တိုးတက်လာနိုင် သည့် အလားအလာကောင်းများ တွေ့မြင်နေရပြီဖြစ်ပါသည်။

အလားတူစွာ မွန်ပြည်နယ်အတွင်း နိုင်ငံတော်၏အစီအမံဖြင့် နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေယာဉ်ကွင်းနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဆိပ်ကမ်းများကိုပါ စီမံကိန်းများချမှတ်၍ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ပြည်နယ်သူ/ ပြည်နယ် သားတို့၏ ပါဝင်မှုစွမ်းအားဖြင့် တက်ညီလက်ညီ တည်ဆောက်ခြင်းဖြင့် မွန်ပြည်နယ်၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု မျှော်လင့်ချက်ကို ရယူခံစားနိုင်တော့ မည်ဖြစ်ပါသည်။

သို့ဖြစ်ရာ ရရှိပြီးသော အခြေအနေကောင်းများကို အခြေခိုင်စေ ရန်နှင့် ၎င်းမှတစ်ဆင့် နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားတို့၏ အကျိုးစီးပွား၊ ဒေသနှင့် ဒေသနေပြည်သူများ၏ လူမှုအကျိုးစီးပွားများ တိုးတက် ဖြစ်ထွန်းမြင့်မားစေရန်အတွက် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ဖြင့် ကျရာ အခန်းကဏ္ဍမှ တက်ကြွစွာ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြပါရန် ယခုကဲ့သို့ ပေးပို့သော နေ့ထူးနေ့မြတ်အခါသမယတွင် မွန်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံးကို အလေးအနက် တိုက်တွန်းအပ်ပါ သည်။

အမှန်စင်စစ် ကျွန်တော်တို့ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏

ဟူသည့်စိတ်၊ မရှိအတူ ရှိအတူ အေးအတူပူအမျှ ဥပမာသို့ကိုမပျက် အတူတကွ ရင်းနှီးချစ်ကြည်စွာ နေထိုင်ကြသည့် မိသားစုများဟူသည့် စိတ်၊ တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်း အပြန်အလှန် ချစ်ခင်လေးစား ယုံကြည်မှုဖြင့် စည်းလုံးညီညွတ်သည့် ပြည်ထောင်စုကြီး တည်ဆောက် မည်ဟူသော ခိုင်မာသည့် သန္နိဋ္ဌာန်စိတ်တို့ဖြင့် စစ်မှန်သော ပြည်ထောင်စု စိတ်ဓာတ်ကို ခိုင်မာသည်ထက် ခိုင်မာအောင် တည်ဆောက်သွားကြ ရမည် ဖြစ်ပါသည်။

နိဂုံးချုပ်အနေဖြင့် (၄၈)နှစ်မြောက် မွန်ပြည်နယ်နေ့ အထိမ်း အမှတ်အခမ်းအနားနေ့တွင် -

- ဂုဏ်ယူဝင့်ကြားဖွယ်ရာ အမွေအနှစ်များ၊ ဓလေ့ထုံးစံများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုစရိုက်လက္ခဏာ များ မပျောက်ပျက်အောင် ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက် နိုင်ကြပါစေ။
- မွန်ဒေသအတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားများအပါအဝင် နိုင်ငံသား တိုင်း စစ်မှန်သော ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ဖြင့် ပြည်ထောင်စု အကျိုးကို ဆတက်ထမ်းပိုးသယ်ပိုးနိုင်ကြပါစေ။
- မွန်တိုင်းရင်းသားများသည် လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုသမိုင်း တွင် တက်ကြွစွာပါဝင်ခဲ့သည့်နည်းတူ ဆက်လက်ဆောင်ရွက် မည့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကြီး ထူထောင်နိုင်ရေးတွင်လည်း အားသွန် ခွန်စိုက် ဆက်လက်ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်ပါစေ။
- ပြည်နယ်အကျိုး၊ ပြည်နယ်သားများ၏အကျိုး၊ နိုင်ငံအကျိုး၊ နိုင်ငံသားများ၏အကျိုး ပိုမိုတိုးတက်မြင့်မားရလေအောင် သယ်ပိုးနိုင်သူများ ဖြစ်ကြပါစေကြောင်း၊

ဆုမွန်ကောင်း တောင်းရင်းဖြင့် ဂုဏ်ပြုသဝဏ်လွှာ ပေးပို့အပ်ပါသည်။

ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်  
နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်  
ဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

◆ ရှေ့ဖူးမှ

တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် နီလင်းအောင်၊ ကလောတပ်နယ်မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

စုပေါင်းစွမ်းအားဖြင့် ဖြတ်ကျော်နိုင်ခဲ့

တွေ့ဆုံပွဲတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း က နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အနေဖြင့် အရေးပေါ်ကာလ ၁ နှစ် ကျော်အတွင်း တွေ့ကြုံခဲ့ရသည့် စိန်ခေါ်မှုအမျိုးမျိုးနှင့် အခက်အခဲအမျိုးမျိုးတို့ကို တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို လိုလားသည့် ပြည်သူများ၊ သစ္စာရှိကြသည့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများနှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ စုပေါင်းစွမ်းအားဖြင့် အောင်မြင်စွာ ဖြတ်ကျော်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ နိုင်ငံကြီးအချို့နှင့် ပြည်တွင်းအကြမ်းဖက်အဖွဲ့များ ပူးပေါင်းကာ တည်ဆဲအစိုးရ အချိန်တိုအတွင်းပြုတ်ကျစေရန် နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေးကို ပိတ်ဆို့သည့် နည်းလမ်းများ အပါအဝင် နည်းလမ်းမျိုးစုံဖြင့် သွေးထိုးလှုံ့ဆော်၍ ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုများ ပြုလုပ်စေခြင်း၊ အစိုးရ ယန္တရားရပ်တန့်စေရန် ဝန်ထမ်းများအား CDM လှုပ်ရှားမှုများ ပြုလုပ်စေခြင်း၊ ဘဏ်စနစ်ပြိုလဲ၍ ငွေကြေးကမောက်ကမ ဖြစ်စေရန် ဖန်တီးခြင်း၊ ခရီးသွားလာမှုနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှု ရပ်တန့် ပြတ်တောက်စေရန် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ကြိုးပမ်းခြင်း အပါအဝင် လက်နက်ဖြင့် ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုမှ တစ်ဆင့် အလုံးစုံပျက်သုဉ်းရေးတို့ကို ဦးတည် ပြုလုပ်ခဲ့ပါကြောင်း၊ အဆိုပါ အန္တရာယ်အမျိုးမျိုးတို့ကို နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် စည်းလုံးညီညွတ်အောင် ကြောင်းဖြာဆိုသည့်အတိုင်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို လိုလားတောင့်တကြသည့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူ တစ်ရပ်လုံးတို့၏ ပူးပေါင်းပါဝင်မှုဖြင့် ဖြတ်ကျော်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ရှေ့ဆက်လက်ပြီးလည်း စုပေါင်းအားဖြင့် အန္တရာယ်အမျိုးမျိုးကို ရင်ဆိုင်ဖြတ်သန်းကျော်လွှား ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးကို အခိုင်အမာ ရပ်တည်၍ နိုင်ငံ၏ အချုပ်အခြာအာဏာကို မထိပါးစေဘဲ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး လွတ်လပ်၍တက်ကြွသည့် ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေး မူဝါဒ၊ ကမ္ဘာ့ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် နိုင်ငံအချင်းချင်း မိတ်ဝတ်မပျက်ပေါင်းဖက်ဆက်ဆံရေး ရှေးရှုသည့် မူဝါဒ၊ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအချင်းချင်း ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေးမူဖြင့် ရပ်တည်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။

ဝါဒဖြန့်မှုများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိ

တစ်ဖက်တွင်လည်း တပ်မတော်ပြိုကွဲစေရန် နည်းမျိုးစုံအသုံးပြု၍ လုပ်ဆောင်လာပြီး တပ်မတော်အတွင်း ပြဿနာအမျိုးမျိုး ချိုးဖောက်ကျူးလွန်ကာ အရေးယူခံရမည်ကိုကြောက်ရွံ့၍ စစ်ပြေးမှု ကျူးလွန်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း ကလောတပ်နယ်မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များအတွက် စားသောက်ဖွယ်ရာများကို တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးထံ ပေးအပ်စဉ်။

သူ အရာရှိစစ်သည်များကို ဒီမိုကရေစီသုရဲကောင်းအဖြစ် မြှောက်ပင့်၍ မီဒီယာနည်းလမ်းဖြင့် တပ်မတော်အတွင်း စည်းလုံးညီညွတ်မှု ပြိုကွဲနေသည့် အခြေအနေ၊ စစ်ဆင်ရေးရှုံးနိမ့်နေသည့် အခြေအနေ စသည်ဖြင့် တပ်မတော်ပြိုကွဲရေး စည်းလုံးညီညွတ်မှု ပြိုကွဲရေးကို ဦးတည်လျက် ဝါဒဖြန့်မှုများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း၊ ထို့ပြင် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များအနေဖြင့် နယ်မြေအလိုက် ပြည်သူလူထု၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန် လုံခြုံရေးတာဝန်ထမ်းဆောင်နေသည့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို အလစ်အငိုက် ချောင်းမြောင်းတိုက်ခိုက်၍ စစ်ရေးအရ ဖိအားပေးခြိမ်းခြောက်ရန် ကြိုးစားလာကြောင်း၊ ၎င်းတို့၏အဓိကရည်ရွယ်ချက်သည် တပ်မတော်ပြိုကွဲရေးပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ အကြမ်းဖက်သူများ၏ သွေးခွဲမှုများ ရှိစေကာမူ တပ်မတော်အနေဖြင့် တပ်တွင်းစည်းလုံးညီညွတ်မှုမှာ ခိုင်မြဲလျက်ရှိပြီး “ဘယ်သူ့ခွဲခွဲ ဒို့မကွဲ အမြဲစည်းလုံးမည်”ဟူသော ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ ကျစ်လျစ်သော စည်းလုံးညီညွတ်မှုဖြင့် ရပ်တည်လျက်ရှိကြောင်း၊ အူမတောင့်မှ သီလစောင့်မည်ဖြစ်ရာ တပ်မတော်သားများနှင့် မိသားစုဝင်များ၏ စားရေး၊ နေရေး၊ ဝတ်ရေး၊

သွားလာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေးတို့ အဆင်ပြေချောမွေ့စေရန် တာဝန်ရှိသူအဆင့်ဆင့်အနေဖြင့် ဝတ္တရားအရ တာဝန်အရ ကြိုးစားဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုကြောင်း၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် တပ်မတော်သားများအနေဖြင့် လုပ်ငန်းတာဝန်ကို စိတ်လက်အေးချမ်းစွာဖြင့် နိုင်ငံ့အရေးကို အပြည့်အဝ အကောင်အထည်ဖော် ထမ်းဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းပေး

ဆက်လက်၍ တပ်မတော်သားများ၏ အဓိကတာဝန်မှာ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတာဝန်ပင်ဖြစ်ရာ ထိုသို့ အမြဲတမ်း အင်တိုက်အားတိုက် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်မှာလည်း ကျန်းမာကြံ့ခိုင်မှုရှိမှသာ ပေးအပ်သည့် တာဝန်ကို ရာနှုန်းပြည့် ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်၍ အရာရှိ စစ်သည်များ အပါအဝင် မိသားစုများအားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်အောင် တပ်မတော်ဆေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များမှ တပ်နယ်အလိုက် အသိပညာပေးဟောပြောမှု၊ ဆေးစစ်ပေးမှုတို့ကိုလည်း အပြည့်အဝ လိုက်နာကြရန် လိုအပ်သလို တပ်ဌာနချုပ် လုံခြုံရေးကိုလည်း မလစ်လပ်စေဘဲ ကျေပွန်စွာ တာဝန်ထမ်းဆောင်ကြရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

“အကြမ်းဖက် အဖွဲ့များအနေဖြင့် နယ်မြေအလိုက် ပြည်သူလူထု၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန် လုံခြုံရေးတာဝန်ထမ်းဆောင်နေသည့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို အလစ်အငိုက် ချောင်းမြောင်းတိုက်ခိုက်၍ စစ်ရေးအရ ဖိအားပေးခြိမ်းခြောက်ရန် ကြိုးစားလာ၊ ၎င်းတို့၏ အဓိကရည်ရွယ်ချက်သည် တပ်မတော် ပြိုကွဲရေးပင်ဖြစ်၊ ထိုကဲ့သို့ အကြမ်းဖက်သူများ၏ သွေးခွဲမှုများ ရှိစေကာမူ တပ်မတော်အနေဖြင့် တပ်တွင်းစည်းလုံးညီညွတ်မှုမှာ ခိုင်မြဲလျက်ရှိပြီး “ဘယ်သူ့ခွဲခွဲ ဒို့မကွဲ အမြဲစည်းလုံးမည်”ဟူသော ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ ကျစ်လျစ်သော စည်းလုံးညီညွတ်မှုဖြင့် ရပ်တည်လျက်ရှိ”

ယင်းနောက် တက်ရောက်လာကြသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်မိသားစုများ၏ တင်ပြချက်များကို တစ်ဦးချင်း မေးမြန်း၍ လိုအပ်သည်များကို ချက်ချင်းညှိနှိုင်းဖြေရှင်းပေးသည်။

စားသောက်ဖွယ်ရာများပေးအပ်

ထို့နောက် ကလောတပ်နယ်မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များအတွက် စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် ထောက်ပံ့ငွေများကို လည်းကောင်း၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးအောင်ဇော်အေးက အားကစားပစ္စည်းများကို လည်းကောင်း ပေးအပ်ရာ တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူကြသည်။

ရင်းရင်းနှီးနှီးလိုက်လံနှုတ်ဆက်

တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် တွေ့ဆုံပွဲသို့ တက်ရောက်လာသော အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

မြန်မာ-ဆော်ဒီအာရေဗျ နှစ်နိုင်ငံအကြား ရှိရင်းစွဲချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု ပိုမိုခိုင်မာစေရေး၊ စွမ်းအင်နှင့် ကုန်သွယ်ရေးကဏ္ဍများအပါအဝင် နှစ်နိုင်ငံ အကျိုးတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးမြှင့်ရေး အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် မတ် ၁၈ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင်သည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်ဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန် လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော ဆော်ဒီအာရေဗျ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဆာအု(ဒ်) ဘင် အဗ္ဗူဒူ(လ်)လာ အယ်လ်စုတိုင်အား ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု

ဝန်ကြီး၏ ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။ (ယာဝု) အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေး တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက သံအမတ်ကြီးအား ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်ဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန် လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံသံအမတ်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း ခံရသည့် အတွက် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပြီး မြန်မာ-

ဆော်ဒီအာရေဗျ နှစ်နိုင်ငံအကြား ရှိရင်းစွဲ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု ပိုမိုခိုင်မာစေရေး၊ စွမ်းအင်နှင့် ကုန်သွယ်ရေးကဏ္ဍများ အပါအဝင် နှစ်နိုင်ငံ အကျိုးတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးမြှင့်ရေးနှင့် နိုင်ငံတကာ မျက်နှာစာတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ခင်မင်ရင်းနှီးစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်



# အရွယ်မရောက်သေးသူ ကလေးသူငယ်များအား စစ်မှုထမ်းဆောင်ခြင်းမှ ကာကွယ်တားဆီးထိန်းသိမ်းရေးကော်မတီ အစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၂) ကျင်းပ

## အသက်မပြည့် စစ်သည် ၁၀၂၉ ဦးကို တပ်မတော်မှ နုတ်ထွက်ခွင့်ပြုပြီး မိဘရပ်ထံ ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးခဲ့

နေပြည်တော် မတ် ၁၈

အရွယ်မရောက်သေးသူ ကလေးသူငယ်များအား စစ်မှုထမ်းဆောင်ခြင်းမှ ကာကွယ်တားဆီးထိန်းသိမ်းရေးကော်မတီ အစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၂) ကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ (ယာပုံ)



အစည်းအဝေးတွင် အရွယ်မရောက်သေးသူ ကလေးသူငယ်များအား စစ်မှုထမ်းဆောင်ခြင်းမှ ကာကွယ်တားဆီးထိန်းသိမ်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦးက ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် မြန်မာနိုင်ငံစောင့်ကြည့် လေ့လာရေးနှင့် အစီရင်ခံ တင်ပြရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ (Country Task Force on Monitoring and Reporting-CTFMR) တို့အကြား “အရွယ်မရောက်သေးသူ ကလေးသူငယ်များအား စစ်မှုထမ်းဆောင်ခြင်းမှ ကာကွယ်တားဆီး ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းစီမံချက်” ကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇွန် ၂၇ ရက်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြောင်း၊ Plan of Action သက်တမ်းကာလ ၁၈ လ ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၇ ရက်တွင် Plan of Action သက်တမ်းကာလ ၁၈ လ ပြည့်မြောက်ခဲ့သော်လည်း လုပ်ငန်းကိစ္စများ မပြီးပြတ်သဖြင့် မြောက်လူနစ်ကြိမ် သက်တမ်းတိုးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း၊

မြောက်လူနစ်ဆုံးသည့် ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၇ ရက် နောက်ပိုင်းမှစ၍ Plan of Action အား ထပ်မံသက်တမ်း တိုးမြှင့်ခြင်း မရှိတော့ဘဲ Indicator 21 ချက်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၂၆ ရက်တွင် CTFMR နှင့် မြန်မာအစိုးရကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တို့ ပြုလုပ်သော အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်အရ Indicator 21 ချက်မှ Indicator 11 ချက်အထိ လျှော့ချကာ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ Plan of Action စတင်ခဲ့သည့် ၂၀၁၂ ခုနှစ် ဇွန်လမှ ယနေ့အချိန်အထိ အဆိုပါလုပ်ငန်းစီမံချက်အပေါ် လိုက်နာဆောင်ရွက်မှုအနေဖြင့် CTFMR နှင့် ပူးပေါင်းပြီး တပ်မတော်မှ အရွယ်မရောက်မီ မှားယွင်းစုဆောင်းခဲ့သည့် အသက်မပြည့် စစ်သည် ၁၀၂၉ ဦးကို တပ်မတော်မှ နုတ်ထွက်ခွင့်ပြုပြီး မိဘရပ်ထံ ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးခဲ့ကြောင်း။

အရွယ်မရောက်သေးသူ ကလေးသူငယ်များနှင့် ဆန္ဒမပါသူများကို မှားယွင်းစုဆောင်းခဲ့သည့် တာဝန်ရှိသူအရာရှိ၊ စစ်သည်များကို အရေးယူဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ တပ်မတော်နှင့် CTFMR တို့၏ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုကြောင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇွန် ၁၅ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ ၂၀၁၉ ခုနှစ် အတွက် ကလေးသူငယ်များနှင့် လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခဆိုင်ရာ နှစ်စဉ်အစီရင်ခံစာ၏ နောက်ဆက်တွဲပါ ကလေးစစ်သည် စုဆောင်းမှုနှင့် အသုံးပြုမှုစာရင်းမှ မြန်မာ့တပ်မတော်ကို ပယ်ဖျက်ခဲ့ပြီး အပြီးသတ် ပယ်ဖျက်နိုင်ရေး စောင့်ကြည့်ကာလ တစ်နှစ်သတ်မှတ်ပေးခဲ့ကြောင်း။

အသိပေးဆောင်ရွက်စောင့်ကြည့်ကာလအတွင်း တပ်မတော်အနေဖြင့် တပ်သားသစ်စုဆောင်းရေးကဏ္ဍ၌ ဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများအတိုင်း တိကျစွာ လိုက်နာဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ဤသို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့သော်လည်း ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇွန် ၂၇ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ ကလေးသူငယ်များနှင့် လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခဆိုင်ရာ နှစ်စဉ် အစီရင်ခံစာမထုတ်ပြန်မီ ကြိုတင် ညှိနှိုင်းခြင်းမရှိဘဲ တစ်ဖက်သတ် ပြန်လည်စာရင်း သွင်းခဲ့ကြောင်း၊ ထိုသို့ ပြန်လည်စာရင်းသွင်း ခံရသော်လည်း တပ်မတော်အနေဖြင့် ကော်မတီအစည်းအဝေးများကို ပုံမှန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်များအပေါ် ဆောင်ရွက် ပြီးစီးမှုများကို နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ တစ်ဆင့် CTFMR သို့ အသိပေးဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း၊ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်

မှ “မိမိတို့ဘက်မှ လုပ်နိုင်သည့် အချက်များအား နည်းလမ်းတကျ ဆောင်ရွက်ပြီး CTFMR ဘက်သို့ အသိ ပေးပါရန်” ဟု မှတ်ချက် ပြုခဲ့ကြောင်း။ CTFMR သို့ အဆင့်တူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် မြန်မာဘက်မှ လမ်းကြောင်းမျိုးစုံဖြင့် ဆက်သွယ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ မြန်မာ့တပ်မတော်၏ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ချက်များကိုလည်း ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ ကလေးသူငယ်များနှင့် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် Ms. Virginia Gamba ထံသို့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တစ်ဆင့် အကြောင်းပြန် ထားရှိကြောင်း မြန်မာ့တပ်မတော်အနေဖြင့် ကတိကဝတ်များအတိုင်း ဆက်လက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

အကြံပြုဆွေးနွေးတင်ပြထိုးနောက် အစည်းအဝေး ကော်မတီဝင်များနှင့် ရုံး/ဌာနတာဝန်ရှိသူများက အရွယ်မရောက်သေးသူ ကလေးသူငယ်များအား စစ်မှုထမ်းဆောင်ခြင်းမှ ကာကွယ်တားဆီးထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သက်ဆိုင်ရာ ကာကွယ်ရေးအဖွဲ့အစည်းများအပေါ် အကြံပြုဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက လိုအပ်သည်များ ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးပြီး အစည်းအဝေးကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

အစည်းအဝေးသို့ အရွယ်မရောက်သေးသူ ကလေးသူငယ်များအား စစ်မှုထမ်းဆောင်ခြင်းမှ ကာကွယ်တားဆီး ထိန်းသိမ်းရေးကော်မတီဝင်များနှင့် သက်ဆိုင်ရာ ရုံး/ဌာနများမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ သတင်းစဉ်

## (၁၉) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်များအစည်းအဝေး၊ (၁၂) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံတပ်မတော်စစ်ဆင်ရေးမှူးချုပ်များအစည်းအဝေးနှင့် (၁၉) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံတပ်မတော်ထောက်လှမ်းရေးမှူးချုပ်များ အစည်းအဝေးများသို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည့် ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေး ဦးဆောင်သည့် မြန်မာ့တပ်မတော်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၁၈  
ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပခဲ့သည့် (၁၉) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံတပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်များအစည်းအဝေး၊ (၁၂) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံတပ်မတော်စစ်ဆင်ရေးမှူးချုပ်များ အစည်းအဝေးနှင့် (၁၉) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံတပ်မတော် ထောက်လှမ်းရေးမှူးချုပ်များ အစည်းအဝေးများသို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည့် ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေး၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးမြင့်ထွန်း



နှင့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦး တို့ဦးဆောင်သော မြန်မာ့

တပ်မတော် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ယနေ့ညနေပိုင်းတွင်

ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဖနောင်ပင်လေဆိပ်မှ နေပြည်တော်

လေဆိပ်သို့ တပ်မတော် အထူးလေယာဉ်ဖြင့် ပြန်လည်ထွက်ခွာကြသည်။ မြန်မာ့တပ်မတော် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ကမ္ဘောဒီးယားဘုရင့်တပ်မတော်မှ ဒုတိယဗိုလ်မှူးစစ်ဦးစီးမှူးဖြစ်သူ Lt. Gen. Meas VANNA နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး ဦးသစ်လင်းအုန်း၊ မြန်မာစစ်သံ (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်မှူးချုပ် သူရလှမင်းနှင့် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံမှ တာဝန်ရှိသူများက လေဆိပ်တွင် ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက်ကြသည်။

အဆိုပါ မြန်မာ့တပ်မတော်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ညနေ ၆ နာရီတွင် နေပြည်တော်တပ်မတော်လေဆိပ်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိကြရာ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး သန်းထွန်းဦး၊ စစ်ရေးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မျိုးဇော်သိန်း၊ နေပြည်တော်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လေဆိပ်တွင် ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (ဝဲပုံ) သတင်းစဉ်

# တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် တိုင်းရင်းသားများအားလုံး ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြရမည်

မော်လမြိုင် မတ် ၁၈

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန မွန်ပြည်နယ် ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံးဝန်ထမ်းအိမ်ရာ အဆောက်အအုံသစ်ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ညနေ ၄ နာရီတွင် မော်လမြိုင်မြို့ မင်းရွာကျေးရွာအုပ်စု ရွာသစ်ကျေးရွာ မော်လမြိုင်-ကျိုက်မရော လမ်းမဘေးရှိ အဆိုပါရုံးဝင်းအတွင်း၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် မန်းငြိမ်းမောင်၊ ဒေါက်တာဗညားအောင်မိုး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်၊ ဦးစောထွန်းအောင်မြင့်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဇော်လင်းထွန်း၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများနှင့် တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များ တက်ရောက်ကြသည်။



### အမြဲတည်တံ့နေရမည့်ဌာနဖြစ်

ဦးစောထွန်းအောင်မြင့်က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် တိုင်းရင်းသားအခွင့်အရေးများ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်သည့်ဥပဒေအရ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ပေါ်ပေါက်လာခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာနအသစ် ဖြစ်သည့်အတွက် ရုံးအဆောက်အအုံသစ်များ၊ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ အဆောက်အအုံသစ်များကို တဖြည်းဖြည်း အချိန်ယူတည်ဆောက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာနသည် ဥပဒေပါပြဋ္ဌာန်းချက်များအရ တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုရပ်စွဲများကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ပြီး တိုင်းရင်းသားများ၏ အခွင့်အရေးများကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားများ၏

အခွင့်အရေးများကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးရန်အတွက်လည်း တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာနသည် အမြဲတည်တံ့နေရမည့်ဌာန ဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် တိုင်းရင်းသားများအတွက် အလွန်အရေးပါသည့် ဝန်ကြီးဌာနဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးစောထွန်းအောင်မြင့်က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် မိမိတို့တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာ ဝန်ကြီးဌာနသည် တိုင်းရင်းသားများ၏စာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှုများကို ထိန်းသိမ်းမြှင့်တင်ခြင်း၊ အခွင့်အရေးများကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခြင်းဖြင့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် တိုးတက်ခိုင်မာစေပြီး တိုင်းရင်းသားများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝတိုးတက်ခိုင်မာစေရန် မျှော်မှန်းချက်ဖြင့် လုပ်ငန်းစဉ်များ ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုး

တိုးတက်မှုသာ တိုင်းရင်းသားများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မည်ဖြစ်၍ တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ တိုင်းရင်းသား စည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် တိုင်းရင်းသားများအားလုံး ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

### လွှဲပြောင်းပေးအပ်

ထို့နောက် မွန်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ပြည်နယ်အတွင်း ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ပြည်ထက်ကျော် ကုမ္ပဏီက အဆောက်အအုံဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဝင်းနိုင်ထံ လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် မန်းငြိမ်းမောင်၊ ဒေါက်တာဗညားအောင်မိုး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး

ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစောထွန်းအောင်မြင့်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဇော်လင်းထွန်း၊ ပြည်နယ်လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး နေထွန်းဦး၊ စီးပွားရေးရာဝန်ကြီး နိုင်လိတမနှင့် တိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ဦးတို့က ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ အဆောက်အအုံသစ်ကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ (အပေါ်ပုံ)

ထို့နောက် ရုံးရာယဉ်ကျေးမှုအကူအဖွဲ့များက ရုံးရာအကူများဖြင့် ကပြပျော်မြေကြရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဒေါက်တာဗညားအောင်မိုး၊ မန်းငြိမ်းမောင်နှင့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင် တို့က ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ ချီးမြှင့်ကြသည်။

### ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်

ဆက်လက်၍ တိုင်းရင်းသားများ၏ ဒြပ်မဲ့ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များ ဖော်ထုတ်

ထိန်းသိမ်းမြှင့်တင်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစောထွန်းအောင်မြင့်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဇော်လင်းထွန်း၊ ပြည်နယ်လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး နေထွန်းဦး၊ စီးပွားရေးရာဝန်ကြီး နိုင်လိတမနှင့် တိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ဦးတို့က တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များအား ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်သည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဧည့်သည်တော်များသည် တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှုအကူအဖွဲ့များ၊ တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြပြီး အဆောက်အအုံသစ်ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

## အသိပေးကြေညာချက်

ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် ရွှေနှင့်ငွေကြေးဈေးကွက် တည်ငြိမ်မှုသည် များစွာအရေးပါသည့်အတွက် ပြည်တွင်း ရွှေနှင့်ငွေကြေးဈေးနှုန်းများ တည်ငြိမ်မှုရှိအောင် ထိန်းကျောင်းကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ရွှေနှင့်ငွေကြေးဈေးကွက်စောင့်ကြည့်၊ ထိန်းသိမ်း၊ ကြပ်မတ်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ ကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါသည်။ လုပ်ငန်းကော်မတီသည် ပြည်တွင်းငွေကြေးဈေးနှုန်းများ တည်ငြိမ်မှုရှိအောင် ထိန်းကျောင်းကြပ်မတ်ရာတွင် အထောက်အကူဖြစ်စေရန် တိုင်ကြားစာစစ်စစ်ရေးအဖွဲ့အား ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်၍ ငွေကြေးဈေးကွက်တည်ငြိမ်မှုကို ထိခိုက်စေနိုင်သော ဆောင်ရွက်မှုများဖြစ်သည့် နိုင်ငံခြားငွေကြေးများအား တရားမဝင်ကိုင်ဆောင်ခြင်း၊ ဥပဒေမဲ့အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်ခြင်း၊ ဈေးကစားခြင်းပြုလုပ်သူများ၊ အိမ်ခြံမြေနှင့် မော်တော်ယာဉ်ကဲ့သို့ အခြေပစ္စည်းများအား ရောင်းဝယ်ပြီး ပိုင်ဆိုင်မှုလွှဲပြောင်းရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်၏ ငွေပေးချေမှု ကန့်သတ်ချက်များအတိုင်း လိုက်နာမှုမရှိသူများ၊ ဘဏ်များတွင်အပ်နှံထားသည့် ငွေသားထုတ်ယူရာ၌ ရာခိုင်နှုန်းယူ၍ ငွေသားထုတ်ပေးခြင်း၊ ဘဏ်ပြင်ပတွင် ငွေသားလက်ဝယ်ထိန်းသိမ်းထားသူများက ဘဏ်အကောင့်တွင် အပ်နှံထားသည့် ကျပ်ငွေများကို ရာခိုင်နှုန်းယူ၍ ငွေသားဖြင့်လဲလှယ်ထုတ်ပေးခြင်းတွင် ပါဝင်ပတ်သက်သူများကို သိရှိပါက ရွှေနှင့်ငွေကြေးဈေးကွက် စောင့်ကြည့်၊ ထိန်းသိမ်း၊ ကြပ်မတ်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ၏ တိုင်ကြားစာစစ်စစ်ရေးအဖွဲ့ တယ်လီဖုန်းနံပါတ် ၀၆၇-၃၄၀၉၆၃၊ လက်ကိုင်ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၄၃၀၀၆၈၃၃ နှင့် Email လိပ်စာ gmm.complaint@cbm.gov.mm သို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာ တိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ရွှေနှင့်ငွေကြေးဈေးကွက် စောင့်ကြည့်၊ ထိန်းသိမ်း၊ ကြပ်မတ်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ

### ကျောဖုံးမှ

၂။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူများ၏ ဓာတ်ခွဲနမူနာများအနက် ကိုဗစ်-၁၉ မျိုးရိုးဗီဇပြောင်းရောဂါပိုး တွေ့ရှိနိုင်သည့် သံသယဖြစ်ဖွယ် ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၃၁) ခုအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ မျိုးရိုးဗီဇစစ်ဆေးခြင်းကို တပ်မတော်ဆေးသုတေသနတပ်တွင် (၁၅-၃-၂၀၂၂) ရက်နေ့က ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ SARS-CoV-2 Variant Omicron (အိုမီခရွန်) ရောဂါပိုး BA.2 ကို ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၃၁) ခုတွင် တွေ့ရှိရပါသည်။

၃။ Omicron (အိုမီခရွန်) ရောဂါပိုး BA.2 တွေ့ရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုး ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု ခဲ့စဉ်ကပင် သီးခြားထားရှိ ကုသမှုပေးလျက်ရှိပြီး ၎င်းတို့၏ ကျန်းမာရေးအခြေအနေမှာ ကောင်းမွန်လျက်ရှိပါသည်။

၄။ နိုင်ငံတကာလေ့လာတွေ့ရှိချက်များအရ Omicron (အိုမီခရွန်) မျိုးရိုးဗီဇပြောင်း ရောဂါပိုး BA.2 သည် Omicron (အိုမီခရွန်) မျိုးရိုးဗီဇပြောင်းရောဂါပိုး BA.1 ထက် ကူးစက်မှု ပိုမိုမြန်ဆန် သော်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံပြီးစီးသူများတွင် ရောဂါလက္ခဏာ ပြင်းထန်မှုနှင့် သေဆုံးမှုတို့ လျော့နည်းကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။

၅။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ မျိုးရိုးဗီဇပြောင်း ရောဂါပိုး စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသခြင်း လုပ်ငန်းများအား ပိုမိုအရှိန်မြှင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

### နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချုန်းရွာနိုင်

နေပြည်တော် မတ် ၁၈  
နေပြည်တော်နှင့် ရန်ကုန်မြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချုန်းရွာနိုင်သည်။ မန္တလေးမြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ တိမ်အသင့်အတင့်ဖြစ်ထွန်းမည်။

မိုး/လေ

# ကိုဗစ် -၁၉ ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် စီးပွားရေးသက်ရောက်မှုများအပေါ်ကုစားရေး လုပ်ငန်းကော်မတီ အစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၁၈  
 ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်  
 သည့် စီးပွားရေးသက်ရောက်မှုများ  
 အပေါ် ကုစားရေးလုပ်ငန်း  
 ကော်မတီ၏ အစည်းအဝေး  
 (၂/၂၀၂၂) ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင်  
 ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွား  
 ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၌  
 Video Conferencing ဖြင့်  
 ကျင်းပသည်။ (ယာပုံ)

ကော်မတီဝင်များ ဖြစ်ကြသော  
 စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး  
 ဌာနနှင့် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်း  
 ရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနတို့မှ  
 ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ အမြဲတမ်း  
 အတွင်းဝန်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး  
 ချုပ်များနှင့် သက်ဆိုင်ရာဌာန  
 ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်  
 ကြသည်။  
 အစည်းအဝေးတွင် လုပ်ငန်း  
 ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက ကိုဗစ်-၁၉  
 ရန်ပုံငွေမှ ချေးငွေထုတ်ပေးထား  
 မှုအခြေအနေ၊ ချေးငွေရယူထား  
 ကြသူများ ပြန်ဆပ်ရမည့်အခြေ  
 အနေအတိုးပြန်လည် ကောက်ခံ

ရရှိမှုနှင့် ဆက်လက်ကောက်ခံမည့်  
 အစီအစဉ်၊ ရုပ်ရှင်၊ ဂီတ၊ သဘင်၊  
 စာနယ်ဇင်းနှင့် မီဒီယာများအား  
 ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ အကူအညီ  
 ပေးအပ်နိုင်ရေး ချေးငွေဆက်လက်  
 ထုတ်ပေးရန် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု  
 များနှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီက  
 ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည့် ကိစ္စရပ်  
 များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေး  
 သည်။  
 ဆက်လက်၍ အစည်းအဝေး  
 တက်ရောက် လာကြသူများက  
 ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် စီးပွားရေး  
 သက်ရောက်မှုများ ကုစားရေး  
 အတွက် ဝန်ကြီးဌာနအလိုက်



ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် လုပ်ငန်း နှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။  
 များ၊ အတည်ပြုရန် ကိစ္စရပ်များ လုပ်ငန်းစဉ်များကို ညှိနှိုင်း သတင်းစဉ်

## ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင် ဆော်ဒီအာရေဗျ သံအမတ်ကြီးအား တွေ့ဆုံ ကုန်သွယ်မှု၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် စွမ်းအင်ကဏ္ဍတို့တွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့် တင်ရေးဆွေးနွေး



နေပြည်တော် မတ် ၁၈  
 အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီး  
 ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင်သည်  
 ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဆိုင်ရာ  
 အထူးအာဏာကုန်လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော ဆော်ဒီ  
 အာရေဗျ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဆာအု(ဒ်)  
 ဘင်အဗ္ဗူ(လ်)လာ အယ်လ်စာဘိုင်အား ယနေ့  
 မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေး  
 ဝန်ကြီးဌာနရှိ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ ဧည့်ခန်းမ၌  
 လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။ (ဝဲပုံ)  
 တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက သံအမတ်ကြီး  
 အား ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဆိုင်ရာ  
 အထူးအာဏာကုန်လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော ဆော်ဒီ

အာရေဗျနိုင်ငံသို့ အမတ်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်တာဝန်  
 ပေးခြင်းခံရသည့်အတွက် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်  
 ကြောင်း ပြောကြားပြီး ရခိုင်ပြည်နယ်မှ နေရပ်စွန့်ခွာ  
 သူများအား ပြန်လည်လက်ခံရေးအတွက် မြန်မာနှင့်  
 ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နှစ်နိုင်ငံအကြား ဆောင်ရွက်နေမှု  
 အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။  
 တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုတွင် ယုံကြည်ကိုးကွယ်မှု မတူညီ  
 သူများအကြား သဟဇာတဖြစ်မှု၏ အရေးကြီးမှု၊  
 မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံတို့အကြား  
 ကုန်သွယ်မှု၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့်စွမ်းအင် စသည့်  
 ကဏ္ဍတို့တွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင်ရေး  
 တို့နှင့် ပတ်သက်၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်း  
 ဖလှယ် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်

## ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ပင်လောင်းမြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာ ၁၀ ရွာ စုပေါင်းရေပေးရေး ဖွင့်ပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၁၈  
 ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်  
 ရေးဦးစီးဌာနက အကောင်အထည်  
 ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ရှမ်း  
 ပြည်နယ်တောင်ပိုင်း ပအိုဝ်း  
 ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ  
 ပင်လောင်းမြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာ  
 ၁၀ ရွာ စုပေါင်းရေပေးရေးဖွင့်ပွဲ  
 အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်း  
 က ဝါးလီးကျေးရွာ၌ ကျင်းပရာ  
 သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေး  
 ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး  
 ဦးလှမိုး၊ ရှမ်းပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်  
 ဒေါက်တာ ကျော်ထွန်းနှင့်  
 သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ တက်  
 ရောက်ခဲ့ကြသည်။ (အပေါ်ယာပုံ)  
 အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စု  
 ဝန်ကြီး ဦးလှမိုးက ယနေ့  
 ဖွင့်လှစ်သည့် ကျေးရွာ ၁၀ ရွာ  
 ရေပေးရေးလုပ်ငန်းကဲ့သို့ စုပေါင်း  
 ရေပေးရေးစနစ်များ အောင်မြင်  
 စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့မှုသည်  
 ကျေးရွာ ရေကော်မတီများ၏  
 ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၊ နည်းပညာ

များ အစဉ်တိုးတက်စေရေး  
 သုတေသနလုပ်ငန်းများ ဆောင်  
 ရွက်ခြင်း၊ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့  
 အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်  
 ရွက်ခြင်း စသည့်လုပ်ငန်းများကို  
 အစဉ်တစိုက် ဆောင်ရွက်ပေး  
 ကြောင်း၊ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းတစ်ခု  
 ဆောင်ရွက်ပြီးစီးသည့်အခါ  
 ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲရန်နှင့် နှစ်  
 ရှည်လများ အကျိုးခံစားခွင့်ရှိရန်  
 အရေးကြီးသည့်အတွက် ကျေးရွာ  
 သူ၊ ကျေးရွာသားများက တန်ဖိုး  
 ထားပြီး အကျိုးရှိရှိ အသုံးပြုကြရန်  
 တိုက်တွန်းမှာကြား လိုပါကြောင်း  
 ပြောကြားသည်။  
 ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်  
 ဝန်ကြီးချုပ်က ရှမ်းပြည်နယ်  
 အတွင်း ကျေးရွာပေါင်း ၃၈၂၈ ရွာ  
 မှာ လုပ်ငန်းပေါင်း ၃၈၆၃ ခုကို  
 အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်  
 ရွက်နိုင်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရပြီး  
 အိမ်ခြေ ၁၈၀၀၀၀ ကျော်ရှိ လူဦး  
 ရေ ၉၁၅၀၀၀ ကျော် အကျိုးပြုခဲ့  
 သည်ကို တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်ပါ

ကြောင်း၊ ရေလွှမ်းခြုံမှုအနေဖြင့်  
 ကြည့်မည်ဆိုလျှင် ရှမ်းပြည်နယ်  
 တစ်ခုလုံး၏ ၈၇ ရာခိုင်နှုန်း  
 လွှမ်းခြုံသည်ကို တွေ့ရှိရပါ  
 ကြောင်း ပြောကြားသည်။  
 ယင်းနောက် ရှမ်းပြည်နယ်  
 တောင်ပိုင်း ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး  
 တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ပြည်နယ်  
 ဦးစီးမှူး ဦးမောင်မောင်ဝင်းက  
 ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ကျေးရွာနေ  
 ပြည်သူတစ်ဦးက ကျေးဇူးတင်  
 စကား ပြန်လည်ပြောကြား  
 သည်။  
 ယင်းနောက် ကျေးရွာ ၁၀ ရွာ  
 စုပေါင်းရေပေးရေး ရေထိန်းဘား  
 များကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး  
 ဦးလှမိုး၊ ရှမ်းပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်  
 ဒေါက်တာကျော်ထွန်း၊ ပြည်နယ်  
 လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး  
 ရဲမှူးချုပ်တင်ကိုကို၊ တိုင်းရင်းသား  
 ရေးရာဝန်ကြီးဦးအောင်ကြည်ဝင်း၊  
 ပအိုဝ်း ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ  
 ဒေသစီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ  
 ဦးခွန်ရဲထွေးနှင့် သမဝါယမနှင့်



ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေး ဝန်ကြီးဌာန  
 အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးခန့်ဇော်  
 တို့က ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။  
 ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စု  
 ဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ကျေးလက်  
 ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန  
 မှ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်  
 ရွက်လျက်ရှိသည့် ပင်လောင်း  
 မြို့နယ် နန်းအွန်ကျေးရွာရှိ  
 ကုန်ထုတ်လမ်း အရှည် တစ်မိုင်  
 ၅ ဒသမ ၁ ဖာလုံ ဆောင်ရွက်ပြီးစီး  
 မှု အခြေအနေကိုလည်းကောင်း၊  
 တောင်သူများ၏ ဟင်းသီး

ရေရှိရေး  
 ဆက်လက်  
 ဆောင်ရွက်ပေးမည့် အစီအစဉ်  
 များကို လည်းကောင်း၊ ညောင်ရွှေ  
 မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးကျေးရွာ  
 ထုတ်လုပ်နေမှုကို လည်းကောင်း  
 ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်  
 ထို့နောက် ပြည်ထောင်စု  
 ဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည်  
 ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ တာဝန်  
 ရှိသူများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ ပြည်တွင်း  
 စားသုံးဆီဖူလုံစေရေး နေကြာ  
 တိုးချဲ့ စိုက်ပျိုးရေးအတွက်  
 စွမ်းမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း  
 ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်  
 ပေးမည့် အစီအစဉ်များဖြစ်သည့် မတည်  
 ရန်ပုံငွေလုပ်ငန်း၊ သွင်းအားစု  
 လုပ်ငန်း၊ ဆိုလာစနစ် ရေရရှိရေး  
 လုပ်ငန်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍  
 ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။ သတင်းစဉ်

(၇၇) နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ အကြိုဂုဏ်ပြုဆောင်းပါး

# တပ်မတော်အင်အားရှိမှု တိုင်းပြည်အင်အားရှိမည်

မြင့်မြတ်

နိုင်ငံတော်ရဲ့ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန် တပ်မတော်ဟာ အင်အားတောင့်တင်းပြီး စွမ်းရည်ထက်မြက်ဖို့၊ ခေတ်မီတဲ့ မျိုးချစ်တပ်မတော် တစ်ရပ်ဖြစ်ဖို့ လိုအပ်နေပါတယ်။

### အင်အားသည်သာအဓိက

ယနေ့ကမ္ဘာမှာ ကိုယ့်ပြောစကားခံတဲ့ နိုင်ငံငယ်တွေကို အင်အားသုံး (hard power) နဲ့ ကျူးကျော်တိုက်ခိုက်သိမ်းပိုက်တာတွေအပြင် စစ်ရေးနည်းလမ်းမဟုတ်တဲ့ ခေတ်သစ်ကိုလိုနီ ကျွန်ပြုမှုတွေကိုပါ တွေ့လာနေရတယ်။ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံက အခြားနိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံအပေါ်မှာ နိုင်ငံရေးအရ၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးအရ၊ ဘာသာရေးအရ အတွေးအခေါ် (soft power) အရ ကြွေလွှမ်းမိုးအကဲသတ်မှုရယူပြီး အမြတ်ထုတ်တဲ့ ခေတ်သစ်ကိုလိုနီပြု နည်းတစ်မျိုးကို အများဆုံးတွေ့လာရတယ်။

စစ်ရေးနည်းအရ ကျူးကျော်သိမ်းပိုက်တဲ့ နမူနာပုံစံတွေကို အာဖဂန်နစ္စတန်၊ အီရတ်၊ ဆီးရီးယား၊ လစ်ဗျားစစ်ပွဲတွေမှာ မြင်ကြည့်နိုင်ပါတယ်။ စစ်အင်အား၊ စီးပွားရေးအင်အား၊ နည်းပညာအင်အား အဘက်ဘက်က အဆမတန်သာလွန်တောင့်တင်းတဲ့ နိုင်ငံတွေဟာ အင်အားကြီးနိုင်ငံတွေပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

ယနေ့ခေတ်မှာ တစ်နိုင်ငံနဲ့တစ်နိုင်ငံ ကိုယ်တိုင်စစ်မခင်းကြတော့ဘဲ ဆန့်ကျင်ဘက် အင်အားကြီးနိုင်ငံတွေ ကိုယ်စားသူဘက်၊ ကိုယ့်ဘက် နိုင်ငံငယ်တွေဟာ Proxy war (ကြားခံကိုယ်စားပြုစစ်ပွဲပုံစံ) နဲ့ ကိုယ့်ပိုင်နက်ကို စစ်တလင်းအဖြစ်ခံပြီးမှ မသိမသာ ကျွန်ပြုခံနေရတဲ့နိုင်ငံတွေကို တွေ့လာရတယ်။ လက်ရှိရုရှား-ယူကရိန်းစစ်ပွဲကိုပဲ ကြည့်ပါ။ တစ်ဖက်က အမေရိကန်၊ နေတိုးစတုဂံတွေကိုယ်စား ရုရှားနဲ့ စစ်တိုက်နေရတဲ့ ယူကရိန်းရဲ့ ကြားခံစစ်ပွဲပုံစံကို လွယ်လွယ်ကူကူမြင်နိုင်ပါတယ်။

ရုရှားလို မဟာဗျူဟာမြောက် နျူကလီးယားလက်နက်တွေ ပိုင်ဆိုင်ထားတဲ့ စစ်အင်အားကြီးနိုင်ငံကြီး



(၇၆) နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား၌ ယန္တရားစစ်ကြောင်း ချီတက်အလေးပြုစဉ်။

**\* ယနေ့ခေတ်မှာ တစ်နိုင်ငံနဲ့တစ်နိုင်ငံ ကိုယ်တိုင်စစ်မခင်းကြတော့ဘဲ ဆန့်ကျင်ဘက် အင်အားကြီးနိုင်ငံတွေကိုယ်စား သူ့ဘက်၊ ကိုယ့်ဘက် နိုင်ငံငယ်တွေဟာ Proxy war (ကြားခံကိုယ်စားပြုစစ်ပွဲပုံစံ) နဲ့ ကိုယ့်ပိုင်နက်ကို စစ်တလင်းအဖြစ် ခံပြီးမှ မသိမသာ ကျွန်ပြုခံနေရတဲ့နိုင်ငံတွေကို တွေ့လာရတယ်။ လက်ရှိရုရှား - ယူကရိန်းစစ်ပွဲကိုပဲ ကြည့်ပါ။ တစ်ဖက်က အမေရိကန်၊ နေတိုး စတုဂံတွေကိုယ်စား ရုရှားနဲ့ စစ်တိုက်နေရတဲ့ ယူကရိန်းရဲ့ ကြားခံစစ်ပွဲပုံစံကို လွယ်လွယ်ကူကူမြင်နိုင်ပါတယ်။**

တစ်နိုင်ငံကို ကိုယ်တိုင်စစ်ပွဲမခွဲလိုတဲ့ နေတိုးနဲ့ အမေရိကန်ဟာ သူတို့ ထောက်ပံ့တဲ့ မဖြစ်စေလောက် လက်နက်တွေနဲ့ ခံတိုက်နေရတဲ့ ယူကရိန်းကို ကိုလိုနီဇာတ်သွင်းနေတယ်ဆိုတာ ထင်ရှားလှပါတယ်။ အနောက်အုပ်စုလိုချင်တာက အမေရိကန်ကို ပခုံးချင်း ယှဉ်လာတဲ့ ရုရှားနိုင်ငံကြီး ယူကရိန်းကို စစ်ပြုရင်းနဲ့ အဘက်ဘက်က အင်အားချည့်နဲ့ ဆုတ်ယုတ်သွားစေဖို့ဖြစ်ပြီး ဒီရည်မှန်းချက်အတွက် အနောက်အုပ်စုကိုယ်စား ယူကရိန်းကို ကိုယ်စားပြုစစ်ပွဲဆင်နွှဲခြင်းပဲဆိုတာ တွေ့နေရပါတယ်။

သုံးသပ်ရရင် ခေတ်မီတဲ့တပ်မတော်နဲ့ စစ်ရေး၊ စီးပွားရေးအင်အား တဖြည်း

ဖြည်း တိုးတက်လာနေတဲ့ ရုရှားနိုင်ငံကြီးဟာ ယခင်စစ်အေးခေတ်ကလို အမေရိကန်ကို ရှိန်မနေတော့ဘဲအပြင် အမေရိကန်နဲ့ အပေါင်းပါတို့ရဲ့ ဘက်ပေါင်းစုံက ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှုတွေကို မိမိရဲ့ စစ်ရေး၊ စီးပွားရေးအင်အားတွေနဲ့ ကြံ့ကြံ့ခံ ရင်ဆိုင်တုံ့ပြန်နိုင်တယ်ဆိုတဲ့ အချက်ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ အင်အားသည်သာ အခရာ၊ အထူးသဖြင့် အင်အားကြီးသူသာ အမှန်တရားဆိုတဲ့ သဘောတရားကို ယနေ့ကမ္ဘာဖြစ်စဉ်တွေအရ ထင်ထင်ရှားရှား တွေ့မြင်လာ ရပြီဖြစ်ပါတယ်။

အင်အားအပြိုင်အဆိုင်တည်ဆောက်ယနေ့ကမ္ဘာမှာ နိုင်ငံတိုင်းဟာ မိမိနိုင်ငံ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွား (National interest) သက်သက်ကိုပဲ

အဓိကရေးရှုပြီး အင်အားကိုအပြိုင်တည်ဆောက်နေကြပါတယ်။ အင်အားကြီးသည် အင်အားငယ်သည်မဟု။ အင်အားကြီးနိုင်ငံတွေကလည်း ကမ္ဘာမှာ မိမိပြောလွှမ်းမိုးဖို့၊ အင်အားသေးနိုင်ငံတွေကလည်း တစ်ပါးနိုင်ငံတွေရဲ့ ကျူးကျော်မခံရဖို့ စစ်ရေး၊ စီးပွားရေးအင်အား အပြိုင်အဆိုင် တည်ဆောက်နေကြရတယ်။ အင်အားဆိုတဲ့နေရာမှာ အထူးသဖြင့် စစ်ရေးအင်အား (military might) ကို ပိုပြီးအလေးထားလာကြတာကို တွေ့ရမှာဖြစ်ပါတယ်။

စီးပွားရေးအင်အား မတောင့်တင်းတာကို ထားဦး၊ စစ်ရေးအင်အားတစ်ခုတည်းနဲ့ နိုင်ငံကြီးတွေ အထူးလေ့လာစောင့်ကြည့်သတိထားခံနေရပြီး အဏုမြူလက်နက်နဲ့ ရေငုပ်သင်္ဘောတွေ ပိုင်ဆိုင်တဲ့ မြောက်ကိုရီးယားလို နိုင်ငံကို နမူနာအဖြစ်တွေ့ရပါလိမ့်မယ်။ စီးပွားရေးအရ အားနည်းမှုကို စစ်အင်အားနဲ့ ထိန်းညှိနိုင်တဲ့ အခြေအနေတစ်ခုက သင်ခန်းစာ ယူစရာပဲဖြစ်ပါတယ်။

ယနေ့ခေတ်မှာတော့ ဝေဟင်နဲ့ အိမ်နီးချင်း တရုတ်နိုင်ငံကြီးကို ပင်လယ်ပြင်ကို စိုးမိုးနိုင်သူဟာ ကမ္ဘာကို စိုးမိုးနိုင်တဲ့ အနေအထားဖြစ်လာတဲ့ အတွက် နိုင်ငံအသီးသီးဟာ လေတပ်၊

ရေတပ်တွေကို တိုးချဲ့တည်ဆောက်လာကြတာကို တွေ့ရပါတယ်။ မျိုးဆက်အဆက်ဆက်ဖြစ်လာတဲ့ တိုက်လေယာဉ်တွေ၊ လေယာဉ်တင်သင်္ဘောတွေ၊ ရေငုပ်သင်္ဘောတွေ၊ အဖျက်စွမ်းအားကြီးပြီး နျူကလီးယားလက်နက်ပါ သယ်ဆောင်နိုင်တဲ့ ဒုံးလက်နက်တွေ အပြိုင်အဆိုင် တပ်ဆင်လာကြတာကို တွေ့ရပါတယ်။ ရန်သူကို အငိုက်မိစေတဲ့ မောင်းသူမဲ့ခေတ်မီဒရုန်းတွေရဲ့ စွမ်းပကားကို အစောတိုင်းကုန်နဲ့ အမေးနီးယမ်းစစ်ပွဲမှာ သတိထားမိပါလိမ့်မယ်။

**စစ်အင်အားသာမက စီးပွားရေးအင်အားလည်းရှိဖို့လို** နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံရဲ့ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက် ထိန်းသိမ်းနိုင်ဖို့က စစ်အင်အားတင်မက စီးပွားရေးကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်နဲ့ စီးပွားရေး အင်အားကြီးဖြစ်ဖို့လည်း လိုပါတယ်။ စီးပွားရေးက နိုင်ငံရေးပါပါနဲ့ စစ်ရေးပါပါကိုပါ အထောက်အကူပြုလို့ ဖြစ်ပါတယ်။

အိမ်နီးချင်း တရုတ်နိုင်ငံကြီးကို ကြည့်လိုက်ပါ။ ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်မှာ တရုတ်ရဲ့ GDP ဟာ အမေရိကန်နိုင်ငံ ရဲ့ GDP ကိုကျော်ပြီး စာမျက်နှာ ၉ သို့

**❖ “ကာကွယ်ခြင်းသည် ကုသခြင်းထက် ပိုကောင်းသည်” ဆိုတဲ့ ဆိုရိုးစကားတစ်ခုဟာ ဆေးပညာရပ်ဆိုင်ရာနယ်ပယ်အတွက်သာမက နိုင်ငံကာကွယ်ရေးနဲ့လည်း အများကြီးသက်ဆိုင်ပါတယ်။ ရောဂါမဖြစ်အောင် ကာကွယ်ဖို့ ကိုယ်ခံအားကောင်းဖို့လိုသလို ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံရဲ့ အသက်တစ်မျှ အရေးကြီးလှတဲ့ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကို ကာကွယ်ဖို့ နိုင်ငံရဲ့တပ်မတော်တစ်ရပ်ဟာ ခေတ်မီအင်အားတောင့်တင်းပြီး စွမ်းရည်ထက်မြက်နေဖို့ လိုပါတယ်။**



စာမျက်နှာ ၈ မှ

ကမ္ဘာ့စီးပွားရေး အင်အားကြီးဆုံး နိုင်ငံ ဖြစ်လာတော့မယ်လို့ အသေအချာ ခန့်မှန်းထားပြီး ဖြစ်နေပါပြီ။ ယခုနှစ် တွက်ချက်မှုအရ ခန့်မှန်းတာထက် နှစ်နှစ်ခန့်စောပြီး အမေရိကန်နိုင်ငံကို ဖြတ်ကျော်သွားမယ့် အနေအထားမှာ ရှိနေတယ်လို့ဆိုပါတယ်။ ဒါကြောင့် တရုတ်နိုင်ငံဟာ အမေရိကန်ကို စိန်ခေါ် နိုင်တဲ့အနေအထား၊ ကမ္ဘာ့အရေးအရာ တွေမှာ လွှမ်းမိုးနိုင်တဲ့အခြေအနေတွေ မှာ ရောက်နေပြီဆိုတာ တွေ့ရမှာဖြစ်ပါ တယ်။

နိုင်ငံတော်အဖွဲ့အစည်း တပ်မတော် Institution ကသာလျှင်..

“ကာကွယ်ခြင်းသည် ကုသခြင်း ထက် ပိုကောင်းသည်”ဆိုတဲ့ ဆိုရိုး စကားတစ်ခုဟာ ဆေးပညာရပ်ဆိုင်ရာ နယ်ပယ်အတွက်သာမက နိုင်ငံကာကွယ် ရေးနဲ့လည်း အများကြီး သက်ဆိုင်ပါ တယ်။ ရောဂါဖြစ်အောင် ကာကွယ်ဖို့ ကိုယ်ခံအားကောင်းဖို့လိုသလို ကျွန်တော် တို့နိုင်ငံရဲ့ အသက်တမျှ အရေးကြီးလှ တဲ့ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကို ကာကွယ် ဖို့နိုင်ငံရဲ့တပ်မတော်တစ်ရပ်ဟာ ခေတ်မီ အင်အားတောင့်တင်းပြီး စွမ်းရည် ထက်မြက်နေဖို့ လိုပါတယ်။

နိုင်ငံရဲ့ အသက်သွေးကြောဖြစ်တဲ့ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကို ကာကွယ် စောင့်ရှောက်မယ့် တပ်မတော်တစ်ရပ် ဟာ မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်လည်း ထက်သန် ပြင်းပြနေရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်တွင်း ပြည်ပကနေ မမှန်ကန်တဲ့စွဲချက်တွေနဲ့ တပ်မတော်ပြိုကွဲအောင် လုပ်နေကြတဲ့ နိုင်ငံရဲ့ ပကတိအခြေအနေများအရ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကို ခိုင်ခိုင်မာမာ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်နိုင်ဖို့ နိုင်ငံသား တိုင်း အဖွဲ့အစည်းတိုင်းမှာ တာဝန်ရှိ တယ်ဆိုပေမယ့် ခိုင်မာတဲ့ institution တစ်ခုအနေနဲ့ဆိုရင် အစဉ်အလာကောင်း ရှိခဲ့တဲ့ တပ်မတော်ကသာ ကောင်းမွန် ဆိုးမွေကို အနာဂတ်အထိ ဆက်လက် ခံယူ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်သွားနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံရဲ့ဂုဏ်သိက္ခာအတွက် တပ်မတော်သားတွေကသာလျှင် မိမိရဲ့ အသက်၊ သွေး၊ ချွေးကို စွန့်လွှတ်ပေးဆပ်၊ အနစ်နာခံလိုစိတ် ပိုမိုပြင်းပြတဲ့အတွက် ကြောင့်လို့ ယူဆပါတယ်။

ဒို့အရေးသုံးပါးကို အခြေခံထားတဲ့ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွား လက်ရှိအရှိတရားအရ နိုင်ငံရဲ့ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကို တစ်မျိုးသား လုံး၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအားလုံးနဲ့ဆိုင် တဲ့ ဒို့အရေးသုံးပါးအပေါ် အခြေခံထား



(၇၆) နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား၌ ယန္တရားစစ်ကြောင်း ချီတက်အလေးပြုစဉ်။

□ **အင်အားကြီးနိုင်ငံတွေကြားမှာ တပ်မတော်မရှိဘဲ နိုင်ငံဟာ ဘယ်လိုမှ ရပ်တည်လို့ မရပါဘူး။ ဒါကြောင့် နိုင်ငံရဲ့အရေးကြီးတဲ့ အမျိုးသားရေး ဒို့အရေးသုံးပါးကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ကြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ သို့မှသာ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတွေရဲ့ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်နဲ့ ဘာသာတရား၊ စာပေယဉ်ကျေးမှု၊ ဓလေ့ထုံးတမ်း အစဉ်အလာကောင်းတွေ၊ နိုင်ငံရဲ့နယ်နိမိတ်၊ အချုပ်အခြာနဲ့ နိုင်ငံရဲ့အနာဂတ်ကို ထာဝစဉ်ကာကွယ်စောင့်ရှောက်နိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် တပ်မတော်ရဲ့အင်အား ကို ကျစ်လျစ် ခိုင်မာတောင့်တင်းအောင် အစဉ်တစိုက် ကြိုးပမ်းအကောင်အထည် ဖော်နေရမှာ ဖြစ်ပါတယ်**

ပါတယ်။ အရေးကြီးဆုံးဖြစ်တဲ့ နိုင်ငံရဲ့ လုံခြုံရေးကို အာမခံနိုင်ဖို့အတွက် ပြည်ထောင်စုကြီးမပြိုကွဲဖို့၊ တိုင်းရင်း သားအားလုံး စုစည်းညီညွတ်ကြဖို့၊ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲဖို့ ဆိုတဲ့ သတိရှိရမယ့် အရေးသုံးပါးဟာ တစ်မျိုးသားလုံးရဲ့အရေး၊ တပ်မတော်ရဲ့ အရေးဖြစ်လာပါတယ်။

အင်အားကြီး နိုင်ငံတွေကြားမှာ တပ်မတော်မရှိဘဲ နိုင်ငံဟာ ဘယ်လိုမှ ရပ်တည်လို့ မရပါဘူး။ ဒါကြောင့် နိုင်ငံရဲ့အရေးကြီးတဲ့ အမျိုးသားရေး ဒို့အရေးသုံးပါးကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ကြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ သို့မှသာ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတွေရဲ့ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်နဲ့ ဘာသာတရား၊ စာပေယဉ်ကျေးမှု၊ ဓလေ့ထုံးတမ်း အစဉ်အလာကောင်းတွေ၊ နိုင်ငံရဲ့နယ်နိမိတ်၊ အချုပ်အခြာနဲ့ နိုင်ငံရဲ့အနာဂတ်ကို ထာဝစဉ်ကာကွယ်စောင့်ရှောက်နိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် တပ်မတော်ရဲ့အင်အား ကို ကျစ်လျစ် ခိုင်မာတောင့်တင်းအောင် အစဉ်တစိုက် ကြိုးပမ်းအကောင်အထည် ဖော်နေရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ယနေ့ကာလကို ပြန်ကြည့်ရင် စစ်အေးလည်းမဟုတ်၊ စစ်နွေးလည်း မဟုတ်၊ စစ်ပူကာလတစ်ခုကို ကမ္ဘာ့ ပြည်သူတွေ ရင်ဆိုင်နေရပြီဆိုတာ တွေ့ရပါမယ်။ ကိုယ်ပိုင်အမျိုးသား အကျိုးစီးပွား အယူအဆတွေအပေါ် အခြေခံတဲ့ နိုင်ငံကြီးတွေရဲ့ ပြိုင်ဆိုင်မှု တွေဟာ စစ်ပွဲကြီးအသွင်တော့ဖြစ်မသွား

ဘဲ ကြားခံနယ်မြေတွေမှာပဲ စစ်ပွဲငယ် လေးတွေ ဖန်တီးပြီး အသုံးချခံရမယ့် ကန့်သတ်စစ်အနေအထားတွေ ပိုများ လာတာ သတိပြုစရာပါ။ တောင်အာရှ၊ အရှေ့တောင်အာရှနဲ့ အရှေ့အာရှတို့ ဆိုရာ ပထဝီအနေအထားအရ အချက် အချာကျလွန်းတဲ့ မြန်မာနိုင်ငံအတွက် တော့ အထူးသတိထားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ မိမိတို့နိုင်ငံဟာ လွတ်လပ်တဲ့နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံဖြစ်ပြီး အချုပ်အခြာအာဏာ ပိုင်နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံလည်းဖြစ်တဲ့အတွက် လွတ်လပ်ရေးမဆုံးရှုံးဖို့နဲ့ အချုပ်အခြာ အာဏာတည်မြဲဖို့ နိုင်ငံအင်အားရှိဖို့၊ တပ်မတော်ကြီးအင်အားရှိဖို့ အားလုံးက ပိုင်းဝန်းကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ကြရမှာ ဖြစ်ကြောင်း ရေးသားတင်ပြလိုက်ရပါ တယ်။

“အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားအတွက် အမျိုးသားနိုင်ငံရေး ဦးဆောင်မှုခန့် ကဏ္ဍ ခိုင်မာနေရမှာဖြစ်တဲ့အတွက် တပ်မတော်အင်အားရှိနေဖို့လိုပါတယ်” “တပ်မတော် အင်အားရှိမှလည်း တိုင်းပြည်အင်အားရှိမှာ ဖြစ်ပါတယ်”

တပ်မတော်မရှိဘဲ နိုင်ငံဟာ ဘယ်လိုမှ ရပ်တည်လို့ မရပါဘူး။ ဒါကြောင့် နိုင်ငံ ရဲ့အရေးကြီးတဲ့ အမျိုးသားရေး ဒို့အရေး သုံးပါးကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ကြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ သို့မှသာ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတွေရဲ့ အသက်အိုးအိမ် စည်းစိမ် နဲ့ ဘာသာတရား၊ စာပေယဉ်ကျေးမှု၊ ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာကောင်းတွေ၊ နိုင်ငံရဲ့ နယ်နိမိတ်၊ အချုပ်အခြာနဲ့ နိုင်ငံ ရဲ့ အနာဂတ်ကို ထာဝစဉ်ကာကွယ် စောင့်ရှောက်နိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် တပ်မတော်ရဲ့အင်အားကို ကျစ်လျစ်ခိုင်မာ တောင့်တင်းအောင် အစဉ်တစိုက် ကြိုးပမ်းအကောင်အထည် ဖော်နေရမှာဖြစ်ပါတယ်။

ယနေ့ကာလကို ပြန်ကြည့်ရင် စစ်အေးလည်းမဟုတ်၊ စစ်နွေးလည်း မဟုတ်၊ စစ်ပူကာလတစ်ခုကို ကမ္ဘာ့ ပြည်သူတွေ ရင်ဆိုင်နေရပြီဆိုတာ တွေ့ရပါမယ်။ ကိုယ်ပိုင်အမျိုးသား အကျိုးစီးပွား အယူအဆတွေအပေါ် အခြေခံတဲ့ နိုင်ငံကြီးတွေရဲ့ ပြိုင်ဆိုင်မှု တွေဟာ စစ်ပွဲကြီးအသွင်တော့ဖြစ်မသွား

ဘဲ ကြားခံနယ်မြေတွေမှာပဲ စစ်ပွဲငယ် လေးတွေ ဖန်တီးပြီး အသုံးချခံရမယ့် ကန့်သတ်စစ်အနေအထားတွေ ပိုများ လာတာ သတိပြုစရာပါ။ တောင်အာရှ၊ အရှေ့တောင်အာရှနဲ့ အရှေ့အာရှတို့ ဆိုရာ ပထဝီအနေအထားအရ အချက် အချာကျလွန်းတဲ့ မြန်မာနိုင်ငံအတွက် တော့ အထူးသတိထားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ မိမိတို့နိုင်ငံဟာ လွတ်လပ်တဲ့နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံဖြစ်ပြီး အချုပ်အခြာအာဏာ ပိုင်နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံလည်းဖြစ်တဲ့အတွက် လွတ်လပ်ရေးမဆုံးရှုံးဖို့နဲ့ အချုပ်အခြာ အာဏာတည်မြဲဖို့ နိုင်ငံအင်အားရှိဖို့၊ တပ်မတော်ကြီးအင်အားရှိဖို့ အားလုံးက ပိုင်းဝန်းကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ကြရမှာ ဖြစ်ကြောင်း ရေးသားတင်ပြလိုက်ရပါ တယ်။

အိမ်မဲမြို့တွင် တပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ် ဉာဏ်စမ်းအမေးအဖြေပြိုင်ပွဲနှင့် ပုံပြင်ပြောပြိုင်ပွဲများကျင်းပ

အိမ်မဲ မတ် ၁၈

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး အိမ်မဲမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ကလေးစာဖတ်ခန်းတွင် (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ်ဉာဏ်စမ်း အမေးအဖြေပြိုင်ပွဲနှင့် ပုံပြင်ပြောပြိုင်ပွဲကို ယမန်နေ့က ကျင်းပသည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားတွင် အိမ်မဲမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ဌေးဌေးလှိုင်က ကျောင်းသားကျောင်းသူများ အသိပညာဗဟုသုတ ကြွယ်ဝစေရန်၊ ဉာဏ်ရည် ဉာဏ်သွေး သွက်လက်ထက်မြတ်စေရန်၊ အများသူငှာရှေ့တွင် ရဲဝင့်စွာ ပြောတတ်ဆိုတတ်စေရန်၊ အပြောစွမ်းရည်တိုးတက်စေရန် အစရှိသည့် ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် ကျင်းပပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး တပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ် ဉာဏ်စမ်းအမေးအဖြေပြိုင်ပွဲ ကျင်းပ ပေးခဲ့ရာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ငါးဦး ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြပြီး ဆုရရှိသူ များအား ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ဆက်လက်ပြီး ပုံပြင်ပြောပြိုင်ပွဲကျင်းပရာ အ.မ.က မြို့မ (၂)ကျောင်း မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၀ ဦး ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြသည်။

အိမ်မဲမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လူထု



အခြေပြုဗဟိုခန်းမနှင့် ကလေးစာဖတ်ခန်းတို့တွင် ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းများနှင့်အညီ Talk Show များ၊ ဟောပြောပွဲ များ၊ စာဖတ်ပိုင်းများ၊ စာအုပ်စာစောင်ပြပွဲများ၊ ပြိုင်ပွဲများကို စဉ်ဆက် မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဌေးဌေးလှိုင်(ပြန်/ဆက်)

ကံမမြို့နယ်၌ (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ် သတင်းစကားလက်ကမ်းစာစောင်များဖြန့်ဝေ

ကံမ မတ် ၁၈

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ကံမမြို့နယ်၌ ၂၀၂၂ ခုနှစ် မတ် ၂၇ ရက်တွင် ရောက်ရှိမည့် (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ် သတင်း စကားလက်ကမ်းစာစောင်များကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ကံမမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးနှင့် ဝန်ထမ်းများက အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း(ကံမ)တွင် ဖြန့်ဝေ ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါသတင်းစကား လက်ကမ်းစာစောင်တွင် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ် မှူးကြီး မဟာသရေစည်သူမင်းအောင်လှိုင် ၂၇.၃.၂၀၂၁ ရက်နေ့(၇၆) နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့စစ်ရေးပြအခမ်းအနားတွင် ပြောကြားသည့် မိန့်ခွန်းမှကောက်နုတ်ချက်၊ (၇၇)နှစ်မြောက်တပ်မတော်နေ့ ဦးတည် ချက်များ၊ တပ်မတော်၏ အစဉ်အလာကောင်း(၁၂)ရပ်၊ ဗိုလ်ချုပ် အောင်ဆန်း ၁၉၄၇ ခုနှစ် ဇွန်လဆန်း၌ ဗမာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ မီးသတ် အစည်းအရုံးကြီးတွင် ပြောကြားသည့် မိန့်ခွန်းမှကောက်နုတ်ချက်၊ ကဗျာနှင့် အဆိုအမိန့်များ ပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။

ကျော်ဇေယျဝင်း(ကံမ)

# (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန(နတ်မောက်) အဆောက်အအုံသစ်ဖွင့်

နတ်မောက် မတ် ၁၈

(၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနက နတ်မောက်မြို့၌ တည်ဆောက်ပြီးစီးသည့် လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန(Community Centre) အဆောက်အအုံသစ် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် အဆိုပါ အဆောက်အအုံသစ်ရှေ့၌ ကျင်းပသည်။

ရေးဦးစွာ ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း၊ မကွေးတိုင်း ဒေသကြီး လူမှုရေးရာဝန်ကြီး ဦးစိုးပိုင်မြင့်၊ မြို့မိမြို့ဖ ဦးညွှန်ရှိန် နှင့် ဒေါ်ကြည်မြင့်တို့က လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန ဆိုင်းဘုတ်ကို စက်ခလုတ်နှိပ်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

ဆက်လက်၍ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား၌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက အမှာစကားပြောကြားရာတွင် (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း နတ်မောက်မြို့နယ်၌ ပထမဆုံးဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သည့် လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနဖြစ်၍ များစွာဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်း၊ လူကြီး၊ လူငယ်များ နှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ (လူမျိုးဘာသာမရွေး) အသိပညာဗဟုသုတတိုးပွားစေရန် စာကြည့်တိုက်များ ဖွင့်လှစ်ထားရှိပြီး အများပြည်သူ သတင်းအချက်

အလက်ရရှိနိုင်ရန်နှင့် အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများကို ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါကြောင်း၊ စာကြည့်တိုက်များကို ပြည်သူများအသိပညာ ရှာဖွေရာနေရာ၊ သတင်းအချက်အလက် ရှာဖွေရာနေရာ၊ တိုင်းကျိုးပြည်ကျိုး၊ ရပ်ကျိုးရွာကျိုးများ ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ရာနေရာ၊ ပြည်သူများအပန်းဖြေရာ နေရာဖြစ်အောင် လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနများအဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း။

ယနေ့ နတ်မောက်မြို့၌ အောင်မြင်စွာ ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သော လူထုအခြေပြု ဗဟိုဌာန အဆောက်အအုံကို နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာငွေကျပ် ၄၁၄ သန်းကျော်ဖြင့် တည်ဆောက်ပေးခဲ့ပြီး မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့က ငွေကျပ်သိန်း ၅၀၀ တန်ဖိုးရှိ ပစ္စည်းများ ဖြည့်ဆည်းလှူဒါန်းပေးခဲ့သည့်အတွက် ယခုကဲ့သို့ ခမ်းနားထည်ဝါစွာ တည်ဆောက်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

လူထုအခြေပြု ဗဟိုဌာနများ သည်လူငယ်များ၏ အနာဂတ်ဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရန် အသင့်တော်ဆုံးနေရာတစ်ခုဖြစ်ပြီး လူငယ် Network ကျယ်ပြန့်လာသည်နှင့်အမျှ စုစည်းညီညွတ်မှုနှင့် စုပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အားကောင်းကာ အနာဂတ်တွင် တိုင်းပြည်၏ အားကိုး အားထားပြုရသော လူငယ်ခေါင်းဆောင်များကို မွေးထုတ်ပေးနိုင်သည့် နေရာတစ်ခုဖြစ်လာမည်ဟု မိမိအနေဖြင့် ယုံကြည်ပါကြောင်း၊ ထို့အပြင် ကောင်းမွန်သည့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးလုပ်ငန်းများကို ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် ပြည်သူများအကြား ပေါင်းကူးတတ်တမ်းဖြစ်လာမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

မိမိတို့ဒေသ ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို မျှော်မှန်း၍ လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနကို ပြည်သူများအနေဖြင့် အကျိုးရှိရှိ အသုံးပြုကြရန်နှင့် ရေရှည်တည်တံ့ရေး



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း နတ်မောက်မြို့ လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန(Community Centre) အဆောက်အအုံသစ် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

အတွက် ဝိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် မှာကြားလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးရာဝန်ကြီး ဦးစိုးပိုင်မြင့်က အမှာစကား ပြောကြားပြီး နတ်မောက်မြို့မှ မြို့မိမြို့ဖ ဦးညွှန်ရှိန်က ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားက ထုတ်လွှင့်ပေးလျက်ရှိသည့် အစီအစဉ်များကို ပြည်သူများ ဖမ်းယူကြည့်ရှုနိုင်ရန်အတွက် MRTV DVB - T2 Set Top Box အလုံးရေ ၁၀၀၀ ကို ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ တိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးရာဝန်ကြီးက လက်ခံရယူသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းနှင့် တက်ရောက် လာကြသူများက လူထုအခြေပြု ဗဟိုဌာန အဆောက်အအုံအတွင်း ပြသထားရှိသော ဘက်စုံသုံးခန်းမ၊ အနုပညာခန်း၊ ပြတိုက်ငယ်၊ ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်၊ ကလေးစာဖတ်ခန်း၊ အားကစားခန်းမ၊ ကွန်ပျူတာ သင်တန်းခန်းမ၊ အစည်းအဝေးခန်းမနှင့် ကလေး

ကစားခန်းတို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးပြီး ကလေးစာဖတ်ခန်းအတွင်းဝင်ရောက် လေ့လာဖတ်ရှုနေသည့် ကလေးငယ်များအား အမှတ်တရ အရုပ်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်သည်။ (အောက်ဝဲပုံ)

ယခုဖွင့်လှစ်သည့် လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန အဆောက်အအုံသည် နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာငွေဖြင့် တည်ဆောက်ခြင်းဖြစ်ကာ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း နတ်မောက်မြို့တွင် ပထမဆုံးဖွင့်လှစ်သည့် အဆောက်အအုံဖြစ်ပြီး ပြည်သူများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ သတင်းအချက်အလက်နှင့် နည်းပညာ၊ အားကစား၊ အနုပညာ၊ စာပေစကားပိုင်း ဆွေးနွေးပွဲများ နှင့် ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်ရှိ စာအုပ်စာစောင်များကို အခမဲ့ဝင်ရောက်လေ့လာ အသုံးပြုနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် နတ်မောက်မြို့ရှိ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းပြတိုက်ကို သွားရောက်လေ့လာကြည့်ရှုခဲ့ပြီး နတ်မောက်မြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံ၌ တက်ရောက်ကုသမှုခံယူနေကြသည့် လူနာများအား အစားအသောက်နှင့် ထောက်ပံ့

ငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းသည်။ ယင်းနောက် မင်းဘူးမြို့ရှိ မန်းရွှေစက်တော်ဘုရားသို့ သွားရောက်ဖူးမြော်၍ အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းသည်။

ထို့နောက် မင်းဘူးခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနရုံးနှင့် မင်းဘူးမြို့ရှိ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားထပ်ဆင့်လွှင့်စက်ရုံတို့သို့ ရောက်ရှိပြီး ဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန၏ လုပ်ငန်းများကို အသွင်သဏ္ဍာန် ရော အနှစ်သာရပါ ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်နေချိန်ဖြစ်၍ ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် စိတ်ကောင်း၊ စေတနာကောင်းများဖြင့် လုပ်ငန်းများ တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားကာ ဝန်ထမ်းများ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

ညနေပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင့်လွင်နှင့် တွေ့ဆုံ၍ ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများအပေါ် ပြန်ကြားရေး လုပ်ငန်းများ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည့် အခြေအနေများကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ သတင်းစဉ်



## (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ် သတင်းစကားလက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေ

နေပြည်တော် မတ် ၁၈

ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဥက္ကဋ္ဌရခရိုင် ဇေယျာသီရိမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိဒေါ်သင်းမြတ်မွန်နှင့် ဝန်ထမ်းများက မတ် ၂၇ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ် သတင်းစကား လက်ကမ်းစာစောင်များကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ဇေယျာသီရိမြို့နယ်ရှိ ပြည်စံအောင်ဈေးနှင့် ရန်ကုန်-မန္တလေး လမ်းဟောင်းဘေးရှိ စားသောက်ဆိုင်များမှ ပြည်သူများကို ဖြန့်ဝေပေးသည်။

သွားမည်သာ၊ (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ ဦးတည်ချက်များ၊ အသက်သွေးချွေးစဉ်မနေးပေးဆပ်သည်မှာ တပ်မတော်ပါ၊ ပါဝင်ကူညီ၊ တပ်မတော်၏ အစဉ်အလာကောင်း (၁၂)ရပ်၊ တပ်မတော်အင်အားရှိမှ တိုင်းပြည်အင်အားရှိမည်၊ နွေအလှ၊ တည့်မတ် ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ တပ်မတော်သည် အမျိုးသားရေးကို ဘယ်တော်မှ သစ္စာမဟောက် စသည့်ခေါင်းစဉ်များ ပါဝင်ပြီး အဆိုပါ သတင်းစကား လက်ကမ်းစာစောင်ကို ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနက အခမဲ့ထုတ်ဝေခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း လဲချားမြို့နယ်၌ (၇၇) နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ် သတင်းစကား လက်ကမ်းစာစောင်ကို မတ် ၁၈ ရက်က မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများက မြို့မဈေး၊ ပျံကျဈေး၊ ကားဂိတ်နှင့် လူစည်ကားရာ နေရာများတွင် ပြည်သူများ လက်ဝယ်အရောက် ဖြန့်ဝေပေးစဉ်။

လွမ်းသူ့နောင် (လဲချား)

# မြန်မာနိုင်ငံတွင် ယနေ့အချိန်ထိ သဘာဝထိန်းသိမ်းရေးနယ်မြေ ၅၇ ခု၊ နိုင်ငံရေယာဇာန် ၆ ဒသမ ၄၃ ရာခိုင်နှုန်း သတ်မှတ်ဖွဲ့စည်းထား

နေပြည်တော် မတ် ၁၈

၂၀၂၁-၂၀၂၂ Mini-Budget အတွင်း တောရိုင်းတိရစ္ဆာန် များအတွက် နေရင်းဒေသများ ပြန်လည်တည်ထောင်ခြင်း လုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက နေပြည်တော်ရှိ သစ်တောဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ရုံး အင်ကြင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ (ယာဝု)



အစည်းအဝေးတွင် သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ရီက တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များအတွက် နေရင်းဒေသများ ပြန်လည်တည်ထောင်ခြင်း လုပ်ငန်းအစီအစဉ်သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ သဘာဝထိန်းသိမ်းရေးနယ်မြေများအတွင်း၌ရှိသည့် ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲနှင့် ဂေဟစနစ်များ ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ခြင်းနှင့် စီမံအုပ်ချုပ်မှုအဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းအတွက် အဓိကကျသည့် မဟာဗျူဟာမြောက်လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံအဆင့် ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာနှင့် လုပ်ငန်းစီမံချက်ကို အခြေခံရေးဆွဲထားခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲဆိုင်ရာကွန်ဗင်းရှင်းမှ ချမှတ်ထားသည့် လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် နိုင်ငံတကာသဘောတူညီချက်များကို

ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်သည့် လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ရပ်လည်းဖြစ်ကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ယနေ့အချိန်ထိ သဘာဝထိန်းသိမ်းရေးနယ်မြေ ၅၇ ခု၊ နိုင်ငံရေယာဇာန် ၆ ဒသမ ၄၃ ရာခိုင်နှုန်း သတ်မှတ်ဖွဲ့စည်းထားပြီး ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများ ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ သဘာဝထိန်းသိမ်းရေးနယ်မြေများရှိ သဘာဝအမွေအနှစ်များ ရေရှည်တည်တံ့စေရန်အတွက် ရှိရင်းစွဲသဘာဝအမွေအစားများကို

ထိန်းသိမ်းခြင်းနှင့် ပျက်စီးယုတ်လျော့သွားသော သဘာဝအမွေအစားများကို ပြန်လည်ကုစားခြင်း လုပ်ငန်းစဉ် နှစ်ရပ်ဖြင့် အလေးထားအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ယင်းသို့ အလေးထားဆောင်ရွက်ခဲ့သဖြင့် နိုင်ငံတကာနှင့် ဒေသတွင်းအရေးပါသော နေရာများဖြစ်သည့် လူသားနှင့် ဇီဝအဝန်းနယ်မြေ၊ ရမ်ဆာရေဝပ်ဒေသ၊ အာဆီယံအမွေအနှစ်ဥယျာဉ်၊ အရှေ့အာရှ-ဩစတြေးလျငှက်ပျံသန်းရာ လမ်းကြောင်းကွန်ရက်

နယ်မြေများအဖြစ် နိုင်ငံတကာ၏ သတ်မှတ်ခြင်းခံခဲ့ရကြောင်း။

တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များအတွက် နေရင်းဒေသများ ပြန်လည်တည်ထောင်ခြင်း လုပ်ငန်းအစီအစဉ်သည် အရေးကြီးသည့် စီမံကိန်းတစ်ခုဖြစ်၍ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာတွင် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ စနစ်တကျပြင်ဆင်၍ အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ရန်ပုံငွေသုံးစွဲရာတွင်လည်း ဘဏ္ဍာရေးစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် တာဝန်ရှိသူများ၏ ရှင်းလင်းတင်ပြချက်များပေါ် တက်ရောက်လာသူများက ပိုင်းဝန်းဆွေးနွေးကြပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

အခမ်းအနားသို့ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမင်းမင်းဦး၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ ဥယျာဉ်/ဘေးမဲ့တောများမှ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

# ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အတွင်း လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသော လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်း စောင့်ကြည့်လေ့လာ

နေပြည်တော် မတ် ၁၈

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ သက်သက်ခိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် အရေးပေါ်အခြေအနေ စီမံခန့်ခွဲမှုဗဟိုဌာနသို့ သွားရောက်ပြီး ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အတွင်း လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသော လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်း 91 B Invest နှင့်စပ်လျဉ်း၍ စောင့်ကြည့်လေ့လာခြင်း ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ (ယာဝု)



ထိုသို့ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ် ကြပ်ကြည့်ရှုရန် လိုကြောင်း၊ အရေးပေါ်အခြေအနေ စီမံခန့်ခွဲမှု ဗဟိုဌာန ခေတ္တတာဝန်ခံ ဌာနကြီးမှူး ဦးဝင်းထိန်ကျော်က လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်း 91 B Invest နှင့် ပတ်သက်၍ မိုးလေဝသနှင့် ဇလဗေဒဌာနကြားမှ ဦးစီးဌာန၏ ထုတ်ပြန်ချက်များ အပါအဝင် နိုင်ငံတကာမိုးလေဝသ Website များ၏ လေ့လာတွေ့ရှိချက်များအရ မှန်တိုင်းဖြစ်ပေါ်နိုင်မည့် အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

Volunteer Programme ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးအတွက် ထိရောက်သော သတင်းအချက်အလက်များ ရရှိစေရေးအတွက် အရေးပေါ်အခြေအနေ စီမံခန့်ခွဲမှု ဗဟိုဌာနအနေဖြင့် အမြဲအသင့် ရှိနေရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများ၌လည်း ထိရောက်မှန်ကန်သော သတင်းအချက်အလက်များရရှိရေးမှာ လွန်စွာအရေးကြီးကြောင်း၊ လိုအပ်ပါက သတင်းအချက်အလက်များ မျှဝေပေးနိုင်ရေး၊ လိုအပ်သည့် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ဆောင်ရွက်ထားရန် မှာကြားသည်။

တင်ပြချက်များနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းမှတစ်ဆင့် အားကောင်းလာနိုင်သည့် မှန်တိုင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်သူများထံသို့ သတင်းအမှန်များ ရောက်ရှိနိုင်ရေး သတင်းအချက်အလက်များကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ စောင့်

ရှုထိန်းလုပ်ငန်းများအနေဖြင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေ လျော့ချရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ Pilot

ဖော်ဆောင်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများထံတွင် ပုံမှန်လုပ်ငန်းများ၌ ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအပြင် ၎င်းတို့၏ ကျွမ်းကျင်မှု နယ်ပယ်အလိုက် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများလည်း ရှိကြောင်း၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများ၏ အခန်းကဏ္ဍကို အသိအမှတ်ပြုရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများ ဖိတ်ခေါ်စုဖွဲ့၍ လုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်ကို အကောင်းဆုံးဖြစ်စေရေး

စနစ်တကျဖြင့် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနမှ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဦးစီးဌာနတို့မှ ဆောင်ရွက်မည့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းအစီအစဉ်များကို ဆွေးနွေးတင်ပြကြပြီး အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသူများက ပိုင်းဝန်းအကြံပြု ဆွေးနွေးကြသည်။ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေး

# တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ၌ ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများ ဆက်လက်ထိုးနှံ

နေပြည်တော် မတ် ၁၈

တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးတို့၌ သံဃာတော်များ၊ သာသနာ့နယ်ဝင် သီလရှင်များ၊ ဘာသာရေး ခေါင်းဆောင်များ အပါအဝင် လူမျိုးမရွေး ဘာသာမရွေး အသက် ၄၀ အထက် ဒေသခံပြည်သူများ၊ အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူများ၊ မသန်စွမ်းသူများ၊ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့များ၊ နာတာရှည်ရောဂါအခံ

ရိသူများ၊ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများ၊ ယာယီတိုက်ပွဲရှောင်စခန်းများအတွင်းရှိ ပြည်သူများ၊ အသက် ၁၂ နှစ်အထက် အခြေခံပညာအလယ်တန်းနှင့် အထက်တန်းအဆင့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများ စသည့်ဦးတည်အုပ်စုများ သတ်မှတ်၍ တပ်မတော်မှ ဆေးအဖွဲ့များ၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံများမှ ဆရာဝန်များ၊ သူနာပြုများ၊ ကျန်းမာရေး

ဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများက ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်မြို့နှင့် မိုင်းခတ်မြို့နယ်တို့၌ ဒေသခံပြည်သူ ၅၅၀၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တာမွေမြို့နယ်၌ ဒေသခံပြည်သူ ၆၈၅ ဦး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ

သက်ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးသည်။

ထို့အတူ ကျောင်းသားကျောင်းသူများကိုလည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများ ထိုးနှံပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ် ၂၆ မြို့နယ်တို့၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၆၀၄ ဦးတို့ကို တပ်မတော်မှ ဆေးအဖွဲ့များက ပြည်သူ့ဆေးရုံများမှ ဆရာဝန်များ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍ ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးသည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးပြီး လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

# ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် စက်တင်ဘာလမှစတင်ပြီး ပြည်သူ့အငှားအိမ်ရာ အခန်း ၁၀၀၀၀ စီမံကိန်း နေပြည်တော်တွင် ၉၀ ရာခိုင်နှုန်း၊ မန္တလေးတွင် ၈၂ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ရန်ကုန်တွင် ၅၃ ရာခိုင်နှုန်းအထိ တိုးတက်ပြီးစီး

နေပြည်တော် မတ် ၁၈  
တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်း စီစစ်  
ရေးကော်မတီ၏ (၁/၂၀၂၂)  
လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို  
ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက  
နေပြည်တော် ဆောက်လုပ်ရေး  
ဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေး  
ခန်းမဆောင်၌ ကိုဗစ် - ၁၉  
ညွှန်ကြားချက်များနှင့် အညီ  
ကျင်းပသည်။

လုပ်ငန်းများအချိန်မီပြီးစီးရေး  
အစည်းအဝေးတွင် တည်  
ဆောက်ရေးလုပ်ငန်း စီစစ်ရေး  
ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်ထောင်စု  
ဝန်ကြီးဦးရွှေလေးက ၂၀၂၁-၂၀၂၂  
(ခြောက်လ) ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း  
ဘတ်ဂျက် ခွင့်ပြုထားသော  
လုပ်ငန်းများကို အချိန်မီပြီးစီး  
အောင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန  
များ၊ တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ်  
အစိုးရအဖွဲ့များမှ တည်ဆောက်  
ရေးလုပ်ငန်းများကို အချိန်မီ  
ပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်သွား  
ကြရန် လိုကြောင်း၊ လုပ်ငန်း  
ပမာဏများပြားသည့် ဝန်ကြီး  
ဌာနများအနေနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/  
ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့များမှ  
လုပ်ငန်းများ လွှဲပြောင်းအပ်နှံခြင်း  
အပါအဝင် ဆောင်ရွက်ရန်တို့ကို  
အလျင်အမြန် ဆောင်ရွက်နိုင်မှ  
သာ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်း



များ အရည်အသွေးကောင်းမွန်စွာ  
ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊  
လုပ်ငန်းများကို သတ်မှတ်စံချိန်  
စံညွှန်းနှင့် အရည်အသွေးမီအောင်  
အလေးထား ဆောင်ရွက်ကြရန်  
လည်း အထူးမှာကြားလိုပါ  
ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ကော်မတီ  
ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ ဆောက်လုပ်ရေး  
ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး  
ဦးမင်းထိန်က ကော်မတီအနေဖြင့်  
ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ၊  
စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများ၊ မူဝါဒ  
များနှင့် ပတ်သက်၍လည်း  
ကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်း  
စစ်ချုပ်ရုံးမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်  
က ထုတ်ပြန်ထားသည့် အမိန့်

ညွှန်ကြားချက်များ၊ လုပ်ထုံး  
လုပ်နည်းများ၊ တင်ဒါစည်းမျဉ်း  
စည်းကမ်းများနှင့်အညီ လိုက်နာ  
ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ  
နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးပြောကြား  
သည်။

ကဏ္ဍအလိုက်ဆွေးနွေး  
ယင်းနောက် တည်ဆောက်  
ရေးလုပ်ငန်း စီစစ်ရေးကော်မတီ၊  
အတွင်းရေးမှူး၊ ကော်မတီအဖွဲ့  
ဝင်များ၊ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန  
များမှ တာဝန်ရှိသူများက မိမိတို့  
နှင့်သက်ဆိုင်သည့် ကဏ္ဍအလိုက်  
အသီးသီး အကြံပြုဆွေးနွေး  
တင်ပြရာ ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊  
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိဂုံးချုပ်  
အမှာစကား ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်သူ့အငှား  
အိမ်ရာတည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်း  
ဦးစီးကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း  
အစည်းအဝေးကို မွန်းလွဲ ၃ နာရီ  
တွင် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန  
အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဗီဒီယို  
ကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ကျင်းပ  
သည်။

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်သူ့  
အငှားအိမ်ရာ စီမံကိန်းဦးစီး  
ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ ဆောက်လုပ်ရေး  
ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး  
ဦးရွှေလေးက ကိုဗစ် - ၁၉  
စီးပွားရေးကုစားမှု အစီအစဉ်အရ  
၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် စက်တင်ဘာလမှ  
စတင်ပြီး ပြည်သူ့အငှားအိမ်ရာ  
အခန်း ၁၀၀၀၀ စီမံကိန်း၏

Phase (I) အိမ်ခန်း ၅၀၀၈ ခန်း၏  
လုပ်ငန်းများ ပြီးစီးမှုအနေဖြင့်  
နေပြည်တော်တွင် ၉၀ ရာခိုင်နှုန်း၊  
မန္တလေးတွင် ၈၂ ရာခိုင်နှုန်းနှင့်  
ရန်ကုန်တွင် ၅၃ ရာခိုင်နှုန်းအထိ  
တိုးတက်ပြီးစီးနေပြီ ဖြစ်ပါ  
ကြောင်း၊ စီမံကိန်းအတွက် ကျခံ  
သုံးစွဲထားသည့် နိုင်ငံတော်၏  
ဘဏ္ဍာငွေများ လေလွင့်မှုမရှိ  
စေရန် အလေးထားစီစစ်လျက်  
ရှိကြောင်း၊ နေထိုင်မည့် ပြည်သူ  
များ အဆင်ပြေစေရန် မြေပြင်  
အခြေအနေအရ ကျောင်း / ဆေးရုံ/  
ဈေး စသည့်လိုအပ်ချက်များ၊  
အခြေခံ အဆောက်အအုံများ  
ပြည့်စုံစေရေးနှင့် လုပ်ငန်းများ  
တိုးတက်အောင်မြင်အောင် ဆောင်  
ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ဆက်လက်  
ဆွေးနွေး ဆောင်ရွက်ပေးစေလို  
ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

အကြံပြုဆွေးနွေး  
ထို့နောက် ဦးစီးကော်မတီ  
အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဝန်ကြီး  
ဦးမင်းထိန်က ပြည်သူ့အငှား  
အိမ်ရာ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ  
ဆောင်ရွက်နေမှု၊ လုပ်ငန်းပြီးစီးမှု  
နှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့်  
လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များကို လည်း  
ကောင်း၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေး  
ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး  
ဒေါ်သန်းသန်းလင်းက ဘဏ္ဍာရေး

ဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ၊  
အိမ်ရာစီမံကိန်း၏ အခြေခံ  
သတ်မှတ်ချက်များ၊ မူဝါဒများ၊  
စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ သတ်မှတ်  
အချိန်မီ ပြီးစီးရေးတို့နှင့်  
ပတ်သက်၍ အကြံပြုဆွေးနွေး  
တင်ပြကြသည်။

ထို့နောက် ရန်ကုန်မြို့တော်  
စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီ၊  
မန္တလေးမြို့တော် စည်ပင်သာယာ  
ရေးကော်မတီနှင့် နေပြည်တော်  
စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီ  
တို့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ  
ဆောက်လုပ်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်း  
ရှင်များ အသင်းချုပ် (MCEF) ၊  
မြန်မာနိုင်ငံလိုင်စင်ရ ကန်ထရိုက်  
တာများ အသင်းချုပ် (MLAC) နှင့်  
မြန်မာမြို့ပြနှင့် အခြေခံ  
အဆောက်အအုံ ဖွံ့ဖြိုးရေး  
လုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ်  
(MDA) တို့မှ တာဝန်ရှိသူများက  
ပြည်သူ့အငှားအိမ်ရာ တည်  
ဆောက်ရေးစီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ  
ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု၊ ဆောင်ရွက်  
နေမှုနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်  
မည့် လုပ်ငန်းအခြေအနေ၊  
ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့်  
စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးကြပြီး  
ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်ရန် ကိစ္စများ  
ကို ဆုံးဖြတ်ကြသည်။

သတင်းစဉ်

## ထိုင်း-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်ကုန်သွယ်မှုတွင် ဘတ် / ကျပ် တိုက်ရိုက်အသုံးပြုပေးချေရေးဆိုင်ရာ ရှင်းလင်းခြင်းအခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၁၈  
ထိုင်း-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်ကုန်သွယ်မှု ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဘတ်/ကျပ် တိုက်ရိုက်အသုံးပြုပေးချေ  
ရေးဆိုင်ရာ ရှင်းလင်းခြင်းအခမ်းအနားကို ယမန်နေ့က Virtual Zoom Meeting ဖြင့် ကျင်းပသည်။

ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် တက်ရောက်  
အခမ်းအနားသို့ ကုန်သွယ်မှုနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်း  
မှုများ မှန်ကန်မြန်ဆန်စေရေး ဗဟိုကော်မတီ  
အတွင်းရေးမှူး၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဒုတိယ  
ဥက္ကဋ္ဌ၊ ကုန်သွယ်မှုနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ မှန်ကန်  
မြန်ဆန်စေရေးဗဟိုကော်မတီတွဲအတွင်းရေးမှူး၊  
ကရင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ စီးပွားရေးရာဝန်ကြီး၊  
ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ စီးပွားရေးရာဝန်ကြီး၊  
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန  
အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန  
ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန  
ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံကုန်သည်များနှင့်  
စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်မှ ဥက္ကဋ္ဌနှင့်  
တာဝန်ရှိသူများ၊ မြဝတီနယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေး  
ကုန်သည်များအသင်းဥက္ကဋ္ဌ၊ ကျိုင်းတုံ-တာချီလိတ်  
နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးကုန်သည်များအသင်းဥက္ကဋ္ဌ၊  
မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်မှ လုပ်ငန်းကော်မတီ  
အဖွဲ့ဝင်များ၊ Designated Bank အဖြစ် ဆောင်ရွက်  
ခွင့်ပြုထားသည့် ဧရာဝတီတောင်သူလယ်သမားများ  
ဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်နှင့် Kasikornbank Public  
Company Limited တို့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပုဂ္ဂလိက

ဘဏ်များနှင့် နိုင်ငံခြားဘဏ်ခွဲများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊  
ပိုက်ကုန်/သွင်းကုန်ဆိုင်ရာ ကုန်သည်လုပ်ငန်းရှင်များနှင့်  
အသင်းအဖွဲ့များမှ တာဝန်ရှိသူများက ဗီဒီယို  
ကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်  
ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သန်းသန်းဆွေက ထိုင်း-မြန်မာ  
နှစ်နိုင်ငံ နယ်စပ်ကုန်သွယ်မှု ဆောင်ရွက်ရာတွင်  
ဘတ်/ကျပ် တိုက်ရိုက်အသုံးပြုပေးချေရေးဆိုင်ရာ  
ရည်ရွယ်ချက်၊ မူဝါဒ၊ လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ရရှိလာမည့်  
အကျိုးကျေးဇူးများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး  
ကုန်သွယ်မှုနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ မှန်ကန်  
မြန်ဆန်စေရေး ဗဟိုကော်မတီအတွင်းရေးမှူး၊  
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန  
ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးညွှန်အောင်က အမှာစကား  
ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ စီးပွား  
ရေးရာဝန်ကြီးက ကုန်သွယ်မှု data များ မှန်ကန်ရေး၊  
Market Exchange Rate ရရှိရေးတို့ကို ဆွေးနွေးပြီး  
ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ စီးပွားရေးရာဝန်ကြီးက  
တာချီလိတ်ကုန်သည်များနှင့်တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည့်  
သိလိုသည့်အချက်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် ကုန်သွယ်မှုနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှု  
များ မှန်ကန်မြန်ဆန်စေရေးဗဟိုကော်မတီ တွဲဖက်



အတွင်းရေးမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် ရန်နောင်စိုးက ယခင်  
ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ယွမ်/ကျပ် Process တွင် အခက်  
အခဲများ ကျော်လွှားခဲ့မှုနှင့် ထိုင်းဘတ်တွင် ဖြေရှင်း  
နိုင်မည့် နည်းလမ်းများကို ရှင်းလင်းသည်။

ဘဏ်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာများ ဆွေးနွေး  
ယင်းနောက် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်  
ရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမင်းမင်း၊  
ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊  
မြန်မာစီးပွားရေးဘဏ် ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး၊  
ဧရာဝတီတောင်သူလယ်သမားများ ဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်  
နှင့် Kasikornbank Public Company Limited  
တို့မှ တာဝန်ရှိသူများက ဘဏ်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ  
ဝန်ဆောင်မှုကိစ္စရပ်များကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြ  
သည်။

ထို့နောက် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြား  
ရေးမှူးချုပ်က MACCS system တွင် ငွေကြေး  
အမျိုးအစား ခွင့်ပြုဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေ

များနှင့် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနက ဆောင်ရွက်  
မည့် ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးသည်။

ယင်းနောက် ကုန်သည်လုပ်ငန်းရှင်များက ဘဏ်  
လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အစီအစဉ်များ၊ ငွေပေးချေမှု  
နည်းလမ်းများ၊ အဆိုပြုရမည့် ငွေလဲလှယ်နှုန်းများ၊  
နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးအတွက် ရယူရမည့် ကုန်သွယ်မှု  
ဆိုင်ရာ အထောက်အထားများ၊ ဘဏ်စရိတ်နှုန်းထား  
များ၊ ငွေကြေးထောက်ပံ့မှု အစီအစဉ်များနှင့်  
ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးကြရာ တာဝန်ရှိသူများက  
ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြပြီး မြန်မာနိုင်ငံ  
တော်ဗဟိုဘဏ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက အသေးစိတ်  
ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြသည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဒုတိယ  
ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သန်းသန်းဆွေက ရှင်းလင်းဆွေးနွေးတင်ပြ  
ချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပြီး  
နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားကာ အခမ်းအနားကို  
ရုပ်သိမ်းလိုက်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

များနှင့် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနက ဆောင်ရွက်  
မည့် ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးသည်။

ယင်းနောက် ကုန်သည်လုပ်ငန်းရှင်များက ဘဏ်  
လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အစီအစဉ်များ၊ ငွေပေးချေမှု  
နည်းလမ်းများ၊ အဆိုပြုရမည့် ငွေလဲလှယ်နှုန်းများ၊  
နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးအတွက် ရယူရမည့် ကုန်သွယ်မှု  
ဆိုင်ရာ အထောက်အထားများ၊ ဘဏ်စရိတ်နှုန်းထား  
များ၊ ငွေကြေးထောက်ပံ့မှု အစီအစဉ်များနှင့်  
ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးကြရာ တာဝန်ရှိသူများက  
ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြပြီး မြန်မာနိုင်ငံ  
တော်ဗဟိုဘဏ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက အသေးစိတ်  
ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြသည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဒုတိယ  
ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သန်းသန်းဆွေက ရှင်းလင်းဆွေးနွေးတင်ပြ  
ချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပြီး  
နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားကာ အခမ်းအနားကို  
ရုပ်သိမ်းလိုက်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

# ဗြိတိန်က အီရန်သို့ အကြွေးဆပ်ပြီးနောက် နှစ်ရှည်ထိန်းသိမ်းခံရသူ ဗြိတိန်နိုင်ငံသားနှစ်ဦး ပြန်လွတ်

လန်ဒန် မတ် ၁၈  
အီရန်နိုင်ငံ၌ နှစ်ပေါင်းများစွာကြာအောင် ထိန်းသိမ်း ခံထားရသည့် ဗြိတိန်နိုင်ငံသားနှစ်ဦးမှာ ယခုအခါ ဗြိတိန်နိုင်ငံသို့ ပြန်လာနေပြီဟု သိရသည်။



နာဇာနစ် ဇာဟာရီ ရက်ကလစ်ဖ်နှင့် အနူးရှက်အာရှောရီ။

ဗြိတိန်အစိုးရက အီရန်ကို ပေးဆောင်စရာရှိ သည့် အကြွေးပေးဆောင်ပြီးနောက် ၎င်းတို့၏ လွတ်မြောက်မှုဖြစ်ပေါ်လာခြင်းဖြစ်သည်။ ဗြိတိန်- အီရန် နှစ်နိုင်ငံသား ခံယူထားသည့် နာဇာနစ် ဇာဟာရီ ရက်ကလစ်ဖ်နှင့် အနူးရှက်အာရှောရီမှာ ဗြိတိန်နိုင်ငံ လေတပ်အခြေစိုက်စခန်းသို့ မတ် ၁၇ ရက် နံနက်ပိုင်းက ရောက်ရှိခဲ့ကြသည်။

ဇာဟာရီ ရက်ကလစ်ဖ်မှာ ၂၀၁၆ ခုနှစ်က အီရန် နိုင်ငံတွင် ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်ပြီး အီရန်အစိုးရကို ဖြုတ်ချရန် ကြိုးပမ်းသည်ဟုသော စွပ်စွဲချက်ဖြင့် ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။ အနူးရှက်အာရှောရီ မှာ ၂၀၁၇ ခုနှစ်က ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။ နောက်ပိုင်းတွင် ၎င်းတို့နှစ်ဦးစလုံးကို ထောင်ဒဏ် ချမှတ်ခဲ့သည်။

ဗြိတိန်အစိုးရကမူ ၎င်းတို့နှစ်ဦး ဖမ်းဆီးခံရခြင်း မှာ တရားမျှတမှုမရှိဟုဆိုကာ ချက်ချင်းပြန်လွတ် ပေးရန် တောင်းဆိုခဲ့သည်။ ၁၉၇၀ ပြည့်နှစ်အလွန်

နှစ်များက လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည့် လက်နက် သဘောတူညီမှုအရ ဗြိတိန်အစိုးရပေးဆောင်ရန် ရှိသည့် ငွေကြေးများကို ဖြေရှင်းပေးခဲ့သည်ဟု အီရန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဟူစိန်အာမီယာ အဗ္ဗ ခူလာဟင်က ပြောသည်။

ပေါင်သန်း ၄၀၀ ခန့်ကို ပြန်လည်ပေးဆောင်ပြီး ဖြစ်ကြောင်း ဗြိတိန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး လစ်ဇ် ထရစ်စ်က မတ် ၁၆ ရက်တွင် အောက်လွှတ်တော်သို့ ပြောကြားခဲ့သည်။ အီရန်အစိုးရနှင့် ဗြိတိန်အစိုးရတို့ ကမူ ငွေကြေးပြန်လည်ပေးဆောင်ခြင်းနှင့် အကျဉ်း သားနှစ်ဦးတို့ကို လွှတ်ပေးလိုက်ခြင်းတို့ကြား မည်သည့် ဆက်စပ်မှုမျှမရှိဟု ငြင်းဆိုထားကြသည်။

သို့သော်လည်း ဗြိတိန်အစိုးရက ငွေကြေးများ ပြန်လည်ပေးဆောင်ပြီးနောက် ၎င်းတို့နှစ်ဦးကို ပြန်လွှတ်ပေးလိုက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဗြိတိန်မီဒီယာ များတွင် ဖော်ပြကြသည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ

## ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှု မြင့်တက်လျက်ရှိသော်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ စည်းမျဉ်းများကို ထပ်မံဖြေလျှော့ပေးမည်

ဗန်ကောက် မတ် ၁၈  
ထိုင်းနိုင်ငံတွင် နေ့စဉ် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှု အရေအတွက် မြင့်တက်လျက်ရှိသော်လည်း နိုင်ငံ တစ်ဝန်း လူမှုဝေးကွာစည်းမျဉ်းများကို ထပ်မံ ဖြေလျှော့ပေးတော့မည်ဖြစ်ကြောင်း ထိုင်းနိုင်ငံက မတ် ၁၈ ရက်တွင် ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်လိုက်သည်။ ထို့အပြင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကိုလည်း ပြန်လည် စတင်ရန် ခွင့်ပြုပေးတော့မည်ဖြစ်သည်။

ခရီးသွားကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ရန် ထိုင်းအစိုးရသည် ဧပြီ ၁ ရက်မှစကာ ပြည်တွင်းခရီးသွားများအတွက် မထွက်ခွာခင် ကိုဗစ်-၁၉ စစ်ဆေးရန်နှင့် လိုအပ်ချက် များကို ဖျက်သိမ်းရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

လတ်တလောကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှုမြင့်တက်ခဲ့ သော်လည်း ကပ်ရောဂါကြောင့် အထိနာခဲ့သော စီးပွားရေးကို ပြန်လည်နာလန်ထူအောင် လုပ်ဆောင် ရန် ကူညီသည့်အနေဖြင့် ထိုင်းနိုင်ငံသည် ဇူလိုင် ၁ ရက်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ အဆုံးသတ်သွားပြီဖြစ်ကြောင်း ကြေညာရန် စီစဉ်ထားသည်။

မတ် ၁၈ ရက်က ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ထပ်မံကူးစက်ဖြစ်ပွားသူ ၂၇၇၀၇၁ ဦးဖြင့် စံချိန်တင် ဖော်ပြခဲ့သည်။ အဆိုပါပမာဏသည် လွန်ခဲ့သော ဖေဖော်ဝါရီက အမြင့်ဆုံးကူးစက်ဖြစ်ပွားခဲ့သော ၂၅၆၁၅ ဦးထက်များခဲ့သည်။

ဆင်ဟွာ

## တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ ၂၀၂၁ ခုနှစ်အတွင်း လက်ထပ်သည့် စုံတွဲအရေအတွက်ကျဆင်း

ဆိုးလ် မတ် ၁၈  
တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါနှင့် လူမှုရေးအခြေ အနေများ ပြောင်းလဲမှုကြောင့် လွန်ခဲ့သည့်နှစ်အတွင်း လက်ထပ် သည့် စုံတွဲအရေအတွက်မှာ စံချိန်တင် ကျဆင်းလာကြောင်း မတ် ၁၇ ရက်တွင် စာရင်းအင်း အချက်အလက်ရုံး၏ အချက် အလက်များအရ သိရသည်။

၂၀၂၁ ခုနှစ်အတွင်း လက် ထပ်သည့် စုံတွဲအရေအတွက်မှာ ၁၉၃၀၀၀ ရှိပြီး ပြီးခဲ့သည့်နှစ်နှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက ၉ ဒသမ ၈ ရာခိုင်နှုန်းကျဆင်းသွားသည်။ အဆိုပါ အနေများ ပြောင်းလဲမှုကြောင့် လွန်ခဲ့သည့်နှစ်အတွင်း လက်ထပ် သည့် စုံတွဲအရေအတွက်မှာ ၁၉၇၀ ပြည့်နှစ် နောက်ပိုင်းတွင် အနိမ့်ဆုံးအရေ အတွက်ဟု သိရသည်။ လက်ထပ် မှု နောက်ကျခြင်းမှာ လူမှုအသိုင်း အသိုင်းကြားတွင် ခေတ်စားလာ ခြင်း၊ နေအိမ်ဈေးနှုန်းများ အဆ မတန်ကြီးမြင့်ခြင်း၊ ကလေးများ ကို ပြုစုပျိုးထောင်ရန် ကုန်ကျ စရိတ် ကြီးမြင့်ခြင်းနှင့် အလုပ်

လက်မဲ့ လူငယ်ပမာဏ များပြား ခြင်းတို့ကြောင့် ယခုလို အရေ အတွက် ကျဆင်းလာခြင်းဖြစ် သည်။

ကပ်ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကြောင့် လည်း လွန်ခဲ့သည့်နှစ်အတွင်း စုံတွဲများ လက်ထပ်ရန် နောက်ကျ လာခဲ့သည်။ ထိုစဉ် ကွာရှင်းသည့် စုံတွဲအရေအတွက်မှာလည်း ၄ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်း လာကြောင်း သိရသည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ

## ဆိုမာလီယာ၌ ပေါက်ကွဲမှုကြောင့် သုံးဦးဒဏ်ရာရ

မိုဂါဒစ်ရှူး မတ် ၁၈  
ဆိုမာလီနိုင်ငံမြို့တော်တွင် မတ် ၁၇ ရက်က တူရကီ နိုင်ငံသားများကို တင်ဆောင်လာသည့်ယာဉ် ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် လူသုံးဦး ဒဏ်ရာရ ခဲ့ကြောင်း ရဲများနှင့် မျက်မြင်သက်သေများက ပြောသည်။

တူရကီအင်ဂျင်နီယာများကို ပစ်မှတ်ထားကာ တိုက်ခိုက်မှုပြုလုပ်ခဲ့ပြီး လူသုံးဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည် ဟု ရဲအရာရှိတစ်ဦးက ဆင်ဟွာသို့ ပြောသည်။

မိုဂါဒစ်ရှူးမြို့ ဟိုဒန်ခရိုင်တွင် ပေါက်ကွဲမှုအသံကြီး ကို ကြားလိုက်ရသည်ဟု မျက်မြင်သက်သေများက ပြောသည်။

ပေါက်ကွဲမှုမှာ ကြီးမားသည့်အတွက် ကြောက်ရွံ့ ထိတ်လန့်မိသည်ဟု ဒေသခံတစ်ဦးက ပြောကြားခဲ့ ပြီး အဆိုပါတိုက်ခိုက်မှုမှာ မည်သည့်အုပ်စု၏ လက်ချက်ဖြစ်သည်ကိုမူ မသိရသေးချေ။ ပေါက်ကွဲ မှုမှာ ဒေသစံတော်ချိန် ညနေ ၄ နာရီခွဲတွင် ဖြစ်ပွား ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဆင်ဟွာ

## တွန်ဂါနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ် - ၁၉ ကူးစက်မှုများကြောင့် အသွားအလာပိတ်ဆို့ကန့်သတ်မှု ပြုလုပ်မည်

ဆူဗာ မတ် ၁၈  
တွန်ဂါနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ် - ၁၉ နောက်ထပ်ကူးစက်ခံရသူ ၂၅၈ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိပြီးနောက် မတ် ၂၀ ရက်တွင် တစ်ပတ်ကြာ တင်းကျပ်သည့် အသွားအလာပိတ်ဆို့ ကန့်သတ်မှုပြုလုပ်မည်ဟု သိရသည်။

အဆိုပါ အသွားအလာပိတ်ဆို့ကန့်သတ်မှုကို တွန်ဂါဝန်ကြီးချုပ် Siaosi Sovaleni က ကြေညာခဲ့ သည်။ မတ် ၂၀ ရက် နံနက် ၅ နာရီ မှ မတ် ၂၆ ရက် နံနက် ၅ နာရီအထိ အသွားအလာပိတ်ဆို့ ကန့်သတ်မှုပြုလုပ်သွားမည်ဟု မတ် ၁၈ ရက်တွင် ကြေညာခဲ့သည်။ တွန်ဂါနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ် - ၁၉ နှင့် ဆက်စပ်ပြီးသေဆုံးသူ လေးဦးရှိကြောင်း သိရ သည်။

ဆင်ဟွာ

## တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ် - ၁၉ ကူးစက်ခံရသူ ၄၀၇၀၁၇ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

ဆိုးလ် မတ် ၁၈  
တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ မတ် ၁၇ ရက်က ကိုဗစ် - ၁၉ ကူးစက်ခံရသူ ၄၀၇၀၁၇ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိပြီးနောက် စုစုပေါင်းကူးစက်ခံရသူဦးရေမှာ ၈၆၅၇၆၀၉ ဦး ရှိကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက သတင်း ထုတ်ပြန်သည်။

ပြီးခဲ့သည့်ရက်ပိုင်းအတွင်း နေ့စဉ်ကူးစက်မှု များ များပြားခဲ့သော်လည်း ယခုအခါတွင်မူ သိသိသာသာကျဆင်းလာပြီဖြစ်သည်။ ပြီးခဲ့သည့် ရက်ပိုင်းအတွင်း ကူးစက်ခံရသူ ၆၂၁၂၈ ဦး တွေ့ရှိ ပြီးနောက် ဒုတိယမြောက် ကူးစက်မှုအများဆုံးနေ့ အဖြစ် စံချိန်တင်ခဲ့သည်ဟု တောင်ကိုရီးယား ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးအေဂျင်စီက ပြော သည်။

ဆိုးလ်မြို့နယ်တစ်ဝိုက်တွင် အိမ်ခရစ် ကူးစက်မှုများ များပြားခဲ့ပြီးနောက် အရေအတွက် များ တိုးလာခြင်းဖြစ်သည်။ နောက်ထပ်ကူးစက်ခံရသူ များအနက် ၈၁၉၉၇ ဦးမှာ ဆိုးလ်မြို့ဒေသခံများ ဖြစ်သည်။ ဂယောင်းဂီပြည်နယ်တွင် ကူးစက်ခံရသူ ၁၁၃၆၇၃ ဦးရှိပြီး အင်ချွန်းတွင် ကူးစက်ခံရသူ ၂၅၇၉၇ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။

၃၉ ဦးမှာမူ ပြည်ပမှ ကူးစက်ခံလာရသူများ ဖြစ်ပြီး ပြည်ပမှကူးစက်လာသူစုစုပေါင်းမှာ ၃၀၅၃၉ ဦး အထိရှိသည်။ တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ နိုင်ငံ လူဦး ရေ၏ ၈၆ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်းကို ကာကွယ်ဆေးထိုး ပေးပြီးဖြစ်သည်။ တတိယအကြိမ် ကာကွယ်ဆေး ထိုးပြီးသည့် အရေအတွက်မှာ ၆၂ ဒသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်း ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဆင်ဟွာ



တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါရှိ မရှိ စစ်ဆေးနေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

# ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဗဟိုအဖွဲ့မှ ကြေညာထားသည့် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက် ထောက်ပံ့နေသူများ၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ နယ်မြေများအတွင်း၌ စစ်သင်တန်းတက်ရောက်ခဲ့သူများနှင့် အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကို ကျူးလွန်သူများကို ပြစ်ဒဏ်အသီးသီးချမှတ်

နေပြည်တော် မတ် ၁၈ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး လှိုင်သာယာ (အနောက်ပိုင်း) မြို့နယ် လှိုင်သာယာ(အရှေ့ပိုင်း) မြို့နယ်နှင့် ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ် များနေ ကောင်းကောင်း(ခ) ကောင်းမြတ်(ခ) စောကောင်းမြတ် (ခ) ဖြိုးမောင်မောင်(ဘ)ဦးရဲမြင့်၊ ဖြိုးကျော်ဇင်(ခ) ကိုဖြိုး (ဘ) ဦးအောင်ကျော်စိုး၊ ရဲလင်းစိုး(ခ) ကိုလင်း(ဘ)ဦးလှအုန်း၊ ရဲနိုင်(ခ) ကိုရဲ(ဘ) ဦးသန်းဇော်ဦး၊ လင်းလင်းထက် (ခ) ထက်ကြီး (ဘ)ဦးကျော်ဆွေ၊ ပြည့်ဖြိုးသူ (ခ) လူကာ (ဘ) ဦးပြည့်စုံဝင်း၊ ဇော်မင်းထွန်း(ခ) ကိုဇော်(ဘ) ဦးချစ်စိန်နှင့် ဇော်ကိုကို (ဘ) ဦးတင်ဝင်းတို့သည် လှိုင်သာယာ (အနောက်ပိုင်း) မြို့နယ်ရှိ သောင်ကြီးနယ်မြေ ရဲစခန်းကို ဗုံးပစ် လောင်ချာဖြင့် ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်ခြင်း၊ အများပြည်သူ များသွားလာလျက်ရှိသည့် နေရာ များ၊ လုံခြုံရေးစခန်းများ၊ နိုင်ငံပိုင် အဆောက်အအုံများအား ဗုံးထောင် ဖောက်ခွဲခြင်းနှင့် လက်လုပ်မိုင်း များ ပြုလုပ်ခြင်းတို့ကြောင့် လည်းကောင်း၊

မြို့နယ်နေ နိုင်အောင် (ခ) snake (ဘ) ဦးဘိုဟန်၊ မင်းမြတ်အောင် (ခ)ဖြူဖွေး(ဘ)ဦးဆံထွန်းဝင်းနှင့် ညိုမင်းမြတ်သူ(ခ) ကိုညိုမင်း(ဘ) ဦးမြင့်သူတို့သည် ဒဂုံမြို့သစ် (ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်၊ (၉၄) ရပ်ကွက်၊ အေ(၁၆)လမ်းထိပ်နှင့် (၁၄)လမ်းရှိ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး တို့အား လက်လုပ်ချိန်ကိုမိုင်း ဖြင့် ဖောက်ခွဲတိုက်ခိုက်ခြင်း၊ အမှတ် (၂၂) ရပ်ကွက်ရှိ အုပ်ချုပ် ရေးမှူးရုံး၊ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် အဖွဲ့ကို သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခြင်း၊ လက်နက်၊ ခဲယမ်းများ သိုဝှက်သိမ်းဆည်း ခြင်း၊ တိုင်းရင်းသား လက်နက် ကိုင်အဖွဲ့ နယ်မြေအတွင်း၌ သင်တန်း တက်ရောက်ခြင်းနှင့် အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများတွင် အားပေးကူညီခြင်း၊ ပြည်ထောင်စု သမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်၊ အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေး ဗဟိုအဖွဲ့၏ အမိန့်ကြော်ငြာစာ အမှတ်(၂/၂၀၂၁)ဖြင့် အကြမ်း ဖက်အုပ်စုများအဖြစ် သတ်မှတ် ကြေညာထားသည့် အဖွဲ့အစည်း များနှင့် ဆက်သွယ်ခြင်းကြောင့် လည်းကောင်း စစ်အုပ်ချုပ် ရေး(Martial Law) စစ်ခုံရုံးဖွဲ့၍

စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၀ (က)နှင့် ၅၀(ဈ) တို့အရ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မတ် ၁၇ ရက်တွင် ၎င်းတို့အား“ထောင်ဒဏ် တစ်သက်”ပြစ်ဒဏ် အမိန့်ချမှတ် လိုက်ကြောင်း သိရှိရသည်။

အလားတူ ၂၀၂၁ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက်တွင် ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်သာယာ (အနောက်ပိုင်း) မြို့နယ်နေ ကောင်းကောင်း(ခ) ကောင်းမြတ် (ခ) စောကောင်းမြတ်(ခ) ဖြိုးမောင်မောင် (ဘ)ဦးရဲမြင့်၊ ရဲနိုင်(ခ)ကိုရဲ (ဘ)ဦးသန်းဇော်ဦး နှင့် ဖြိုးကျော်ဇင်(ခ)ကိုဖြိုး(ဘ) ဦးအောင်ကျော်စိုးတို့သည် အမှတ် (၁၀)ရပ်ကွက်နေ ရာအိမ်မှူး တစ်ဦးအား သေနတ်ဖြင့် ပိုင်းဝန်း လုပ်ကြံ သတ်ဖြတ်ခဲ့ခြင်းကြောင့် လည်းကောင်း၊ မြောက်ဥက္ကလာပ မြို့နယ်နေ ဇော်လင်းထွန်း (ခ) ဇွဲကို(ခ)ဒီမုန်(ဘ) ဦးကျော်လွင်၊ မြင်းကူ၊ အောင်ကောင်းခန့်၊ မဆောင်းလေပြေ (ခ) ဇူးဇူး(ဘ) ဦးဆန်းနိုင်ဦးတို့သည် အပြစ်မဲ့ ပြည်သူများကို သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်သတ်ဖြတ်ခြင်း၊ ဒဂုံ မြို့သစ် (အရှေ့ပိုင်း) မြို့နယ်၊



အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၅၀(က)အမှုမှ တရားခံ ကောင်းမြတ်(ခ) ကောင်းကောင်း(ခ) စောကောင်းမြတ်(ခ)ဖြိုးမောင်မောင်၊ ဖြိုးကျော်ဇင် (ခ)ကိုဖြိုး၊ ရဲလင်းစိုး(ခ)ကိုလင်း၊ ရဲနိုင်(ခ)ကိုရဲ၊ လင်းလင်းထက်(ခ) ထက်ကြီး၊ ပြည့်ဖြိုးသူ(ခ)လူကာ၊ ဇော်မင်းထွန်း(ခ)ကိုဇော်နှင့် ဇော်ကိုကို (ခ)ဇော်ကို (ဝဲမှယာ)တို့၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

အမှတ်(၂)အခြေခံပညာအထက် တန်းကျောင်းမှ အထက်တန်းပြ ဆရာမတစ်ဦးကို ပိုင်းဝန်းလုပ်ကြံ သတ်ဖြတ်ခြင်းနှင့် ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ အကြမ်း ဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေး ဗဟိုအဖွဲ့ ၏ အမိန့်ကြော်ငြာစာ အမှတ် (၂/၂၀၂၁)ဖြင့် အကြမ်းဖက်အုပ်စု များအဖြစ် သတ်မှတ်ကြေညာထား သည့် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆက် သွယ်ခြင်းကြောင့်လည်းကောင်း စစ်အုပ်ချုပ်ရေး(Martial Law) စစ်ခုံရုံးဖွဲ့၍ စစ်ဆေးမှုများ ဆောင် ရွက်ခဲ့ရာ ရာဇသတ်ကြီး ဥပဒေ

ပုဒ်မ ၃၀၂ (ခ) (ခ) အရ ၂၀၂၂ ခုနှစ် မတ် ၁၇ ရက်တွင် ၎င်းတို့အသီးသီး အား “သေဒဏ်” အမိန့်ချမှတ် လိုက်ကြောင်း သိရှိရသည်။

အဆိုပါ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရသူ များအနက်မှ ထွက်ပြေးလွတ် မြောက်နေသူများအား ၎င်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရာဇဝတ်ကျင့်ထုံး ဥပဒေပုဒ်မ-၈၇၊ ၈၈ အရပမ်းဝ ရမ်းထုတ်ဆင့်ရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့ ကြောင်း သိရှိရသည်။

စစ်အုပ်ချုပ်ရေးအမိန့် ထုတ် ပြန်ကြေညာထားသည့် မြို့နယ် များအတွင်း စစ်ခုံရုံးဖြင့် စစ်ဆေး မည့်ပြစ်မှုဆိုင်ရာ ၂၃ မျိုးကို လည်း ပူးတွဲထုတ်ပြန်ထား ကြောင်းနှင့် အဆိုပါပြစ်မှုများကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ပါကစစ်ခုံရုံး ဖွဲ့၍ စစ်ဆေးမှုများဆောင်ရွက် ကာထိထိရောက်ရောက် မြန်မြန် ဆန့်ဆန် အရေးယူဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၃၀၂(ခ)အမှုမှ တရားခံ ဆောင်းလေပြေ(ခ) ဇူးဇူးနှင့် ဇော်လင်းထွန်း (ခ)ဇွဲကို(ခ)ဒီမုန် (ဝဲမှယာ)တို့၏ မှတ်တမ်း ဓာတ်ပုံ။



အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၀(ဈ) အမှုမှ တရားခံ ညိုမင်းမြတ်သူ (ခ) ကိုညိုမင်း၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၀(ဈ) အမှုမှ တရားခံ နိုင်အောင်(ခ)Snake ၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၀(ဈ) အမှုမှ တရားခံ မင်းမြတ်အောင်(ခ) ဖြူဖွေး၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

**ကျောဖုံးမှ**  
ဒေသခံပြည်သူများ၏ လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိသည့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ပြန်လည်ခုခံ ပစ်ခတ်ခဲ့ရာ နံနက် ၇ နာရီ မိနစ် ၅၀ တွင် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များ ပြန်လည်ဆုတ်ခွာထွက်ပြေး သွားသည်။

အကြမ်းဖက်သမားများသည် ကျေးရွာနေပြည်သူ များအား အကြောင်းမဲ့ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့သည့် အပြင် ကျေးရွာနေပြည်သူများ၏ နေအိမ်များအား မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့သည့်အတွက် လူနေအိမ် ၈၆ လုံး မီးလောင်ကျွမ်းပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး အပြစ်မဲ့ပြည်သူ အမျိုးသားတစ်ဦး မီးလောင်သေဆုံးခဲ့ကာ

အကြမ်းဖက်သမားများက ကျေးရွာအား ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်နေစဉ်အတွင်း ကျေးရွာမှ ထွက်ပြေးတိမ်း ရှောင်ခဲ့သည့် အပြစ်မဲ့ပြည်သူအချို့အား ဖမ်းဆီး ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သည်။

ထိုကဲ့သို့ အေးချမ်းစွာနေထိုင်လျက်ရှိသည့် ကျေးရွာနေအပြစ်မဲ့ပြည်သူများ၏ နေအိမ်များအား မီးရှို့ဖျက်ဆီးကာ ပြည်သူအချို့ကို ဖမ်းဆီး ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သည့် အကြမ်းဖက်သမားများကို လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက လုံခြုံရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ နှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

**ဧမ္မာသီရိမြို့နယ်၌ မော်တော်ယာဉ်တိမ်းမှောက်၍ နှစ်ဦးသေဆုံး၊ ၂၁ ဦး ဒဏ်ရာရရှိ**

နေပြည်တော် မတ် ၁၈ ဧမ္မာသီရိမြို့နယ် ဖျဉ်းမနား-တောင်ညိုကားလမ်း၌ မတ် ၁၇ ရက်က ဆောက်လုပ်ရေး အလုပ်သမားများ တင်ဆောင်လာ သည့် မော်တော်ယာဉ်တိမ်းမှောက် သောကြောင့် နှစ်ဦး သေဆုံးကာ ၂၁ ဦး ဒဏ်ရာများ ရရှိခဲ့သည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ မတ် ၁၇ ရက်နံနက် ၁၁ နာရီ ၁၅ မိနစ်က ဧမ္မာသီရိ မြို့နယ် ဖျဉ်းမနား-တောင်ညို ကားလမ်း၊ Grand Aster Villa Bongon ယာဉ်သည် အရှိန် အနီးတွင် စည်ပင်မီးပွိုင့်ဘက်မှ ဖြိုခွဲပန်းအပိုင်းဘက်သို့ ဧမ္မာသီရိ မြို့နယ် ပြန်ကပြေးကျေးရွာနေ အောင်ကျော်စိုး(၄၁)မောင်းနှင့်ဖြိုး ရွှေကြာပင် အားကစားကွင်းမှ ဆောက်လုပ်ရေး အလုပ်သမား ၂၀ တို့တွင် ဒဏ်ရာများ ရရှိခဲ့၍ အောင်ကျော်စိုးအား ဧမ္မာသီရိ မြို့နယ်အမှတ်(၁)နယ်မြေ ရဲစခန်း က အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ရဲပြန်ကြား

# ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး သတင်းအချက်အလက်နှင့် အသိပညာပေး

စနေ၊ မတ် ၁၉၊ ၂၀၂၂

၁၅

## ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး ဗဟိုကော်မတီ အသိပေးကြေညာချက်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်  
ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး  
ဗဟိုကော်မတီ

အသိပေးကြေညာချက်  
၁၃၈၃ ခုနှစ်၊ တပေါင်းလပြည့်ကျော် ၂ ရက်  
၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၈ ရက်

၁။ အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာရောဂါ (Coronavirus Disease 2019-COVID-19) မြန်မာနိုင်ငံတွင်း ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှု မဖြစ်ပွားစေရေးအတွက် ကြိုတင်ကာကွယ်ခြင်းနှင့် တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ခြင်းများကို ထိရောက်စွာဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကူးစက်ရောဂါများ ကာကွယ်နှိမ်နင်းရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၂၁၊ ပုဒ်မခွဲ(ခ)

ပါ လုပ်ပိုင်ခွင့်ကိုကျင့်သုံး၍ လတ်တလော အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာရောဂါ ကူးစက်မြန်ရောဂါ သို့မဟုတ် တိုင်ကြားရမည့်ကူးစက်ရောဂါအဖြစ် ၂၈-၂-၂၀၂၀ ရက်စွဲပါအမိန့်အမှတ်၊ ၁၉/၂၀၂၀ ဖြင့် ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၂။ အဆိုပါကြေညာချက်အရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုအား ထိန်းချုပ်နှိမ်နင်းရေးအတွက် နိုင်ငံတကာလေကြောင်းခရီးစဉ်များ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ဝင်ရောက်ဆင်းသက်ခြင်းကို ယာယီကန့်သတ်သည့် Temporary Measures to Prevent Importation of COVID-19 to Myanmar through Air Travel ဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားချက်များကို နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနတို့က ၂၉-၃-၂၀၂၀ ရက်နေ့မှစတင်၍ ကြေညာခဲ့ပြီး ၃၁-၃-၂၀၂၂ ရက်နေ့အထိ တိုးမြှင့် သတ်မှတ်ခဲ့ပါသည်။

၃။ ယခုအခါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာတွေ့ရှိမှု ပိုတွေ့နှုန်းနှင့် သေဆုံးမှုနှုန်းတို့သိသာစွာ ကျဆင်းလာပါသဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံတကာခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်မည့် နိုင်ငံခြားသားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံသားများ နိုင်ငံတွင်းသို့ ဝင်ရောက်ရာတွင် လွယ်ကူချောမွေ့စေရေးအတွက် နိုင်ငံတကာလေကြောင်းခရီးစဉ်များ ယာယီကန့်သတ်သည့်အစီအစဉ်အား ၁၆-၄-၂၀၂၂ ရက်၊ ၂၃:၅၉ နာရီအချိန်အထိ သတ်မှတ်ပါကြောင်းနှင့် နိုင်ငံတကာလေကြောင်းခရီးစဉ်များအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပြည်ဝင်ခွင့်လိုအပ်ချက်များနှင့်အညီ ၁၇-၄-၂၀၂၂ ရက် (မြန်မာနှစ်ဆန်းတစ်ရက်)၊ ၀၀:၀၀ နာရီအချိန်မှစတင်၍ သတ်မှတ်စည်းကမ်းချက်များအတိုင်း ပုံမှန်ပြန်လည်ပြေးဆွဲခွင့်ပြုမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ သတင်းစဉ်

## မတ် ၁၈ ရက် ည ၈ နာရီ ထုတ်ပြန်ချက်အရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၅၄၀ တွေ့ရှိ

ထပ်မံသေဆုံးသူ နှစ်ဦးရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း ၁၉၄၂၀ ရှိ

(၁၈-၃-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကူးစက်ဖြစ်ပွားနေသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ကုသ၊ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာ ကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ၊ မရှိ ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်စစ်ဆေးခြင်းအား ပုံမှန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး (၁၇-၃-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၁၈-၃-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း (၁၇,၇၆၃) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၅၄၀) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အထိ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၃.၀၄) ရာခိုင်နှုန်း ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း (၇,၄၇၃,၁၃၃) ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၆၀၈,၃၈၄) ဦး ရှိပြီ ဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့တွင် ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ (၁,၂၃၈) ဦး ဖြစ်သဖြင့် ယနေ့အထိ စုစုပေါင်း (၅၆၂,၉၀၅) ဦး ဆေးရုံမှဆင်းခွင့်ရရှိပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် ထပ်မံသေဆုံးသူ (၂) ဦး ရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၉,၄၂၀) ဦး ရှိပါသည်။

ဓာတ်ခွဲခန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ  
(၁၈-၃-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ဓာတ်ခွဲဌာနအမည်	စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့ လူနာသစ်
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၈၈၁) ခု	(၁၂၉) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် GeneXpert စက်များဖြင့် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ	(၁၁၃) ခု	(၁၃) ဦး
ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၂၀၉) ခု	(၄) ဦး
နေပြည်တော်၊ အမှတ် (၂) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၈၂) ခု	(၆) ဦး
ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံနှင့် ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၁,၉၀၇) ခု	(၅၁) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၂,၀၉၆) ခု	(၈၁) ဦး

နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၁၂,၄၇၅) ခု	(၂၅၆) ဦး
စုစုပေါင်း	(၁၇,၇၆၃) ခု	(၅၄၀) ဦး

- ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ကုသရေးလုပ်ငန်းများကို ဘက်ပေါင်းစုံမှ အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ရောဂါဖြစ်ပွား/သေဆုံးမှုများအား မျက်ခြည်မပြတ် လေ့လာစောင့်ကြည့်လျက်ရှိပါသည်။
- နိုင်ငံတကာတွင် သုတေသနပြုလေ့လာချက်များအရလည်း ကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပြည့် ထိုးနှံမှု ခံယူထားခြင်းအားဖြင့် ရောဂါဝင်ရောက်ကူးစက်နိုင်မှုကို (၅) ဆ အထက်၊ ရောဂါကြောင့် ဆေးရုံ တက်ရောက်မှုကို (၁၀) ဆ အထက်၊ ရောဂါကြောင့်သေဆုံးမှုကို (၁၀) ဆ အထက် လျော့ချနိုင် သည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။
- မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးမှုများကို လေ့လာသုံးသပ်ကြည့်ရာတွင် ကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံမှုခံယူထားခြင်းဖြင့် ရောဂါကြောင့် သေဆုံးမှုကို ၇ ဆ ခန့် အထိ လျော့ချနိုင်သည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။
- သို့ဖြစ်ပါ၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ကုသရာတွင် ရေရှည်အတွက် အကောင်းဆုံး နည်းလမ်းမှာ ရည်မှန်းဦးတည်အုပ်စုများအားလုံး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးကို အကြိမ် ပြည့် မပျက်မကွက် ထိုးနှံမှုခံယူထားခြင်းပင် ဖြစ်ပါသည်။
- ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကျေးလက်ဒေသနှင့် ဝေးလံခက်ခဲဒေသများတွင် နေထိုင်သည့် မိဘပြည်သူများအပါအဝင် မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်မှ မကျန်ရစ်စေဘဲ အသက် ၁၈ နှစ်နှင့် အထက် မိဘပြည်သူများနှင့် အသက် ၁၂ နှစ် မှ အသက် ၁၈ နှစ် အထိ အခြေခံပညာကျောင်းသူ/ ကျောင်းသားများအပါအဝင် ဦးတည်အုပ်စုအားလုံးကို ရာနှုန်းပြည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ဆေး အကြိမ်ပြည့် ထိုးနှံပေးနိုင်ရေးကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင် အလေးထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါ၍ ကာကွယ်ဆေးမထိုးနှံရသေးသော မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် နီးစပ်ရာ ကျန်းမာရေးဌာနများ၊ ကျေးရွာ/ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးများနှင့်ဆက်သွယ်ပြီး ဦးတည်အုပ်စုအားလုံး ရာနှုန်းပြည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံပြီးစီးရေးကို အလေးထား၍ တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ကြပါရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။
- ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ တရားဝင် အင်တာနက်စာမျက်နှာ [www.moh.gov.mm](http://www.moh.gov.mm) တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန



အပြင်ထွက်တိုင်း  
ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်း (mask) ကို  
စနစ်တကျ  
မပျက်မကွက် တပ်ဆင်ပါ



တတ်နိုင်သမျှ  
မိမိအိမ်တွင်သာ  
နေပါ

# မိတ်ကောင်းဆွေကောင်းဟူသည်က ...

စာချစ်သူ



ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရက် ညနေပိုင်းက ချောင်ပရာယာ မြစ်ထဲကို အဖော်တစ်သင်းနှင့်အတူ လှေတစ်စင်း တည်းစီးပြီး ထွက်လာခဲ့သည့် ထိုင်းမင်းသမီး ချောလေး Tangno Pattaratida ရေထဲပြုတ်ကျပြီး ငယ်ငယ်ရွယ်ရွယ်နှင့် သေဆုံးခဲ့ရမှု၏ နောက်ဆက် တွဲ အရှုပ်တော်ပုံသတင်းများကို ဖတ်ရစဉ် ငယ်စဉ် ကဖတ်ရှုခဲ့ဖူးသော ဆရာကြီး နန္ဒာသိန်းဇံ၏ “မိတ်ကောင်းဆွေကောင်းနှင့် ခရီးသွားခြင်း” စာအုပ် ကို ဖျတ်ခနဲသတိရမိသည်။

မှန်ပါသည်။ ဘဝခရီး၊ သံသရာခရီးလမ်းကို လျှောက်လှမ်းနေကြရသည့် ခရီးသည်များအဖို့ မိတ်ကောင်းဆွေကောင်းနှင့် ပေါင်းသင်းရခြင်း၊ မိတ်ကောင်းဆွေကောင်းနှင့်အတူ ခရီးသွားရခြင်း က ကုသိုလ်ကံ အကျိုးပေးတစ်ခုပါပေ။

မိတ်ကောင်းဆွေကောင်းနှင့် ပေါင်းသင်းရခြင်း နှင့်ပတ်သက်ပြီး ညီတော်အာနန္ဒာက မြတ်စွာ ဘုရားရှင်ကို “အရှင်ဘုရား၊ မိတ်ကောင်းဆွေကောင်း နှင့် ပေါင်းသင်းခြင်းသည် သာသနာတော်ကြီး၏ တစ်ဝက်ခရီးဖြစ်ပါသည်ဘုရား” ဟုဆိုကာ သတိ ချောက်ချော်၍ မသင့်မတော် တင်လျှောက်ခဲ့ဖူးသည်။

မြတ်စွာဘုရားရှင်က “အာနန္ဒာ၊ ဤသို့မဆိုလင့်” ဟုဆိုကာ အရှင်အာနန္ဒာ ၏ စကားကို ချက်ချင်း တားမြစ်တော်မူသည်။ တစ်ဆက်တည်းမှာပင် “မိတ်ကောင်းဆွေကောင်း နှင့် ပေါင်းသင်းခြင်းသည် သာသနာတော်တစ်လျှောက် ၌ အပြီးတိုင် အဆုံးတိုင်ရောက်ခြင်းသာ ဖြစ်ပေ သည်။ သူတော်ကောင်းနှင့် ပေါင်းသင်းမိသော

ရဟန်းသည်သာလျှင် မဂ္ဂင်ရှစ်ပါးကို ပွားများနိုင်ပေ လိမ့်မည်။ ငါဘုရားတည်းဟူသော မိတ်ဆွေကောင်း ကို ပေါင်းသင်းမိခြင်းအားဖြင့် သတ္တဝါအနန္တသာဝက တို့သည် အိုခြင်း၊ နာခြင်း၊ သေခြင်း၊ စိုးရိမ်ပူဆွေ၊ ငိုကြွေးရခြင်း ဒုက္ခအပေါင်းမှ လွတ်မြောက်ခဲ့ကြ ရပေသည်” ဟု ဘုရားရှင်က ညီတော်အာနန္ဒာကို မဟာကရုဏာတော်ဖြင့် မိန့်ကြားတော်မူခဲ့ပါသည်။

ထိုအတူ မြတ်စွာဘုရားရှင်သည် ရာဇဂြိုဟ် မြို့သား သီရိလ သတို့သားအား ဟောဖော်ညွှန်ပြ ဆိုဆုံးမတော်မူခဲ့သော လူမှုရေးတရားတော်များ၌ လည်း မိတ်ဆွေအချင်းချင်း ဆက်ဆံရေးတာဝန် များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အကျယ်တဝင့်ဟောကြားတော် မူခဲ့ပေသည်။

မိတ်ဆွေအချင်းချင်းဆောင်ရွက်ရန် တာဝန် ငါးရပ်မှာ ထောက်ပံ့ပေးခြင်း၊ ချီးမြှင့်သောပြောဆို ခြင်း၊ အကျိုးစီးပွားကို ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ မိမိနှင့် တန်းတူထားခြင်းနှင့် စကားသစ္စာတည်ကြည်ခြင်း တို့ ဖြစ်ပါသည်။

မိတ်ဆွေစစ်များအပေါ် ထိုသို့တာဝန်ငါးရပ်ဖြင့် အပြည့်အဝဆက်ဆံသည့်အတွက် မိတ်ဆွေများ ဘက်မှလည်း မိမိမေ့လျော့ခိုက် အသက်အန္တရာယ် ကာကွယ်ပေးခြင်း၊ မိမိမေ့လျော့ခိုက်ပစ္စည်းဥစ္စာ စောင့်ရှောက်ပေးခြင်း၊ ကြောက်လန့်နေခိုက် အားပေးနှစ်သိမ့်ခြင်း၊ အန္တရာယ်ကြုံသော် စွန့်ပစ် မသွားခြင်း၊ သားစဉ်မြေးဆက်မေတ္တာသက်ဝင်ကြ ခြင်းဟူသော ငါးမျိုးသော တုံ့ပြန်မှုများရရှိနိုင်ပေ သည်။ မေတ္တာကိုမေတ္တာဖြင့် တုံ့ပြန်ခြင်းသာ ဖြစ်ပေ သည်။

● ဆရာကြီးနန္ဒာသိန်းဇံကမူ “မိတ်ဆွေကောင်းရဲ့ဂုဏ် အင်္ဂါတွေနဲ့ ပြည့်စုံဖို့ဆိုတာ လွယ်တော့မလွယ်ပါဘူး။ ကိုယ်ကိုယ်တိုင် မိတ်ဆွေကောင်းဖြစ်ဖို့ ခက်ခဲနေရင် ကိုယ့်ဝန်းကျင်က လူတွေကို မိတ်ဆွေကောင်းတွေ မဟုတ်ပါဘူးလို့ အလွယ်တကူ အပြစ်မတင်ဖို့လည်း သတိထားရမှာပါပဲ။ ‘သင်ကကော မိတ်ဆွေကောင်း ဟုတ်ရဲ့လား’ လို့ ပြန်ပြီး အမေးခံနိုင်ရတယ်ဆိုတာကို လည်း သတိပြုရမှာပါပဲ။

ထိုကဲ့သို့ မိတ္တူသော မေတ္တာဟူသော မိတ်ဆွေတို့၏စိတ်ဓာတ်၊ မိတ်ဆွေတို့၏ စိတ်နေ သဘောထားတို့ဖြင့် မိတ်ဆွေအချင်းချင်း မေတ္တာ ဖြင့် ဆက်ဆံကြရသော်လည်း တွေ့သမျှ လူတိုင်းကို ကား မိတ်ကောင်းဆွေကောင်းဟု ယုံမှတ်၍ မရနိုင် ပေ။ မိတ်ဆွေတူများကို ရှောင်၍ မိတ်ဆွေစစ်များနှင့် ပေါင်းဖော်မိဖို့က အလွန်အရေးကြီးပေသည်။

ရာသက်ပန် ပေါင်းသင်းထိုက်သော မိတ်ဆွေစစ် ဟူသည်က အကျိုးကျေးဇူးပြုတတ်သူ၊ အေးအတူ ပူအမျှ သဘောထားသူ၊ အကျိုးရှိရာကိုသာ ညွှန်ကြားသူနှင့် သနားကြင်နာတတ်သောသူတို့ ဖြစ်ကြ၏။

အကျိုးကျေးဇူးပြုတတ်သူ ဥပကာရမိတ်ဆွေ သည် -

- (၁) မူးယစ်နေသောမိတ်ဆွေကို စောင့်ရှောက် တတ်၏။
- (၂) မူးယစ်မေ့လျော့နေသော မိတ်ဆွေ၏ ပစ္စည်းဥစ္စာကို စောင့်ရှောက်တတ်၏။
- (၃) ကြောက်ရွံ့နေသောမိတ်ဆွေ၏ အားကိုး ရာဖြစ်၏။
- (၄) ပြုဖွယ်ကိစ္စဖြစ်ပေါ်လာပါက အကူအညီ တောင်းခံသည်ထက် နှစ်ဆသောစည်းစိမ် အထောက်အပံ့ကို ပေးတတ်၏။

ချမ်းသာအတူ ဆင်းရဲအတူ၊ အေးအတူပူအမျှ သဘောထားသူ သမာနသုခဒုက္ခ မိတ်ဆွေသည် -

- (၁) ထိုမိတ်ဆွေအား လျှို့ဝှက်အပ်သည့်အမှု ကိစ္စကို ပြောကြား၏။
- (၂) ထိုမိတ်ဆွေ၏လျှို့ဝှက်အပ်သောအမှုကိစ္စ ကို လျှို့ဝှက်ထား၏။
- (၃) ဘေးရန်ဖြစ်ပေါ်လာလျှင် မစွန့်ပစ်။
- (၄) ထိုမိတ်ဆွေအတွက် အသက်ကိုပင်သော် လည်း စွန့်လွှတ်၏။

အကျိုးစီးပွားရှိရာကိုသာ ညွှန်ကြားသူ အတ္တက္ခယ မိတ်ဆွေသည် -

- (၁) မကောင်းမှုမှ တားမြစ်တတ်၏။
- (၂) ကောင်းမှု၌ သက်ဝင်စေ၏။ တိုက်တွန်း တတ်၏။
- (၃) မကြားဖူးသောတရားစကားကို ပြော ကြား တတ်၏။
- (၄) နတ်ပြည်ရောက်ကြောင်း ခရီးလမ်းကို

ပြောကြားတတ်၏။

အစဉ်သနားကြင်နာတတ်သော အနုကမ္မက မိတ်ဆွေသည် -

- (၁) ထိုမိတ်ဆွေ၏ ဆုတ်ယုတ်ပျက်စီးခြင်းကို မနှစ်သက်။
- (၂) ထိုမိတ်ဆွေ၏ ဖြစ်ထွန်းတိုးတက်ခြင်းကို နှစ်သက်၏။
- (၃) ထိုမိတ်ဆွေအား ကဲ့ရဲ့စကားပြောကြားသူ ကို ကန့်ကွက်တားမြစ်တတ်၏။
- (၄) ထိုမိတ်ဆွေအား ချီးမွမ်းစကားပြောကြား သူကို ထောက်ခံချီးမွမ်းတတ်၏။

ဝေးဝေးကရှောင်သင့်သော မိတ်ဆွေဟူသည် က ယူရုံယူ၍ မပေးလိုသောသူ၊ နှုတ်နှင့်သာမြှောက်၍ စားတတ်သူ၊ အလိုက်အထိုက်သာ ပြောတတ်သူနှင့် မကောင်းမှုများသို့ သွေးဆောင်သူတို့ဖြစ်ကြ၏။

ယူရုံသာယူတတ်သောသူ အညဒတ္တဟရ မိတ်ဆွေတူသည် -

- (၁) ယူသာ ယူတတ်၏။
- (၂) နည်းသောဥစ္စာကိုပေးခြင်းဖြင့် များစွာ သောဥစ္စာကို အလိုရှိ၏။
- (၃) မိမိဘေးဖြစ်မှ ထိုသူကိစ္စကို ပြုလုပ် ပေးတတ်၏။
- (၄) အကျိုးစီးပွားရလိုသောကြောင့် ဆည်းကပ် ၏။

နှုတ်နှင့်သာမြှောက်၍ စားတတ်သူ ဝစ်ပရမ မိတ်ဆွေတူသည် -

- (၁) လွန်ပြီးသော အကြောင်းအရာဖြင့် ချီးမြှောက်၏။
- (၂) မဖြစ်သေးသော အကြောင်းအရာဖြင့် ချီးမြှောက်၏။
- (၃) အချည်းနှီးလောကွတ်မျှဖြင့် ချီးမြှောက် ၏။
- (၄) ဖြစ်ဆဲကိစ္စတို့၌ ပျက်စီးခြင်းကိုပြသ၏။

အဓိပ္ပာယ်အားဖြင့် “မနှစ်က ခင်ဗျား မလာဘူး ဗျာ။ ကျုပ်တို့မှာ အလုပ်အကိုင် သိပ်ပြေလည်တယ်” စသဖြင့် လွန်ပြီးသည့်အကြောင်းအရာဖြင့် ချီးမြှောက် ခြင်း၊ “ရှေ့လလောက်မှာ ကောက်စပါးပေါ်ပါလိမ့် မယ်၊ ခင်ဗျားလာခဲ့ပါလား” စသဖြင့် မဖြစ်သေးသည့် အကြောင်းအရာဖြင့် ချီးမြှောက်ခြင်း၊ ကားလေး တစ်ခေါက်လောက် ကူညီပါဟု တောင်းခံလာသော

အခါ “ကားပျက်နေတယ်” ဟုဖြစ်ဆဲ ပစ္စုပ္ပန်ကိစ္စတို့၌ ပျက်စီးခြင်းကိုပြသခြင်းတို့ပင်ဖြစ်သည်။

အကြိုက်ကို လိုက်၍ အလိုက်အထိုက်သာ ပြောတတ်သူ အနုပ္ပိယဘာဏီ မိတ်ဆွေတူသည် -

- (၁) ထိုသူအား မကောင်းမှုကိုလည်း ခွင့်ပြု၏။
  - (၂) ထိုသူအား ကောင်းမှုကိုလည်း ခွင့်ပြု၏။
  - (၃) ထိုသူ၏မျက်မှောက်၌ ချီးမွမ်းစကားကို ဆို၏။
  - (၄) ထိုသူ၏မျက်မှောက်၌ ကဲ့ရဲ့စကားကိုဆို၏။
- ပျက်စီးကြောင်း မကောင်းမှုများသို့ သွေးဆောင် သူ အပါယသဟာရမိတ်ဆွေတူသည် -
- (၁) သေရည်သေရက်သောက်ခြင်း၌ အပေါင်း အဖော်ဖြစ်၏။
  - (၂) အခါမခရီးသွားခြင်း၌ အပေါင်းအဖော် ဖြစ်၏။
  - (၃) ပွဲလမ်းသဘင် ကြည့်ရှုနားထောင်ခြင်း၌ အပေါင်းအဖော်ဖြစ်၏။
  - (၄) လောင်းကစားခြင်း၌ အပေါင်းအဖော် ဖြစ်၏။

ဤသို့အားဖြင့် မိတ်ဆွေစစ်နှင့် မိတ်ဆွေတူ တို့ကို မြတ်စွာဘုရားရှင်၏ လူမှုရေးတရားတော်တို့ နှင့်အညီ လေးပါးသောအကြောင်းတို့ဖြင့် ခွဲခြားသိရှိ ပြုဆိုပါက မိတ်ဆွေတူကို ဝေးဝေးကရှောင်ကြဉ်၍ မိတ်ဆွေစစ်တည်းဟူသော မိတ်ကောင်းဆွေကောင်း ကိုရှာဖွေကာ ရာသက်ပန်ပေါင်းသင်းကြရပေမည်။

သို့ရာတွင် လောကလူရွာ၌ မိတ်ဆွေစစ်ဟူသည် ကား နည်းပါးလွန်းလှသည်။ ရှားပါးလွန်းလှပေ သည်။ ဆရာကြီးရွှေခေါင်းက “Bosom Friend ဟူသော အင်္ဂလိပ်စကားလုံးမှာ ‘ရင်ဘတ်မိတ်ဆွေ’ ဟု အဓိပ္ပာယ်ရှိလေရာ အလွန်တိကျပေါ်လွင်သော အသုံးအနှုန်းဖြစ်၏။ အကြောင်းမူကား ရင်ဘတ်ထဲ၌ ရှိသော အခြင်းအရာအားလုံးကို (အကောင်းရော အဆိုးပါ) ဖွင့်ဟတိုင်ပင်၍ အကြံဉာဏ်တောင်းနိုင် သော မိတ်ဆွေမျိုးဖြစ်ပေသောကြောင့်တည်း။ ဤ မိတ်ဆွေမျိုးသည် တစ်ယောက်နှင့်တစ်ယောက် ဟန်လုပ်ခြင်း၊ ကြားဝါခြင်း၊ ဂုဏ်ပြိုင်ခြင်းမရှိ။ တစ်ယောက်ဒုက္ခရောက်သည်ဆိုလျှင် တစ်ယောက် က ပါးစပ်ဖျားကလေးဖြင့် ‘ဝမ်းနည်းပါတယ်ဗျာ’ ဟု လောကဝတ်စကားပြောခြင်းမဟုတ်။ စိတ်၌တကယ် ထိခိုက်အောင် လှိုက်လှိုက်လှဲလှဲ ဝမ်းနည်း၍ ကောင်းစားလျှင်လည်း အဟုတ်တကယ် ဝမ်း မမြောက်ဝမ်းသာ (မုဒိတာစိတ်) ဖြစ်နိုင်သည့် မိတ်ဆွေ မျိုးကိုဆိုလိုပေသည်။ လူတိုင်းလူတိုင်း၌ ထိုသို့သော မိတ်ဆွေမျိုး ဘယ်နှယောက်ရှိကြသည်မဆိုနိုင်။ ကျွန်ုပ်အဖို့ရာ၌ကား (ကိုဖေအပါအဝင်) တစ်သက်တာ လုံး၌ သုံးလေး ငါးယောက်မျှသာ ကြုံရဖူးပါသည်။ (ဤသို့သော မိတ်ဆွေမျိုးမှာ ဘဝရေစက်လည်းပါဦး မှ တွေ့နိုင်ဟန်တူပေသည်။)” ဟူ၍ ဆရာကြီးက ၎င်း၏တစ်သက်တာမှတ်တမ်းနှင့် အတွေးအခေါ် များ စာအုပ်တွင် ရေးသားခဲ့ပေသည်။

ဆရာကြီးနန္ဒာသိန်းဇံကမူ “မိတ်ဆွေကောင်း ရဲ့ဂုဏ်အင်္ဂါတွေနဲ့ ပြည့်စုံဖို့ဆိုတာ လွယ်တော့မလွယ် ပါဘူး။ ကိုယ်ကိုယ်တိုင် မိတ်ဆွေကောင်းဖြစ်ဖို့ ခက်ခဲ နေရင် ကိုယ့်ဝန်းကျင်က လူတွေကို မိတ်ဆွေကောင်း တွေ မဟုတ်ပါဘူးလို့ စာမျက်နှာ ၁၇ သို့



# ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန မိသားစုများက ဆွမ်းဆန်တော် လှူဒါန်း

နေပြည်တော် မတ် ၁၈  
ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန၊ တပ်ဖွဲ့ဝင်/ဝန်ထမ်း အရာထမ်း၊ အမှုထမ်း မိသားစုများက မြို့နယ်အသီးသီးရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများသို့ ဆွမ်းဆန်တော်များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းကို ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။



အကျဉ်းဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ တောင်ကြီးမြို့နယ် မင်းကျောင်းပရိယတ္တိစာသင်တိုက်သို့ ဆွမ်းဆန်တော်များ လှူဒါန်းစဉ်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ပျဉ်းမနားမြို့နယ်ရှိ သဒ္ဓမ္မရံသီအုန်းတော (တောင်) ကျောင်းတိုက်သို့ လည်းကောင်း၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာမြို့နယ်ရှိ ဇောတိကရာမကျောင်းတိုက်သို့ လည်းကောင်း၊ မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင်မြို့နယ်ရှိ တောင်ပေါ်ကုက္ကသယ ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်သို့ လည်းကောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ကြီးမြို့နယ်ရှိ မင်းကျောင်းပရိယတ္တိ စာသင်

တိုက်နှင့် မိုးမိတ်မြို့နယ်ရှိ ရွှေကျောင်းပရိယတ္တိစာသင်တိုက်တို့သို့ လည်းကောင်း၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့နယ်ရှိ မောင်းထောင်းကျောင်း ပရိယတ္တိ

စာသင်တိုက်သို့ လည်းကောင်း ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအတွက် ဆွမ်းဆန်တော်များကို ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန၊ တပ်ဖွဲ့/ဦးစီးဌာနများမှ သက်ဆိုင်ရာ

နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေနှင့် တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ်တို့ရှိ တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

# ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၌ ၂၀၂၂ ခုနှစ် မိုးကြိုစိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေများ ထုတ်ချေးပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၁၈  
စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန နေပြည်တော် မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်ပျဉ်းမနားမြို့နယ်ဘဏ်ခွဲမှ တောင်သူဦးကြီးများအား ၂၀၂၂ ခုနှစ် မိုးကြိုရာသီ စိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေများ ထုတ်ချေးပေးခြင်းကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး ညွှန်ကြားချက်များ

နှင့်အညီ ဆက်လက် ထုတ်ချေးပေးလျက်ရှိသည်။ နိုင်ငံအတွင်း စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံစေရေး၊ လယ်ယာကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးနှင့် တောင်သူလယ်သမားများ၏ စိုက်ပျိုးစရိတ်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူဖြစ်စေရေးအတွက် ၂၀၂၂ ခုနှစ် မိုးကြိုရာသီ စိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေများကို စပါးတစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ် ၁၅၀၀၀ နှုန်း၊ အခြားသီးနှံ

တစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ် ၁၀၀၀၀ နှုန်းဖြင့် တစ်နှစ်လျှင် အတိုးနှုန်း ၅ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ထုတ်ချေးပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ပျဉ်းမနားမြို့နယ်တောင်ညိုအုပ်စုကျွန်းဦးအုပ်စုနှင့် မင်းကုန်းအုပ်စုတို့မှ တောင်သူ ၃၇ ဦးအား ချက်ကြို ၁၄၈ ဧကနှင့် စပါး ၄၆ ဧက စုစုပေါင်း ၁၅၃ ဧကအတွက် ငွေကျပ် ၁၅၅ ၃၃၃ ၅၅ သန်း ထုတ်ချေးပေးကြောင်း သိရသည်။

ပျဉ်းမနားမြို့နယ် ဘဏ်ခွဲအနေဖြင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် မိုးကြိုရာသီ စိုက်ပျိုးစရိတ် ချေးငွေများကို ယခင်နှစ် ၂၀၂၁ ခုနှစ် မိုးကြိုချေးငွေ ပြေကျေစွာ ပေးဆပ်ပြီးသူ တောင်သူဦးကြီးများသို့ ဦးစွာ ထုတ်ချေးပေးလျက်ရှိပြီး ကျေးရွာအုပ်စု သုံးအုပ်စု၊ တောင်သူ ၅၁ ဦး၊ ချက်ကြို ၁၅၁ ဧက နှင့် စပါး ၄၄ ဧက စုစုပေါင်း ၁၉၅ ဧကအတွက် ချေးငွေကျပ် ၂၁ ၃၃၃ ၇ သန်း ထုတ်ချေးထားပြီး ဖြစ်ကြောင်း၊



လက်ရှိတွင် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်၊ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်ဘဏ်ခွဲ သုံးဘဏ်မှ ၂၀၂၂ ခုနှစ် မိုးကြိုရာသီ စိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေများကို ကျေးရွာအုပ်စု ရှစ်အုပ်စု၊ တောင်သူ ၁၈၄ ဦး၊ စပါး ၄၄ ဧက နှင့် ချက်ကြို ၆၇၃ ဧက စုစုပေါင်း စိုက်ဧက ၇၁၇ ဧကအတွက် ချေးငွေကျပ် ၇၃ ၃၃၃ ၉ သန်း ထုတ်ချေးထားပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

# ချင်းပြည်နယ်အတွင်း ကျေးရွာများအရောက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးလိုက်လံထိုးနှံနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်

ဟားခါး မတ် ၁၈  
ချင်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများသို့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး သွားရောက်ထိုးနှံနိုင်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယမန်နေ့က ဟားခါးမြို့ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ချင်းပြည်နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဌန့်ဆန်းအောင်က လာမည့် ဧပြီလကုန်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ရာနှုန်းပြည့်ထိုးနှံပြီးစီးရေးကို အရှိန်အဟုန်မြှင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မိမိတို့ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မည်သူတစ်ဦး တစ်ယောက်မျှမကျန်ဘဲ ဦးတည်အုပ်စုအားလုံးကို ရာခိုင်နှုန်းပြည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပြည့် ထိုးနှံပေးနိုင်ရေး အတွက် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဘာသာရေးအဖွဲ့အစည်းများ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများက ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဟားခါးမြို့နယ် လူထုကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ သိက္ခာတော်ရဆရာတော် ဒေါက်တာစတီဗင်လျန် ဟုင်လိန်းက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ တွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေနှင့်အစီအမံများကို ဆွေးနွေး တင်ပြပြီး သိက္ခာတော်ရဆရာတော် ဒင်းနစ်ဌန့်ထောင်းမန်က ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေး ဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာအောင်မြင့်ဦးနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူ များက ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ထိန်းချုပ် ကုသရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်မှုနှင့် ကျေးရွာများတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံ ရေးလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။ ယင်းနောက် တင်ပြချက်များအပေါ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများက အကြံပြုဖြည့်စွက်တင်ပြ ပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးသည်။

ခရိုင် (ပြန်/ဆက်)

### ရေချွေတာရေး နည်းလမ်းများ

- ✳ ယာဉ်များဆေးကြောလျှင် ရေပိုက်မသုံးပါနှင့်။ ရေဖြည့်ထားသော ပုံးဖြင့် ယာဉ်များကို ဆေးကြောပါ။
- ✳ ပန်းပင်ရေလောင်းလျှင် ရေပိုက်မသုံးပါနှင့်။ ရေဖြည့်ထားသော ရေလောင်းပုံး အသုံးပြုပါ။
- ✳ အဝတ်အနည်းငယ်အတွက် အဝတ်လျှော်စက် မသုံးပါနှင့်။
- ✳ အဝတ်လျှော်စက်အပြည့် အဝတ်ရှိမှသာ စက်ဖြင့်လျှော်ပါ။
- ✳ ဘုံပိုင်ခေါင်းမှ ရေစက်ကျနေစေရန် ကျပ်အောင်ပိတ်ပါ။

စာမျက်နှာ ၁၆ မှ  
အလွယ်တကူအပြစ်မတင်ဖို့လည်း သတိထားရမှာပါ။ ‘သင်ကကောမိတ်ဆွေကောင်းဟုတ်ရဲ့လား’လို့ ပြန်ပြီး အမေးခံနိုင်ရတယ်ဆိုတာကိုလည်း သတိပြုရမှာပါ။  
ကိုယ်က မိတ်ဆွေကောင်းတို့ရဲ့ ဂုဏ်အင်္ဂါနဲ့ ညီအောင် အတတ်နိုင်ဆုံး ဆက်ဆံပြုမူပေမယ့် တစ်ဖက်လူတွေကကောင်းမွန်စွာ မတုံ့ပြန်ရုံမက ကိုယ့်အကျိုးကိုပျက်စီးအောင် လုပ်လာတယ်ဆိုရင်လည်း အားငယ်စိတ်ပျက်စရာတော့ မလိုပါဘူး။ ဒီလိုလူမျိုးတွေကို ရှောင်သင့်ကရှောင်၊ ဖယ်သင့်က

ဖယ်ပြီး ကျွန်တော်တို့ရဲ့စေတနာ၊ ပညာ၊ ဝိရိယတွေကိုပဲ မိတ်ဆွေကောင်းအဖြစ်၊ အဖော်မွန်အဖြစ် ပေါင်းသင်းဆက်ဆံပြီး ဘဝခရီးကိုတည်ငြိမ်စွာနဲ့ ကိုယ်ရည်မှန်းထားတဲ့ ပန်းတိုင်ရောက်သည်အထိ လျှောက်လှမ်းသင့်တယ်” ဟူ၍ မိတ်ကောင်းဆွေကောင်းနှင့် ခရီးသွားခြင်းစာအုပ်တွင် ရေးသားခဲ့ပါသည်။  
သို့ဆိုလျှင် ဘဝခရီး၊ သံသရာခရီးလမ်းကို လျှောက်လှမ်းနေကြသည့် မိမိတို့ခရီးသွားများသည် အကောင်း၊ အဆိုးဒွန်တွဲနေသော လောကအလယ်တွင် မိတ်ကောင်းဆွေကောင်းများနှင့် သာမက မိတ်ဆွေတူတို့နှင့်လည်း ဘုံဘဝတွင်ကြုံရဆုံကြရ

ပါဦးမည်။ ထိုသို့ ကြုံရဆုံကြရာတွင် ပစ္စုပ္ပန်ဘဝ ခရီးအတွက်သာမက သံသရာခရီးလမ်းအထိ မှန်းမျှော်ကာ မိတ်ကောင်းဆွေကောင်းများကို တန်ဖိုးထား၍ မိတ်ဆွေအချင်းချင်း ဆောင်ရွက်ရမည့် တာဝန်ဝတ္တရားများနှင့်အညီ အပြန်အလှန် မိတ်ဝတ်မပျက်အလေးထား ပေါင်းသင်းကြရမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ မိတ်ဆွေတူများကိုလည်း ဖယ်သင့်ဖယ်၊ ရှောင်သင့်ရှောင်နိုင်ဖို့ အရေးကြီးလှပေသည်။  
အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် “သူတော်ကောင်းတို့နှင့် ပေါင်းဆုံခြင်းသည် တစ်ကြိမ်သာလျှင်ဖြစ်၏။ (ဝါ) တစ်ကြိမ်သာလျှင် ဖြစ်စေကာမူ ထိုတစ်ကြိမ်မျှ ပေါင်းဆုံရတော့ခြင်းသည် သူတော်ကောင်းတို့နှင့်

ပေါင်းဆုံတွေ့ရသော ထိုသူကို အကျိုးမဲ့ဖယ်ရှား၊ အကျိုးများအောင် ရွက်ဆောင်စောင့်ရှောက်တတ်ပေ၏။ သူယုတ်မာတို့နှင့် အကြိမ်များစွာ ပေါင်းဆုံရခြင်းသည် (ဝါ) အကြိမ်များစွာ ပေါင်းဆုံရစေကာမူ အကျိုးများအောင် မရွက်ဆောင် မစောင့်ရှောက်တတ်ချေ” ဟူ၍ မဟာသုတေသနမဇာတ်တွင် ဆိုဆုံးမခဲ့သည် မဟုတ်ပါလား။ ။  
ကျမ်းကိုး - ဝဏ္ဏသီရိ၏ ညီတော်အာနန္ဒာ၏ တစ်သက်တာမှတ်တမ်း၊ သာသနာတော် ထွန်းကားပြန့်ပွားရေး ဦးစီးဌာန၏ ဗုဒ္ဓဘာသာကောင်းတစ်ယောက်။

# မန္တလေးစက်မှုဇုန်ရှိ ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ အခက်အခဲမရှိရေးနှင့် လုပ်ငန်းအဆင်ပြေစွာ လည်ပတ်နိုင်ရေးအတွက် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးနိုင်ရေး တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းစည်းဝေး

မန္တလေး မတ် ၁၈

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မန္တလေးစက်မှုဇုန်မှ စက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ လုပ်ငန်းအရှိန်အဟုန်မပျက် လည်ပတ်ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးနိုင်ရေး တွေ့ဆုံညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက မန္တလေးမြို့တော် စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီရုံး မြို့တော်ခန်းမတွင် ကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမောင်ကို၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် မန္တလေးစက်မှုဇုန်မှ စက်မှုလုပ်ငန်းများအလိုက် လုပ်ငန်းရှင်များ တက်ရောက်ကြသည်။



တွေ့ဆုံပွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေးနှင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးရေးနှင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ စက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ၊ သိရှိရန်နှင့် အခက်အခဲများ ဖြေရှင်းပေးနိုင်ရန် တွေ့ဆုံခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ကော်ပို

ရေးရှင်းအနေဖြင့် မန္တလေးစက်မှုဇုန်အတွင်းရှိ စက်မှုလုပ်ငန်းများ၊ မြို့နယ်၊ ရပ်ကွက်များကို ဓာတ်အားရရှိမှုပေါ်မူတည်၍ သတ်မှတ်အချိန်လိုက် ဖြန့်ဝေပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ စက်မှုလုပ်ငန်းများ လုပ်ငန်းချိန်အတွင်း လည်ပတ်နိုင်ရန် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား မပြတ်တောက်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိကြောင်း၊ သုံးစွဲသူများအနေဖြင့် လျှပ်စစ်မီးခွေတာ သုံးစွဲရန်နှင့် မီးစားသက်သာသော LED မီးများ အစားထိုးသုံးစွဲရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ စက်မှုလုပ်ငန်းများတွင် ဆိုလာစနစ်ဖြင့် ပေါင်းစပ်သုံးစွဲရေး စီမံရန်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့မှလည်း ဆိုလာ ကုမ္ပဏီများနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်

ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး သယံဇာတရေးရာ ဝန်ကြီး ဦးမျိုးအောင်က မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အတွင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိမှု ဖြန့်ဖြူးပေးရေးမှ စက်မှုဇုန်များ လုပ်ငန်းလည်ပတ်နိုင်ရန် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးနိုင်မည့် အစီအမံများကိုလည်းကောင်း၊ မန္တလေးလျှပ်စစ်ဓာတ်အား ကော်ပိုရေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးကျော်က မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်း သဘာဝဓာတ်ငွေ့နှင့် ရေအားလျှပ်စစ်မှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်ရရှိမှု၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်နိုင်စွမ်း နည်းပါးခြင်း အကြောင်းရင်းများ၊ မန္တလေးမြို့ရှိ စက်မှုဇုန်များ၊ လူနေအိမ်များ ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးနိုင်မည့် အစီအမံများကိုလည်းကောင်း ရှင်းလင်း တင်ပြသည်။ မန္တလေးမြို့ရှိ စက်မှုဇုန်များတွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပုံမှန်မရရှိမှုကြောင့် စက်မှုလုပ်ငန်းအချို့ ပုံမှန်လည်ပတ်နိုင်ရန် အခက်အခဲဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိရာ လုပ်ငန်းများ ပုံမှန်လည်ပတ်နိုင်ရေးအတွက် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချိန် ပုံမှန်ပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိ သည်။ သတင်းစဉ်

## (၄၈)နှစ်မြောက် မွန်ပြည်နယ်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် မြဟေမာကွန်ကရစ်လမ်းသစ်ဖွင့်

မုဒုံ မတ် ၁၈

မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင်ခရိုင် မုဒုံမြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေး အဖွဲ့က ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် မုဒုံမြို့ ကျိုဖိုက်ကျေးရွာရှိ မြဟေမာ ကွန်ကရစ်လမ်းသစ်ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နေ့က ကျင်းပ သည်။ ရှင်းလင်းပြောကြား အခမ်းအနားတွင် မုဒုံ မြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ အမှုဆောင်အရာရှိ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်ခင်သီတာ လင်းက ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်း နှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြော

ကြားပြီး ကျိုဖိုက်ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက ကျေးဇူးတင် စကား ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် မုဒုံမြို့နယ် တပ်နယ်မှူး ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး ကျော်ဝင်း၊ မုဒုံမြို့နယ် စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင့် ဇော်၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေး အဖွဲ့ အမှုဆောင်အရာရှိတို့က ကွန်ကရစ်လမ်းသစ်ကို ဖဲကြီးဖြတ် ရာသီမရွေး သွားလာနိုင် အဆိုပါလမ်းကို ၂၀၂၁ - ၂၀၂၂ ခြောက်လတာနှစ်အတွင်း မြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ အောင်မြီးသူ (ပြန်/ဆက်)



## (၇၇)နှစ်မြောက်တပ်မတော်နေ့ ကြိုဆိုဂုဏ်ပြု သုံးခွမြို့ သောက်သုံးရေဖူလုံရေး ရေကူဖြည့်တင်းခြင်းလုပ်ငန်းဖွင့်ပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၁၈

(၇၇) နှစ်မြောက်တပ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုကြိုဆို သောအားဖြင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သုံးခွမြို့ သောက်သုံးရေဖူလုံရေးအတွက် ရေကူဖြည့်တင်း ခြင်းလုပ်ငန်းဖွင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် အဆိုပါ နေရာ၌ ပြုလုပ်ရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီးစည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ရေကူဖြည့်တင်းခြင်း လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုကို ရှင်းလင်းတင်ပြ သည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကမ္ဘာ့မော်ကွန်း ကို စက်ခလုတ်နှိပ် ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး(အပေါ်ပုံ) အမွှေး နံ့သာရည်များ ပက်ဖျန်းပေးကာ လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း လှည့်လည် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကြသည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းမှူး

နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် မြို့နယ်အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးခန်းမ၌ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူ များနှင့် မြို့မိမြို့ဖများအားလည်းကောင်း၊ သုံးခွ မြို့နယ်ပြည်သူ့ဆေးရုံရှိ တာဝန်ရှိသူများအား လည်းကောင်း သွားရောက်တွေ့ဆုံ၍ လိုအပ်သည် များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးကာ ဆေးရုံတွင် အသုံး ပြုရန်အတွက် အလှူငွေများပေးအပ်သည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းမှူး နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် သန်လျင်မြို့နယ် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန လမ်းဦးစီးဌာနက တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော သူဌေးကွင်း- ပုဂံတောင်-ဖားကူး-မောင်းမလမ်းပိုင်း အကျယ် ၁၈ ပေ၊ အရှည် ၁၈ မိုင် ၄ ဖာလုံရှိ လမ်းခင်းကျင်း ဆောင် ရွက်နေမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး တာဝန်ရှိသူ များ၏ ရှင်းလင်းတင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည် များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



## လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းအခြေအနေ

နေပြည်တော် မတ် ၁၈

ယနေ့ညနေ ၅ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်များအရ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အရှေ့တောင်ပိုင်းနှင့် ယင်းနှင့် ဆက်စပ်လျက်ရှိသော ကပ္ပလီပင် လယ်ပြင်တောင်ပိုင်းတို့တွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်း သည် ဆက်လက်တည်ရှိနေပါသည်။ အဆိုပါ လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်း သည်ပိုမိုအားကောင်းလာပြီး ကနဦးတွင်အရှေ့-အရှေ့မြောက်ဘက်သို့ ရွေ့လျားကာ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်၊ နီကိုးဘားကျွန်းနှင့် ကိုကိုးကျွန်းတို့ အနီးတွင် (၂၀.၃.၂၀၂၂) ရက်၌ မုန်တိုင်းငယ် အဖြစ်သို့လည်းကောင်း၊ (၂၁.၃.၂၀၂၂) ရက်၌ ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း အဖြစ်သို့လည်းကောင်း အားကောင်းနိုင်လာပြီး မြောက်-အရှေ့မြောက်ဘက်သို့ ဆက်လက် ရွေ့လျားကာ (၂၂.၃.၂၀၂၂) ရက်တွင် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံနှင့်

မြန်မာနိုင်ငံ ရခိုင်ကမ်းရိုးတန်းအနီးသို့ ရောက်ရှိနိုင်သည်ဟု ခန့်မှန်း ရပါသည်။ သတိပေးနှိုးဆော်ချက် အဆိုပါ လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်း၏အရှိန်ကြောင့် ယနေ့ညနေမှ (၂၀.၃.၂၀၂၂) ရက်အတွင်း နေပြည်တော်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကယားပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ် တို့တွင် နေရာစိပ်စိပ်မှ နေရာအနှံ့အပြား မိုးထစ်ချွန်းရွာပြီး အချို့ ဒေသများတွင် ဒေသအလိုက်နှင့် နေရာကွက်၍ မိုးကြီးနိုင်ပါသည်။ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်၊ မုတ္တမကွေ့၊ မွန်-တနင်္သာရီ ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက် နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် တစ်ခါတစ်ရံ မိုးသက်လေပြင်းများ ကျရောက်ပြီး လှိုင်းကြီးနိုင်ပါသည်။ မိုးသက်လေပြင်းကျစဉ် ရေပြင်/

မြေပြင်လေသည် တစ်နာရီလျှင် (၃၅) မိုင်မှ မိုင်(၄၀) အထိ တိုက်ခတ် နိုင်ပါသည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်၊ မုတ္တမကွေ့၊ မွန်- တနင်္သာရီ ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် ရှစ်ပေမှ (၁၀) ပေခန့် ရှိနိုင်ပါသည်။ အကြံပြုချက် သို့ဖြစ်ပါ၍ လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်း၏ အရှိန်ကြောင့် မိုးရွာ သွန်းခြင်းနှင့်အတူ လေပြင်းတိုက်ခတ်ခြင်း၊ မိုးထစ်ချွန်းခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်နိုင်ပါသဖြင့် ကြိုတင်သတိပြုနေထိုင်ကြပါရန်နှင့် ပြည်တွင်း လေကြောင်း ပျံသန်းရေး၊ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်၊ မုတ္တမကွေ့၊ မွန်-တနင်္သာရီ ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့ရှိ ကမ်းနီး၊ ကမ်းဝေး ငါးဖမ်းရေယာဉ်များ၊ သင်္ဘောများအနေဖြင့်လည်း ကြိုတင် သတိပြုနိုင်ပါရန် အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။ မိုး/ဇေ

မြန်မာ့အလင်းနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား

၁၉-၃-၂၀၂၂ ဝဇ္ဇနေ့



Table with program schedules for MRTV HD, including times and program names like 'မေတ္တာတော်' and 'သံသရာ'.



Table with program schedules for mitv, including times and program names like 'Sone Taw Myaing' and 'Weekly Review'.



Table with program schedules for MRTV MRC, including times and program names like 'စကောကရင်' and 'အချစ်အမြင်'.



Table with program schedules for MRTV NEWS, including times and program names like 'အစဉ်အလာ' and 'ပြည်တွင်းသတင်း'.



Table with program schedules for MRTV PARLIAMENT, including times and program names like 'အစည်းအဝေး' and 'ပြည်ထောင်စုရေးရာ'.



Table with program schedules for MRTV FARMERS, including times and program names like 'အစည်းအဝေး' and 'အချစ်အမြင်'.



Table with program schedules for MRTV SPORTS, including times and program names like 'အစည်းအဝေး' and 'အချစ်အမြင်'.

Education Channel logo and website information: www.mrtv.gov.mm, t.me/mrtvnews, twitter.com/mrtvwebportal

PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်အဖွဲ့၏ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကြောင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေကြရသည့် ဒေသခံပြည်သူများကို သွားရောက်တွေ့ဆုံ၊ စားသောက်ဖွယ်ရာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်

နေပြည်တော် မတ် ၁၈

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပေါက်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများ၌ NLD ပါတီ ထောက်ခံသူအစွန်းရောက် PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်အဖွဲ့၏ ဥပဒေမဲ့ခြိမ်းခြောက်လှုပ်ရှားမှု၊ မိုင်းထောင်ဖောက်ခွဲမှု၊ မီးရှို့မှုများကြောင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေကြရပြီး မိမိတို့၏ အသက်အန္တရာယ် လုံခြုံစိတ်ချရသည့်နေရာများတွင် ခေတ္တနေထိုင်နေကြသူများကို နေထိုင်စားသောက်မှု အဆင်ပြေစေရန်နှင့် ၎င်းတို့၏ဒေသများတွင် ပြန်လည်တည်ထောင် နေထိုင်နိုင်ရေးအတွက် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင်



မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင့်လွင်၊ အနောက်မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးဗိုလ်မှူးချုပ်သန်းထိုက်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် NLD ပါတီထောက်ခံသူ PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်အဖွဲ့၏ ဥပဒေမဲ့ခြိမ်းခြောက်လှုပ်ရှားမှု၊ မိုင်းထောင်ဖောက်ခွဲမှု၊ မီးရှို့ဖျက်ဆီးမှုများ

ကြောင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေကြရသော မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပေါက်မြို့နယ် ရွှေဘိုသာကျေးရွာမှ ဒေသခံပြည်သူများကို လုံခြုံစိတ်ချရသည့် နေရာများသို့ ပြန်လည်ခေါ်ယူစုစည်း၍ လုံခြုံရေးနှင့်နေထိုင်စားသောက်နိုင်ရေး စီစဉ်ပေးပြီး ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံအားပေးစကားပြောကြားသည်။

ထိုပြင် ဒေသခံပြည်သူများအား ထောက်ပံ့ပေးမှုများ၊ စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် အသုံးအဆောင်မှ ဒေသခံပြည်သူများကို လုံခြုံစိတ်ချရသည့် နေရာများသို့ ပြန်လည်ခေါ်ယူစုစည်း၍ လုံခြုံရေးနှင့်နေထိုင်စားသောက်နိုင်ရေး စီစဉ်ပေးပြီး ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံအားပေးစကားပြောကြားသည်။ သတင်းစဉ်

ယနေ့ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးများ

၁၈-၃-၂၀၂၂

Table showing market prices for various commodities like rice, oil, and other goods, with columns for item names and prices.

မြန်မာ့အလင်း

စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
ခေတ္တစာတည်းမှူး - မြင့်စိုး
သတင်းထောက်မှူး - ခင်ရတနာ
စာတည်းများ - ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်၊ သိမ့်သိမ့်မိုး
ဘာသာပြန်စာတည်း - ခြူးစန္ဒီနွဲ့၊ တင်လင်းအောင်
အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - ကျော်သူဝင်း၊ စိန်လွင်အောင်၊ ဇင်ဦး၊ တင်မောင်လွင်၊ ဟိန်းထက်ဇော်
အငယ်တန်းသတင်းထောက်များ - နေဝင်းထွန်း(၂)၊ ဝေသူနွယ်၊ မိမိဖြိုး
ဓာတ်ပုံသတင်းထောက် - တင်စိုး
သုတေသန - အိအိခင်နှင့် အဖွဲ့

စာပြင် - အေးအေးမိုးလှိုင်နှင့် အဖွဲ့
စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း - ဇော်ဝင်းအောင်၊ သန်းထွန်းအောင်နှင့် အဖွဲ့
အီးမေးနှင့် အွန်လိုင်း - သက်လွင်ဦးနှင့် အဖွဲ့
ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)
ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)
mmalin.npt@gmail.com
www.facebook.com/MYANMAALINNEWS
နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၅၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၄၃၊ ရန်ကုန်ရုံးခွဲ-အမှတ်(၅၃)၊ နတ်မောက်လမ်း(၁)၊ ဗိုလ်ချုပ်(၂) ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၁၄၊ စီမံ ၀၁-၅၄၄၃၁၅၊ ဧည့်သည်ရေးရာ ၀၁-၅၄၄၃၁၆၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ ၀၁-၅၄၄၃၁၈၊ Fax ၀၁-၅၄၄၂၂၁၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၈၊ မြန်မာ့အလင်း ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ Fax ၀၁-၈၆၀၄၅၄၆။



# နိုင်ငံတစ်ဝန်း အခြေခံပညာကျောင်းများ၌ နှစ်ဆုံးကျောင်းတွင်းစာမေးပွဲကို ဆက်လက်ဖြေဆိုလျက်ရှိ

## ပုဏ္ဏားကျွန်း

ရခိုင်ပြည်နယ် ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများ၌ အခြေခံပညာအဆင့်အလိုက် နှစ်ဆုံးကျောင်းတွင်းစာမေးပွဲများကို မူလတန်းအဆင့် သင်ရိုးသစ်(Grade-4)နှင့် အလယ်တန်းအဆင့် နှစ်ဆုံးစစ်ဆေးခြင်းကို မတ် ၁၇ ရက်နေ့မှ ၁၉ ရက်နေ့အထိ တစ်နေ့လျှင် နှစ်ဘာသာနှုန်း၊ အလယ်တန်းပြီးမြောက်စာမေးပွဲ(Grade-9) စာမေးပွဲကို မတ် ၁၇ ရက်မှ ၂၃ ရက်အထိ တစ်နေ့လျှင် တစ်ဘာသာနှုန်းဖြင့် ဖြေဆိုချိန် နှစ်နာရီသတ်မှတ်ထားပြီး အထက်တန်းအဆင့် Grade-10 စနစ်သစ်ကို တစ်နေ့လျှင် နှစ်ဘာသာနှုန်းဖြင့် တစ်ပြေးညီ စစ်ဆေးလျက်ရှိသည်။

ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့နယ်၌ အခြေခံပညာကျောင်းပေါင်း ၁၉၉ ကျောင်း၊ ဘုန်းတော်ကြီးသင် ပညာရေး ငါးကျောင်းနှင့် ကိုယ်ပိုင်ကျောင်း သုံးကျောင်းရှိပြီး၊ ကျောင်းတွင်းနှစ်ဆုံးစာမေးပွဲကို ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ဆက်လက်ဖြေဆိုလျက်ရှိကြောင်း မြို့နယ်ပညာရေး မှူးရုံးမှ သိရသည်။ **နီထွန်းအောင်(ပြန်/ဆက်)**

## နောင်ချို

ရမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း နောင်ချိုမြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာ စာသင်ကျောင်းများနှင့် ကိုယ်ပိုင်ကျောင်းများ၌ အတန်းအသီးသီးတွင် ပညာသင်ကြားလျက်ရှိသော ကျောင်းသားကျောင်းသူများသည် မတ် ၁၇ ရက် နံနက်ပိုင်းမှစ၍ ကျောင်းတွင်းစစ်စာမေးပွဲများ ကျင်းပရာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုခဲ့ကြသည်။

နောင်ချိုမြို့နယ်တွင် အထက် ကိုးကျောင်း၊ အထက်ခွဲ ၁၀ ကျောင်း၊ အလက ၁၁ ကျောင်း၊ အလကခွဲ ၁၂ ကျောင်း၊ အမက မူလွန် ၃၉ ကျောင်း၊ အမက ၉၈ ကျောင်း၊ အမကခွဲ ရှစ်ကျောင်း၊ ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်း နှစ်ကျောင်း၊ ကိုယ်ပိုင်ကျောင်း သုံးကျောင်း စုစုပေါင်း ၁၉၂ ကျောင်းရှိပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၂၁၂၄ ဦးဖြေဆိုခဲ့ကြောင်း မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။ **ထွေးငယ် (ပြန်/ဆက်)**



နောင်ချိုမြို့၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စာမေးပွဲဖြေဆိုနေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

## ညောင်ရွှေ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ကျင်းပသည့် အခြေခံပညာအလယ်အတန်းအဆင့် အငွေမတန်း(Grade-9) စာမေးပွဲကို ညောင်ရွှေမြို့နယ်အတွင်းရှိ စာစစ်ဌာနအသီးသီး၌ မတ် ၁၇ ရက် နံနက်ပိုင်းမှ စတင်ဖြေဆိုလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ စာမေးပွဲဖြေဆိုခြင်းကို ညောင်ရွှေမြို့နယ်အတွင်းရှိ စာစစ်ဌာနပေါင်း ၅၃ ခုတွင် ဝင်ရောက်ဖြေဆိုရန် စာရင်းပေးသွင်းထားသူ ကျောင်းသား ကျောင်းသူပေါင်း ၁၆၈၀ ရှိပြီး ဝင်ရောက်ဖြေဆိုသူ ကျောင်းသား ကျောင်းသူပေါင်း ၁၃၈၃ ဦးရှိကြောင်းနှင့် စာမေးပွဲကာလ မှာ မတ် ၁၇ ရက်မှ မတ် ၂၃ အထိ ကြာမြင့်မည်ဖြစ်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာမှ သိရသည်။ **စိုင်းအယ်ဘဲ**

## ကသာ

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာမြို့နယ်ရှိ အခြေခံပညာကျောင်းပေါင်း ၂၄ ကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ပညာသင်နှစ် နှစ်ဆုံးစာမေးပွဲကို မိမိတို့သက်ဆိုင်ရာ ကျောင်းများအလိုက် မတ် ၁၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီမှစ၍ အေးချမ်းစွာ ဆက်လက်ဖြေဆိုလျက်ရှိသည်။

ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့် နှစ်ဆုံးစာမေးပွဲကို အေးချမ်းစွာ ဖြေဆိုနိုင်ရေး၊ ကျောင်းအတွင်းအပြင် လုံခြုံရေး၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ လုံခြုံရေးနှင့်ပတ်သက်၍ မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာမှူးရုံး၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စာမေးပွဲဖြေဆိုရာတွင် တာဝန်ရှိသူများက ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။ **ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)**

## ဟိုပန်

“ဝ” ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း ဟိုပန်မြို့နယ် အခြေခံပညာစာသင် ကျောင်းများ၌ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ပညာသင်နှစ် အခြေခံပညာ အထက်တန်း အဆင့်နှင့် အလယ်တန်းအဆင့် ကျောင်းတွင်းစစ် နှစ်ဆုံးစာမေးပွဲကို မတ် ၁၇ ရက် နံနက်ပိုင်းမှ စတင်၍ ဖြေဆိုလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဟိုပန်မြို့နယ်ရှိ ကျောင်းတွင်းစစ် နှစ်ဆုံးစာမေးပွဲများကို မူလတန်းအဆင့် သင်ရိုးသစ် Grade - 4 အတန်းတွင် ကျောင်းသား ၄၇၂ ဦး၊ ကျောင်းသူ ၄၀၈ ဦး စုစုပေါင်း ၈၈၀၊ အခြေခံပညာအလယ်တန်း အဆင့်တွင် ကျောင်းသား ၄၃၉ ဦး၊ ကျောင်းသူ ၄၁၃ ဦး စုစုပေါင်း ၈၅၂ ဦးနှင့် အခြေခံပညာအထက်တန်းအဆင့် Grade- 10 (သင်ရိုးသစ်) တွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၈၁ ဦးနှင့် Grade- 11 (သင်ရိုးဟောင်း) တွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၅၉ ဦးတို့ဖြစ်ကာ အခြေခံပညာအထက်တန်းအဆင့်တွင် ကျောင်းသား ၅၇ ဦးနှင့် ကျောင်းသူ ၈၃ ဦး စုစုပေါင်း ၁၄၀ တို့က ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ အေးချမ်းစွာ ဖြေဆိုလျက် ရှိသည်။

အဆိုပါ ကျောင်းတွင်းစစ် နှစ်ဆုံးစာမေးပွဲများကို မတ် ၁၇ ရက် မှ မတ် ၂၃ ရက်အထိ သက်ဆိုင်ရာ အခြေခံပညာ စာသင်ကျောင်းများ၌



ကဝမြို့၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စာမေးပွဲဖြေဆိုနေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဟိုပန်မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံး ဦးဝင်းလှိုင် ထံမှ သိရသည်။ **ဇင်ဇင်(ပြန်/ဆက်)**

## ကဝ

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကဝမြို့နယ်တွင် ၂၀၂၁ - ၂၀၂၂ ပညာသင်နှစ် အငွေမတန်း (Grade- 9) ဒုတိယနှစ်ဝက်ပြီးဆုံးခြင်း စာမေးပွဲကို စာစစ်ဌာန ၈၁ ခုတွင် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီမှ မွန်းတည့် ၁၁ နာရီထိ အင်္ဂလိပ်စာဘာသာကို စာစစ်ဌာနအလိုက် စတင်ဖြေဆိုကြကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ အငွေမတန်း(Grade-9) စာမေးပွဲကို စာစစ်ဌာန ၈၁ ခု တို့တွင် စာစစ်ဌာနအလိုက် ကြီးကြပ်ရေးမှူးနှင့် လက်ထောက်ကြီးကြပ်ရေးမှူးများက ကြီးကြပ်လျက် စာရင်းရှိ ကျောင်းသား ၆၆၈ ဦးနှင့် ကျောင်းသူ ၇၃၇ ဦး စုစုပေါင်း ၁၄၀၅ ဦးရှိသည့်အနက် ယနေ့ဖြေဆိုသူ ကျောင်းသား ၆၆၈ ဦး၊ ကျောင်းသူ ၇၂၃ ဦး စုစုပေါင်း ၁၃၉၁ ဦး ဝင်ရောက်ဖြေဆိုကြပြီး ကျောင်းသား ၁၈ ဦးနှင့် ကျောင်းသူ ၁၄ ဦး စုစုပေါင်း ၃၂ ဦးတို့မှာ ဖြေဆိုရန် ပျက်ကွက်ကြကြောင်း တစ်နေ့လျှင် တစ်ဘာသာနှုန်းဖြင့် မတ် ၂၃ ရက်အထိ စစ်ဆေးဖြေဆိုကြမည် ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။ **မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)**

## နတ်တလင်း

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး နတ်တလင်းမြို့နယ်တွင် ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ပညာသင်နှစ်အတွက် အခြေခံပညာကျောင်းသား ကျောင်းသူများ နှစ်ဆုံး စာမေးပွဲအား မတ် ၁၇ ရက် နံနက်ပိုင်းမှစ၍ ဖြေဆိုလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အခြေခံပညာကျောင်းများ၏ နှစ်ဆုံးစာမေးပွဲများ အေးချမ်းစွာ ကျင်းပလျက်ရှိကြောင်း Grade-9 ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား စာစစ်စင်တာ ၂၅ ခုဖွင့်လှစ်၍ကျင်းပရာ Grade-9 ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၆၁၆ ဦး၊ ၈၂ ရာခိုင်နှုန်း ဝင်ရောက်ဖြေဆိုကြောင်း Grade- 4 မှ Grade- 11 အထိ မူလတန်း၊ အလယ်တန်း၊ အထက်တန်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား သက်ဆိုင်ရာကျောင်းများတွင် စာစစ်ဌာနများ ဖွင့်လှစ်၍ ကျင်းပပေးလျက်ရှိကြောင်း မြို့နယ်ပညာရေး မှူးရုံးမှ သိရသည်။ **ဝေယံဖြိုး(ပြန်/ဆက်)**

## တောင်ကြီးမြို့နယ်၌ ၂၀၂၂ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၃၇၁၇ ဦး ဝင်ရောက်ဖြေဆိုမည်

တောင်ကြီး မတ် ၁၈ ၂၀၂၂ ခုနှစ် မတ်လနှင့် ဧပြီလတွင် ကျင်းပမည့် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ၌ ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း တောင်ကြီးမြို့နယ်မှ စာစစ်ဌာန ၁၅ ခုဖွင့်လှစ်ပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူပေါင်း ၃၇၁၇ ဦး ဝင်ရောက်ဖြေဆိုရန် စာရင်းပေးသွင်းထားကြောင်း မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။

အဆိုပါ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲသို့ တောင်ကြီးမြို့စာစစ်ဌာန ကိုးခုကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ ၁၉၆၆ ဦး၊ အေးသာယာမြို့ စာစစ်ဌာန နှစ်ခုမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၆၉၃ ဦး၊ ရွှေညောင်မြို့စာစစ်ဌာန သုံးခုမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၉၀၇ ဦး၊ ကျောက်တလုံးကြီးမြို့ စာစစ်ဌာနမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၇၁ ဦးတို့ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုရန် စာရင်း

ပေးသွင်းထားကြောင်း သိရသည်။ တောင်ကြီးမြို့နယ်အတွင်း စာစစ်ဌာန ၁၅ ခုမှ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဖြေဆိုရန် အတွင်းဖြေ ၂၄၄၀၊ ပြင်ပဖြေ ၁၂၇၇ ဦး စာရင်းပေးသွင်းထားကြောင်းနှင့် စာမေးပွဲအား ၂၀၂၂ ခုနှစ် မတ် ၃၁ ရက်မှ ဧပြီ ၉ ရက်အထိ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **ဇော်နိုင်လင်း**

## အုတ်တွင်းမြို့နယ်တွင် ၂၀၂၂ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၂၅၄ ဦး ဖြေဆိုမည်

အုတ်တွင်း မတ် ၁၈ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို မတ် ၃၁ ရက်မှ ဧပြီ ၉ ရက်အထိ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ရာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အုတ်တွင်းမြို့နယ်၌ စာစစ်ဌာန ခြောက်ခုဖြင့် ဖွင့်လှစ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၂၅၄ ဦး ဝင်ရောက်ဖြေဆိုမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယခုနှစ်တွင် အုတ်တွင်းမြို့နယ်မှ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို တစ်နေ့တစ်ဘာသာနှုန်းဖြင့် နံနက် ၉ နာရီမှ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီအထိ ဘာသာရပ်အလိုက် ဖြေဆိုမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို အ.ထ.က(အုတ်တွင်း)၊ အ.ထ.က(ကျွဲပွဲ)၊ အ.ထ.က(တပ်နယ်)၊ အ.ထ.က(ထန်းကုန်း)၊ အ.ထ.က(ဗောဓိကုန်း)၊ အ.ထ.က(ညောင်ခြေထောက်) စသည့် စာစစ်ဌာနများတွင် အတွင်းဖြေဆိုမည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၈၁၅ ဦး၊ ပြင်ပဖြေဆိုမည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၄၃၉ ဦး စုစုပေါင်း ၁၂၅၄ ဦး ဝင်ရောက်ဖြေဆိုသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။ **ခင်ခင်မာ(ပြန်/ဆက်)**

## မိုင်းဆတ်မြို့၌ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၃၂၀ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုမည်

မိုင်းဆတ် မတ် ၁၈ ရှမ်းပြည်နယ်အရှေ့ပိုင်း မိုင်းဆတ်မြို့၌ မတ်လနှင့် ဧပြီလအတွင်း ကျင်းပမည့် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် အ.ထ.က (မိုင်းဆတ်) စာစစ်ဌာနမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၃၂၀ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုရန် စာရင်းပေးသွင်း

ထားကြောင်း သိရသည်။ အ.ထ.က(မိုင်းဆတ်)မှ ကျောင်းသား ၄၈ ဦး၊ ကျောင်းသူ ၇၇ ဦး၊ အ.ထ.က(မိုင်းဆတ်) မှ ကျောင်းသား လေးဦး၊ ကျောင်းသူ ငါးဦး၊ အ.ထ.က(ခွဲ)(လ-၁)မှ ကျောင်းသား ၁၂ ဦး၊ ကျောင်းသူ ခုနစ်ဦး၊ အ.ထ.က(ခွဲ)(လ-၂)မှ

ကျောင်းသား ၁၀ နှင့် ကျောင်းသူ ကိုးဦး တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုမည် ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။ **မြင့်မောင် (ပြန်/ဆက်)**

# ဝင်ငွေအမြန်ဆုံးပြန်လည်ရရှိနိုင်သည့် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းကို ဦးစားပေးလုပ်ငန်းတစ်ရပ်အနေဖြင့် ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်

ပဲခူး မတ် ၁၈  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း စိုက်ပျိုးနိုင်သော မြေဧရိယာ ဧကသိန်း ၃၀ ကျော်ရှိရာ အဆိုပါမြေများတွင် သီးထပ်သီးညှပ်စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် တောင်သူများ၏ လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဝင်ငွေအမြန်ဆုံးပြန်လည်ရရှိနိုင်သည့် (QuickWin) စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းကို ဦးစားပေးလုပ်ငန်းတစ်ရပ်အနေဖြင့် ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်းက ပြောကြားသည်။

လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် ထိုသို့ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

### စံပြုမွေးမြူရေးခြံများ ဖော်ဆောင်

ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က မွေးမြူရေးနှင့်ပတ်သက်၍ မျိုးကောင်းမျိုးသန့် ဖြန့်ဖြူးပေးခြင်းကို ကျေးရွာများအထိ အသိပညာပေးခြင်း၊ စံပြုမွေးမြူရေးခြံများ ဖော်ဆောင်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကျေးရွာများတွင် စိုက်ပျိုးသီးနှံ တန်ဖိုးမြှင့်ထုတ်ကုန်သင်တန်းပေးခြင်းနှင့်အတူ လက်တွေ့အသုံးဝင်သည့် အခြေခံ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းငါးမျိုး ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး သင်တန်းပေးသွားရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံး တော်ဝင် ဟံသာအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကျင်းပသည့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ပဲခူး/တောင်ငူ/ပြည်နှင့် သာယာဝတီခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌများက တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း



စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး ဘဏ္ဍာနှစ်အလိုက် ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ က ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဟု ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်

## ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းဒုတိယအကြိမ်အမှူး စီမံခန့်ခွဲမှုသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၈) နှင့်

## အဆင့်မြင့်အရာထမ်းစီမံခန့်ခွဲမှုသင်တန်းအမှတ်စဉ် (၉) တို့၏ သင်တန်းဆင်းအခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၁၈  
ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့၏ ကြီးကြပ်လမ်းညွှန်မှုဖြင့် ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည့် ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်း ဒုတိယအကြိမ်အမှူး စီမံခန့်ခွဲမှု သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၈) နှင့် အဆင့်မြင့်အရာထမ်းစီမံခန့်ခွဲမှု သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၉) တို့၏ သင်တန်းဆင်း အခမ်းအနားကို မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်ရှိ ဗဟိုဝန်ထမ်း တက္ကသိုလ် (အထက်မြန်မာပြည်) ရတနာခန်းမ၌ ယနေ့နံနက် နံနက် ၈ နာရီတွင် ကျင်းပသည်။



ချုပ် ဦးကျော်စိုး၊ ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဒုတိယအမြဲတမ်း အတွင်းဝန် ဦးမြင့်ဆွေ၊ ဗဟိုဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ် (အထက် မြန်မာပြည်) မှ ဒုတိယပါမောက္ခ ချုပ်များ၊ တက္ကသိုလ်သင်ကြားစီမံ ဌာနများမှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ဖိတ်ကြားထားသည့် ဧည့်သည် တော်များနှင့် သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ တက်ရောက် ကြသည်။

ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းဆွေက သင်တန်း ဆင်း အမှာစကား ပြောကြားရာ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများသည် ဝန်ကြီးဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများ၏ ရည်မှန်းချက်၊ ရည်ရွယ်ချက်များ အောင်မြင်ရန် အဓိကကျသည့် စီမံခန့်ခွဲမှုကဏ္ဍကို ဆောင်ရွက်နေ ကြသူများ ဖြစ်သည့်အတွက် သင်တန်းကရရှိခဲ့သော အတွေ့အမြင်၊ အသိပညာဗဟုသုတများ၊

စီမံခန့်ခွဲမှုအုပ်ချုပ်မှု ပညာများ အပေါ်အခြေခံပြီး မိမိဌာနအဖွဲ့ အစည်းနှင့် နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် တတ်စွမ်း သည့် ကဏ္ဍကနေ ဝိုင်းဝန်းဆောင် ရွက်သွားကြရန် လိုပါကြောင်း။ ထို့ပြင် အနာဂတ်မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီမံအုပ်ချုပ်မှု ယန္တရားကြီးကို ကိုယ်တိုင်ဦးဆောင် မောင်းနှင် ကြရမည့်သူများ ဖြစ်သည့်အတွက် နိုင်ငံတကာနှင့် ရင်ပေါင်တန်းပြီး

ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းရှိအောင် စီမံ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် သွားကြရမည့်သူများလည်း ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

### ဝိုင်းဝန်းကြိုးစားဆောင်ရွက်

နိုင်ငံနှင့်လူမျိုး တိုးတက် အောင်မြင်ရန် လူတိုင်းက မိမိတို့ သက်ဆိုင်ရာနယ်ပယ်၊ ကျွမ်းကျင် ရာ နယ်ပယ်အသီးသီးတွင် ခေါင်းဆောင်စိတ်ဓာတ် မွေးမြူ လျက် တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုတို့ ဖြင့် ဝိုင်းဝန်းကြိုးစားဆောင်ရွက် ကြမှသာ နိုင်ငံနှင့်လူမျိုး တိုးတက် အောင်မြင်လာမည် ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ “ဝန်ထမ်းကောင်းမှ နိုင်ငံကောင်းမည်” ဟူသော ဆောင်ပုဒ်အတိုင်း မိမိတို့နိုင်ငံအား တိုးတက်အောင်မြင်စေရန် မိမိ တို့က ဝန်ထမ်းကောင်းများအဖြစ် ကြိုးစားအားထုတ်ပြီး ကျရာ အခန်းကဏ္ဍမှ နိုင်ငံတာဝန်ကို ကိုယ်စွမ်း ညာဏ်စွမ်းရှိသမျှ ထမ်းဆောင်သွားကြရန်နှင့် ကျရာ ကဏ္ဍအလိုက် တာဝန်ကျေပွန်စွာ ထမ်းရွက်နိုင်ရုံမက စေတနာ

ကောင်းများဖြင့်ပါ ပူးပေါင်းဆောင် ရွက်ကြရန်၊ မိမိတို့လုပ်ငန်း တာဝန်များကို ထူးချွန် ပြောင်မြောက်စွာ ဆောင်ရွက် နိုင်စွမ်းရှိသူများအဖြစ် အစဉ် ကြိုးပမ်းထမ်းဆောင်ပြီး အနာဂတ် တွင် ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်း အကြီး အမှူးကောင်းများအဖြစ် နိုင်ငံ တာဝန်များကို တိုးမြှင့်ထမ်းဆောင် နိုင်ကြပါစေဟု ဆန္ဒပြုပြောကြား ပြီး အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်း လိုက်သည်။

ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်း ဒုတိယ အကြိမ်အမှူး သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၈) သို့ သင်တန်းသား ၃၀၊ သင်တန်းသူ ၁၂ ဦး စုစုပေါင်း ၄၂ ဦးနှင့် အဆင့်မြင့်အရာထမ်း စီမံခန့်ခွဲမှု သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၉) သို့ သင်တန်းသား ၁၈ ဦး၊ သင်တန်းသူ ၁၉ ဦး စုစုပေါင်း ၃၇ ဦး တက်ရောက်ကြပြီး သင်တန်းကာလမှာ ရက်သတ္တ ရှစ်ပတ် ကြာမြင့်ကြောင်း သိရ သည်။  
သတင်းစဉ်

## မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ လားရှိုးမြို့ပေါ်ရှိ အကျဉ်းထောင်၊

## ရဲစခန်းအချုပ်ခန်းများ၊ လူငယ်သင်တန်းကျောင်းနှင့် ဆင်းရွေလီဘိုးဘွားရိပ်သာတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် မတ် ၁၈  
မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့် အရေးကော်မရှင်မှ အဖွဲ့ဝင် ဦးကျော်မြင့်နှင့် ဦးပေါ်လွင်စိန်တို့ အဖွဲ့သည် ယမန်နေ့နှင့် ယနေ့

တွင် လားရှိုးမြို့ပေါ်ရှိ မြို့မရဲစခန်း၊ နယ်မြေရဲစခန်း၊ လူငယ်သင်တန်း ကျောင်းနှင့် ဆင်းရွေလီဘိုးဘွား ရိပ်သာတို့ကို သွားရောက်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။

အလှူငွေများ ပေးအပ် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ် လားရှိုး လူငယ် သင်တန်းကျောင်းတွင် ကလေးငယ်များကို တွေ့ဆုံခြင်း၊ ဆင်းရွေလီ ဘိုးဘွားရိပ်သာတွင်

အဘိုး/အဘွားများကို တွေ့ဆုံပြီး အားပေးစကားပြောကြားခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး တာဝန်ရှိသူများ ကို လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်း မှာကြား၍ အလှူငွေများ ပေးအပ် လှူဒါန်းသည်။

### မေးမြန်းမှတ်တမ်းတင်

အကျဉ်းထောင်၊ ရဲစခန်း အချုပ်ခန်းများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး စဉ် ကော်မရှင်ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက် များ၊ ကော်မရှင်ဥပဒေလုပ်ထုံး လုပ်နည်း ထုတ်ပြန်ချက်များနှင့် အညီ အကျဉ်းသား/အကျဉ်းသူ၊ အချုပ်သား/ အချုပ်သူများကို အုပ်စုလိုက်ခွဲ၍ တွေ့ဆုံကာ အကျဉ်းသားတစ်ဦး၏ အနိမ့်ဆုံး

ရရှိမည့် အခွင့်အရေးဖြစ်သော နေထိုင်စားသောက်မှု၊ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု ရှိ မရှိ၊ ထောင်ဝင် စာပစ္စည်းများ စုံလင်စွာရရှိခြင်း ရှိ မရှိ၊ ရသင့်ရထိုက်သော အသုံး အဆောင်ပစ္စည်းများရရှိခြင်း ရှိ မရှိနှင့် ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှု ရှိ မရှိ စသည်တို့ကို မေးမြန်းမှတ်တမ်း တင်ခြင်းနှင့် ယခင်က ကြည့်ရှု စစ်ဆေးခဲ့သည့် အကြံပြုချက်များ အပေါ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ထားမှုတို့ကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။

### ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

အကျဉ်းထောင်ကို ဝင်ရောက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ် အကျဉ်းသား/

အကျဉ်းသူ အချုပ်သား/ အချုပ်သူ များ၏ အိပ်ဆောင်များ၊ အကျဉ်း ထောင်ဆေးရုံ၊ တိုက်ခန်းများ၊ စာကြည့်တိုက်၊ စားဖိုကြီး၊ ရိက္ခာ ပိုဒေါင်၊ ရေသန့်စက်၊ သောက်ရေ နှင့် သုံးရေကန်များ၊ Quarantine ထားရှိသည့်အဆောင်၊ အတွင်း/ အပြင် မိလ္လာများ သန့်ရှင်းမှု ရှိ မရှိတို့ကိုလည်းကောင်း၊ လတ် တလော ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆောင်ရွက်ထားရှိ မှုတို့ကိုလည်းကောင်း ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။ (ဝဲပုံ)

အဆိုပါအဖွဲ့၏ ခရီးစဉ်အတွင်း စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်နှင့် အကြံပြု ချက်များကို လိုအပ်သလို အရေး ယူဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာသို့ အကြံပြု ပေးပို့သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။  
သတင်းစဉ်





# စားအုန်းဆီ လက်ကားရည်ညွှန်းဈေးနှုန်း ထုတ်ပြန်ကြေညာ

နေပြည်တော် မတ် ၁၈

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ စားသုံးဆီ တင်သွင်းသို့လှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်း ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ အနေဖြင့် စားအုန်းဆီ ကမ္ဘာ့ဈေးနှုန်းဖြစ်ပေါ် ပြောင်းလဲမှုနှင့်အညီ ပြည်တွင်း၌ ဖြစ်သင့်ဖြစ်ထိုက်သည့် ဈေးနှုန်းများ ဖြစ်ပေါ်စေရေး ထိန်းကျောင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး စားအုန်းဆီ အဓိကထုတ်လုပ် တင်ပို့သည့် မလေးရှားနိုင်ငံနှင့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတို့တွင် ဖြစ်ပေါ်နေ သည့် FOB ဈေးနှုန်းများကို နေ့စဉ်စောင့်ကြည့်ကာ သယ်ယူပို့ဆောင်ခ ကုန်ကျစရိတ်များ၊ ဘဏ်စရိတ်များ၊ အခွန်အခများ ထည့်သွင်း

တွက်ချက်၍ ပြည်တွင်းဈေးကွက်၌ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားရမည့် အခြေခံ လက်ကားရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းကို အပတ်စဉ်ထုတ်ပြန်ပေးလျက် ရှိရာ မတ် ၁၄ ရက်မှ ၂၀ ရက်အတွက် အခြေခံလက်ကားရည်ညွှန်း ဈေးနှုန်းကို (၅၉၄၀ ကျပ် ~ ၆၅၇၅ ကျပ်) ထုတ်ပြန်ထားရှိသည်။ ယခုအပတ်အတွင်း နိုင်ငံတကာတွင် ဖြစ်ပေါ်နေသည့် လက်ရှိ အခြေအနေများအရ ကမ္ဘာ့စားအုန်းဆီ ထုတ်လုပ်တင်ပို့သည့်နိုင်ငံများ တွင် စားအုန်းဆီဈေးနှုန်းများကျဆင်းလာပြီး တစ်ပတ်အတွင်း ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် FOB ဈေးနှုန်းများအပေါ်အခြေခံ၍ တွက်ချက်မှုအရ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မတ် ၂၁ ရက်မှ ၂၇ ရက်အထိ ရန်ကုန်အထိုင်ဈေး အခြေခံ

လက်ကားရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းမှာ ယခင်အပတ်ထက် တစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၂၀၀ ခန့် လျော့နည်းခဲ့ပြီး စားအုန်းဆီ တစ်ပိဿာလျှင် (အနိမ့်ဆုံး ငွေကျပ် ၅၆၆၀ မှ အမြင့်ဆုံး ၆၃၇၅ ကျပ်) ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာထားသည်။ အဆိုပါ အခြေခံလက်ကားရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းများကို စားသုံးသူ ရေးရာဦးစီးဌာန၏ Website: [www.doca.gov.mm](http://www.doca.gov.mm) နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဆီကုန်သည်နှင့်ဆီလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၏ Facebook Page တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်သည်။

သတင်းစဉ်

# အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ဒီဇယ်ဆီ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချပေးရာတွင် သတ်မှတ်ဈေးနှုန်းများအတိုင်း ဝယ်ယူရရှိခြင်းမရှိပါက တိုင်ကြားနိုင်

နေပြည်တော် မတ် ၁၈

စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံစက်သုံးဆီ တင်သွင်းရောင်းချဖြန့်ဖြူးရေး အသင်းတို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်မှုဖြင့် ပြည်သူများ သက်သာသောဈေးနှုန်းဖြင့် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ရန်ရည်ရွယ်၍ ဗဟိုဘဏ်မှ ရည်ညွှန်းငွေလွှဲနှုန်းဖြင့် တိုက်ရိုက်ရောင်းချပေးသည့် နိုင်ငံခြားငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၉ သန်းဖြင့် စက်သုံးဆီမှာယူတင်သွင်းခဲ့သည့် ကုမ္ပဏီ ၂၆ ခုမှ ဒီဇယ်ဆီ ဂါလန် ၁၂ ဒသမ ၅၄ သန်းခန့်ကို အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ဖြန့်ဖြူး ရောင်းချပေးလျက်ရှိပြီး မတ်လ ၁၉ ရက် နေ့တွင် ကုမ္ပဏီ ၁၂ ခုမှ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များရှိ စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင် စုစုပေါင်း ၁၁၃ ဆိုင်တွင် ဖြန့်ဖြူးရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။ ပြည်သူများအနေဖြင့် အထူးဈေးနှုန်းဖြင့်ရောင်းချပေးမည့် စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်များတွင် ဒီဇယ်ဆီ များကို ရေနံထွက်ပစ္စည်းကြီးကြပ်စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသော ရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းအတိုင်း ဝယ်ယူရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး၊ နေ့စဉ်ဒီဇယ်ဆီဈေးနှုန်းများအား မြန်မာနိုင်ငံစက်သုံးဆီတင်သွင်းရောင်းချ ဖြန့်ဖြူးရေးအသင်း၏ [www.mpta.org.mm](http://www.mpta.org.mm) တွင် နေ့စဉ်ထုတ်ပြန်ပေးလျက်ရှိသည်။ ပြည်သူများအနေဖြင့် ဒီဇယ်ဆီများကို တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အလိုက် သတ်မှတ်စက်သုံးဆီအရောင်း ဆိုင်များတွင် သတ်မှတ်ဈေးနှုန်းများအတိုင်း ဝယ်ယူရရှိခြင်းမရှိပါက ကုန်သွယ်မှုနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ မှန်ကန်မြန်ဆန်စေရေး လုပ်ငန်းကော်မတီ ဖုန်း ၀၉-၆၆၄၀၇၅၆၈၃၊ ၀၉-၆၆၄၅၉၆၃၇၂၊ ၀၉-၆၈၇၆၃၅၉၄၃၊ ၀၉-၆၇၆၃၂၀၆၂၅ စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာန၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဖုန်း ၀၁-၂၅၀၂၇၀၊ မြန်မာနိုင်ငံ စက်သုံးဆီတင်သွင်းရောင်းချ ဖြန့်ဖြူးရေးအသင်း ဖုန်း ၀၉၄၂၀၀၆၇၉၄ တို့ကို ဆက်သွယ်တိုင်ကြားနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များတွင် ရောင်းချလျက်ရှိသော စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်များ၏ ဈေးနှုန်းစာရင်း

စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်	ရောင်းချသည့် ဆိုင်အရေအတွက်
၁	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	၃၂
၂	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး	၁၉
၃	နေပြည်တော်	၃
၄	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး	၁၆
၅	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး	၂
၆	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး	၄
၇	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	၁၄
၈	တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး	၂
၉	ကချင်ပြည်နယ်	၁
၁၀	ကယားပြည်နယ်	၁
၁၁	မွန်ပြည်နယ်	၁၃
၁၂	ရှမ်းပြည်နယ်	၆
	စုစုပေါင်း	၁၁၃

## ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတွင် အထူးဈေးနှုန်းဖြင့်ရောင်းချလျက်ရှိသည့် ဒီဇယ်ဆီအရောင်းဆိုင်စာရင်း

စဉ်	ကုမ္ပဏီအမည်	အရောင်းဆိုင်အမည်	အရောင်းဆိုင်လိပ်စာ
၁	Heyday Energy Trading Co.,Ltd	Puma Power 009(South Okkalapa)	ရတနာလမ်းနှင့် မင်္ဂလာလမ်းထောင့်
၂	Style San Trading terprise Co.,Ltd	Petro K Bahan	အနောက်မြင်းပြိုင်ကွင်းလမ်းနှင့် ဆရာစံလမ်းထောင့်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
		Petro K Shan Su	ရှမ်းစုကျေးရွာ၊ ပျဉ်းမပင်ရပ်ကွက်၊ ရန်ကုန်-ပြည်လမ်းမကြီး၊ ထောက်ကြံ့မြို့၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၃	Max Energy Co., Ltd.	Petro K Hmaw Bi	အမှတ်(၄)လမ်းမကြီး၊ မှော်ဘီမြို့နယ်၊ ယင်းတိုက်ပင်ကျေးရွာ အုပ်စု၊ သံဖြူကျေးရွာ တွင်းအမှတ် (၅၆၇/အ)။
		Max Energy Kyun Taw	ဟံသာဝတီလမ်းနှင့် ကျွန်းတောလမ်းကြား၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်
		Max Energy Thuwana	သံသုမာလမ်း၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်
		Max Energy Thein Phyu	သိမ်ဖြူလမ်း
		Max Energy Padauk Chaung	သီရိမင်္ဂလာဈေးအနီး
		Max Energy Ahlone	ကမ်းနားလမ်းနှင့် အလုံလမ်းကြား၊ အလုံမြို့နယ်
		Max Energy Bahan	ဆရာစံလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်
		Max Energy Tarmwe	ကျိုက္ကဆံလမ်း၊ တာမွေမြို့နယ်
		Max Energy Tar Kay Ta	ကျောက်တိုင်မှတ်တိုင်အနီး၊ သာကေတမြို့နယ်
		Max Energy Aung Minglar	အောင်မင်္ဂလာအဝေးပြေးအနီး၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်
		Max Energy Dagon-Ayeyar	ဒဂုံဧရာအဝေးပြေးလမ်း၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်
		Max Energy South Oakkalar	သံသုမာလမ်း၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်
		Max Energy Lay DaungKan	တောင်ဒဂုံမြို့နယ်
		Max Energy Hlegu (1)	ရန်ကုန်-ပဲခူးအဝေးပြေးလမ်း၊ လှည်းကူးမြို့နယ်
		Max Energy Hlegu (2)	ရန်ကုန်-ပဲခူးအဝေးပြေးလမ်း၊ လှည်းကူးမြို့နယ်
		Max Energy ShwePyi Tar	အုတ်ဖိုရွာ၊ အမှတ်(၄)လမ်း
		Max Energy Mhawbi(1)	ရန်ကုန်-ပြည်လမ်းမကြီး
		Max Energy Sinmalite	ဘုရင့်နောင်လမ်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်
Max Energy Mhawbi(2)	မှော်ဘီမြို့နယ်		
	Max Energy Mingalardon(Pyinmapin)	ရန်ကုန်-ပြည်လမ်းမကြီး၊ ပျဉ်းမပင်ရွာ	
	Max Energy Dala	ဒလ-တုံတေးလမ်း၊ ဒလမြို့နယ်	
	Max Energy North Dagon (Bo Ba Htoo Road)	ဗိုလ်ဗထူးလမ်း၊ မြောက်ဒဂုံမြို့နယ်	
	Max Energy Tharkayta (Kamarkyi)	သာကေတမြို့နယ်	
၄	Yadanar Kaung Kin Gems & Jewellery Co	MMHK-TW	ဘုရားကုန် ကျေးရွာအုပ်စု သန်လျင်မြို့နယ်၊ အရှေ့ပိုင်း တက္ကသိုလ်အနီး (တာဝ) )
၅	Aye Nyein Thar	ထက်စောရီ	အမှတ် (၂)လမ်းမကြီး၊ ရှမ်းတံကြီး အထက်စံပြကျေးရွာ၊ လှည်းကူးမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။

စဉ်	ကုမ္ပဏီအမည်	အရောင်းဆိုင်အမည်	အရောင်းဆိုင်လိပ်စာ
		သရဖူ	ဒညင်းကုန်းဘူတာစုရပ်ကွက်၊ ဒညင်းကုန်းဘူတာရုံလမ်း၊ အင်းစိန်မြို့နယ်။
		ရတနာ ဆီဆိုင် (အမှတ် ၃ လမ်း)	မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်
		Lucky7 Petroleum	သာကေတ-ကျောက်တန်းလမ်းမကြီး
၆	Gon Yi Soe Trading Co.,Ltd	Petrol Star(YG)	အမှတ်(၄၀၄-ဘီ) ခရောင်လမ်းခွဲ၊ ဒညင်းကုန်း၊ အင်းစိန်မြို့နယ်

## မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတွင် အထူးဈေးနှုန်းဖြင့်ရောင်းချလျက်ရှိသည့် ဒီဇယ်ဆီအရောင်းဆိုင်စာရင်း

စဉ်	ကုမ္ပဏီအမည်	အရောင်းဆိုင်အမည်	အရောင်းဆိုင်လိပ်စာ
၁	Myat Myittar Mon Co.,Ltd	MMTM - Top(Myitkyina)	ရေတွင်းဖြူရွာ
		MMTM - San Shwe War	မိတ္ထီလာ-ကျောက်ပန်းတောင်းလမ်း
		MMTM - Hein	မိတ္ထီလာ-ကျောက်ပန်းတောင်းလမ်း
		Heyday Energy Trading Co.,Ltd	Shan Shwe Taung (Payangazu)
၃	Max Energy Co., Ltd.	Max Energy Mandalay (2)	၆၈ လမ်း၊ အမရပူရမြို့နယ်
		Max Energy Mandalay(3)	မန္တလေး-ပြင်ဦးလွင်လမ်း၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်
		Max Energy Mandalay-4	ရန်ကုန်-မန္တလေးလမ်း၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်
		Max Energy Mandalay 1	၈၄ လမ်းနှင့် ၃၂ လမ်းထောင့်၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်
		Max Energy Meikhtila	ရန်ကုန်-မန္တလေး အဝေးပြေးလမ်း
		Max Energy Meikhtila (2)	မိတ္ထီလာ-မြင်းခြံလမ်း
		Max Energy Meikhtilar(3)	ရန်ကုန်-မန္တလေး အဝေးပြေးလမ်းဟောင်း
၄	Yadanar Kaung Kin Gems & Jewellery Co	TF	ရေကြည်ပေါက်ကျေးရွာ၊ အမရပူရမြို့နယ်၊ စစ်ကိုင်း-မြစ်ဝယ် လမ်းမ
		MMHK-POL	မန္တလေး-လာရှိုးလမ်း၊ ရပ်ကွက်ကြီး(၁)၊ အကွက်(၁၀)၊ ပြင်ဦးလွင်၊ မန္တလေး
၅	Aye Nyein Thar	Petro K Meikhtila	မိတ္ထီလာ-ကျောက်ပန်းတောင်းလမ်း
		Petro K Pyawbwe	ရန်ကုန်-မန္တလေး အဝေးပြေးလမ်း၊ မှော်ဘွယ်မြို့နယ်
		Petro K Yinmarbin	ရန်ကုန်-မန္တလေးလမ်း၊ သာစည်မြို့နယ်
၆	MK HIGH CLASS FUEL DISTRIBUTION CO.,LTD	MK Fuel Yametninn	ရန်ကုန်-မန္တလေးလမ်း၊ ရမည်းသင်းမြို့နယ်
၇	Gon Yi Soe Trading Co.,Ltd	Black Gold ( Pyin Oo Lwin )	အမှတ်204-AA မန်းတလေး-လာရှိုးလမ်းမကြီး၊ ရေချမ်းအိုး၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့။
၈	Petrol Star Co.,Ltd	နဝရတ်	ရန်ကုန်-မန္တလေးမြို့ရောင်လမ်း၊ ကန်တောင်ကျေးရွာ၊ မိတ္ထီလာမြို့

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)



### တောင်ကြီးမြို့၌ သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်များ ဆက်ကပ်ပူဇော်ပွဲကျင်းပ

သီပေါ မတ် ၁၈  
၂၀၂၂ ခုနှစ် သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်များ ဆက်ကပ်ပူဇော်ပွဲမှာမဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနားကို ယမန်နေ့က ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ကြီးမြို့တော် ခန်းမ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ စည်းကမ်းချက်များနှင့် အညီကျင်းပသည်။  
အခမ်းအနားကို နမောတဿ သုံးကြိမ်ရွတ်ဆို ဘုရားကန်တော့ဖွင့်လှစ်ပြီး ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာကျော်ထွန်းက ဂုဏ်ပြုမှဒိတာစကား ပြောကြားကာ သာသနာရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို လျှောက်ထားသည်။

ရှမ်းပြည်နယ်အနေဖြင့် သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ဆက်ကပ်ခံရသူ ၂၇ ဦးရှိကာ ရဟန်းတော် အပါး ၂၀၊ သာသနာ့နွယ်ဝင်သီလရှင် ဆရာကြီးလေးပါးနှင့် လူပုဂ္ဂိုလ် သုံးဦးတို့ဖြစ်ပြီး စုစုပေါင်း ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရရှိသူ ၂၇ ဦးတို့ဖြစ်သည်။  
သီပေါမြို့နယ် လွယ်မုတ်တောင် ရွှေမောင်း သာသနဓပေပုလ္လ သီလရှင်သင်ပညာရေးကျောင်း၏ ပဓာနနာယက သီလရှင်ဆရာကြီး ဒေါ်ဂုဏဝတီ ကိုလည်း ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်ဇနီးက မဟာ သဒ္ဓမ္မ ဇောတိကဓဇ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ကို ဆက်ကပ် ပူဇော်ကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ) စိုင်း(သီပေါ)

### နိုင်ငံကူးလက်မှတ် လျှောက်ထားသူများ အွန်လိုင်းဘွတ်ကင်စနစ်ဖြင့် ရက်ချိန်းယူပြီး လျှောက်ထားနိုင်

ရန်ကုန် မတ် ၁၈  
မြန်မာနိုင်ငံ နိုင်ငံကူးလက်မှတ် (passport) လျှောက်ထားသူများ အနေဖြင့် မတ် ၂၁ ရက်မှ စတင် ပြီး Online Booking စနစ်ဖြင့် ရက်ချိန်းယူပြီးမှသာ ရုံးအတွင်းသို့ လာရောက်လျှောက်ထားနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်မြို့ရှိ မြန်မာ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်ထုတ်ပေးရေးရုံး က အသိပေးထုတ်ပြန်ထားသည်။  
Online Booking ရက်ချိန်း ရယူသူများအနေဖြင့် လျှောက် ထားသူတစ်ဦးချင်း၏ နိုင်ငံကူး လက်မှတ်လျှောက်ထားသူအမည်၊ အဘအမည်၊ မွေးနေ့ ကျား/မ စသည့် အချက်အလက်များအား website တွင် မှန်ကန်စွာ ဖြည့်

သွင်း၍ ရက်ချိန်းရယူသူ၏ email သို့ ပေးပို့ထားသည့် Passport Online Appointment Letter အား Print ထုတ်ယူ၍ လည်းကောင်း၊ Online Booking ပြုလုပ် သူ၏ မိုဘိုင်းဖုန်းတွင် QR ကုဒ် ပါရှိသည့် Screen အား သိမ်းဆည်း ၍သော်လည်းကောင်း ရက်ချိန်း ရယူထားသည့် မှတ်တမ်းကို ယူဆောင်လာပြီးမှသာ မြန်မာ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်ထုတ်ပေးရေး ရုံး(ရန်ကုန်)သို့ လာရောက် လျှောက်ထားနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
မြန်မာနိုင်ငံကူးလက်မှတ်ထုတ် ပေးရေးအဖွဲ့အနေဖြင့် ရန်ကုန်မြို့ website တွင် မှန်ကန်စွာ ဖြည့်

ထုတ်ပေးရေးရုံးတွင် မြန်မာနိုင်ငံ ကူးလက်မှတ် လျှောက်ထားသူ ၂၅၀၀ ခန့်အား နေ့စဉ်ဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးရာတွင် နိုင်ငံကူးလက်မှတ် လျှောက်ထား သူများအနေဖြင့် အချိန်ကြာမြင့်စွာ တန်းစီ စောင့်ဆိုင်းရခြင်း၊ ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါအန္တရာယ် စိုးရိမ်ရခြင်း များလျော့နည်းလာစေရန်အတွက် Online Appointment စနစ်ဖြင့် Online Booking ရက်ချိန်းရယူ ပြီးမှသာ ရုံးတွင်းသို့ ဝင်ရောက် လျှောက်ထားနိုင်သည့် စနစ်ကို ပြောင်းလဲ ကျင့်သုံးခြင်းဖြစ် ကြောင်း ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ပါရှိ သည်။ အာကာလင်း

### သတင်းအမှား၊ အမှန် ခွဲခြားသုံးသပ်နိုင်ရေးနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေး အသိပညာပေး

စစ်ကိုင်း မတ် ၁၈  
နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပညာရေးနှင့်လေ့ကျင့် ရေးဦးစီးဌာနနှင့် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံ ရေးဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်း၍ သတင်းအမှား၊ သတင်း အမှန် ခွဲခြားသုံးသပ်နိုင်ရေးနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါး အန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေး အသိပညာပေး ဆွေးနွေးပွဲကို ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုး များ ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ်(စစ်ကိုင်း) ဘွဲ့နှင်းသဘင် ခန်းမ၌ ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူငယ်များ စွမ်းရည် ဖွံ့ဖြိုးရေးဒီဂရီကောလိပ် (စစ်ကိုင်း) ဘွဲ့နှင်းသဘင် ခန်းမ၌ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် လည်းကောင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ကုသ၊ ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာ စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါ အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲသို့ စစ်ကိုင်း ခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူးက သတင်းမီဒီယာ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများ ပြဋ္ဌာန်းခဲ့မှု၊ လူမှုမီဒီယာများ၏ ကောင်းကျိုး၊ ဆိုးကျိုးများ အပြုသဘောဆောင်သည့် မီဒီယာများအကြောင်းကို အသေးစိတ် ဆွေးနွေး ပြောကြားသွားသည်။ တက်ရောက်လာကြသည့် ဆရာ၊ ဆရာမ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ များအနေဖြင့် သတင်းများကို အမှား၊ အမှန် ခွဲခြား သုံးသပ်နိုင်စေရန်၊ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများ ပေါ်တွင် ဖော်ပြလျက်ရှိသော သတင်းများကို နည်း ပညာများ အသုံးပြု၍ အမှား၊ အမှန် ခွဲခြားသုံးသပ် နိုင်မှုများအပြင် စာပေဖတ်ရှုလေ့လာအား ကောင်းမွန် ခြင်းဖြင့် အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်လာစေသည့်



အကျိုးရလဒ်များ၊ မိမိတို့ ရည်မှန်းချက်ဖြစ်သည့် အဆင့်မြင့်ပညာများကို ပြီးမြောက်အောင် ကြိုးပမ်း သင်ကြားသွားရမည့် အကြောင်းများကို ထည့်သွင်း ဆွေးနွေးဟောပြောသည်။  
ဆက်လက်ပြီး စစ်ကိုင်းခရိုင် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံး ခုရဲမှူး အောင်ကျော်စိုးက မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကို ပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများ၊ ထိန်းချုပ်ဆေးဝါး များအကြောင်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲခြင်းကြောင့်

ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် နောက်ဆက်တွဲဆိုးကျိုးများ၊ ပြစ်မှု၊ ပြစ်ဒဏ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း မူးယစ် ဆေးဝါး တားဆီးကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ နိုင်ငံ တကာနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို အသိပညာပေး ဆွေးနွေးဟောပြောပြီး တက်ရောက်လာကြသည့် ဆရာ၊ ဆရာမ၊ ဝန်ထမ်း၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ များက သိရှိလိုသည်များ မေးမြန်းဆွေးနွေးကြ ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

### တရားမဝင် ကျွန်းသစ်၊ မော်တော်ယာဉ်နှင့် လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် မတ် ၁၈  
တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက် ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် တရား မဝင်ကုန်သွယ်မှုများကို ဥပဒေနှင့် အညီ ထိရောက်စွာတားဆီးရေး ယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မတ် ၁၆ ရက်က ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ် မှု တိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့အဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တိုင်းဒေသကြီး သစ်တောဦးစီးဌာန ဦးဆောင် သော ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ သည် စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်



ခဲ့ရာ ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် မန္တလေးအမြန်လမ်း မိုင်တိုင် တရားမဝင် ကျွန်းပါကေး အကြမ်း တုံး ၀ ဒသမ ၇၇၅၆ တန် ခန့်မှန်း

တန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၃၆၈၀၀၀ နှင့်အဆိုပါ တစ်ဆောင်လာသည့် ခန့်မှန်း တန်ဖိုး ငွေကျပ် ၁၅၀၀၀၀၀၊ စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၈၆၈၀၀၀ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်ဥပဒေနှင့်အညီ အရေး ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။  
အလားတူ မတ် ၁၇ ရက်တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လေဆိပ် စုစုပေါင်းမှာ အမှုတွဲငါးမှု၊ ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၂၃၇၆၈၀ ဖြစ် နှင့် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဌာနခွဲမှ စစ်ဆေးမှု များဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ သွင်းကုန်

ကြေညာလွှာ (ID) တွင် ကြေညာ ထားခြင်းမရှိသော တရားမဝင် လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများနှင့် Memory Card များ ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၇၀၅၀၀၀ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ ပြီး အကောက်ခွန်ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။  
သို့ဖြစ်ပါ၍ မတ် ၁၆ ရက်နှင့် ၁၇ ရက်တို့တွင် ဖမ်းဆီးရမိမှု စုစုပေါင်းမှာ အမှုတွဲငါးမှု၊ ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၂၃၇၆၈၀ ဖြစ် ကြောင်း တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ မှ သိရသည်။ သတင်းစဉ်

**လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကို ချွေတာနိုင်သည့် နည်းလမ်းများ**

- လူရှိသည်ဖြစ်စေ၊ မရှိသည်ဖြစ်စေ၊ ပန်ကာများကို ဆက်တိုက် ဖွင့်ထားခြင်းက မိဘာဝ ပိုကျစေပါ၍ အသုံးလိုမှ ဖွင့်ပါ။



### အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာ

## လူငယ်များအားကစားနှင့်အတူ အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ရေး မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ရှင်သန်ရေးအတွက် စုပေါင်းလေ့ကျင့်မှုများဆောင်ရွက်

ကြို့ပင်ကောက် မတ် ၁၈  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကြို့ပင်ကောက် မြို့ရှိ ဒေသခံလူငယ်များ အားကစားနှင့်အတူ အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ရေး၊ မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ရှင်သန်ရေးအတွက် မတ်လပထမပတ်မှစ၍ ကြို့ပင်ကောက် အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန မြို့နယ်မိတာလေးရာ ပြည်သူ့အားကစားကွင်း၌ စုပေါင်းလေ့ကျင့်မှုများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ် အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနမှ တိုင်း၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ် လက်ရွေးစင် အားကစားသမားများ ပေါ်ထွက်လာစေရေး၊ အားကစားနှင့် ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး၊ စိတ်ဓာတ် ရေးရာများတွင် ထူးချွန်သောလူငယ် များ ပေါ်ထွက်လာစေရေး၊ အခြား မလိုလားအပ်သော လမ်းကြောင်းများ ဦးတည်ချက်များဖြင့် မှားယွင်းမှုများ



မဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် ရည်ရွယ် လေ့ကျင့်ခဲ့ကြောင်း မြို့နယ်အားကစား ဦးစီးမှူး ဦးမြင့်နိုင်က ပြောသည်။

ကြို့ပင်ကောက်မြို့ ဒေသခံလူငယ် အသက် ၂၀ ကြား လူငယ် ၃၀ ကျော် များအတွင်းမှ ယနေ့အချိန်အထိ အားကစားနှင့်အတူ စိတ်ဓာတ်ရေးရာ ထူးချွန်သော တိုင်းလက်ရွေးစင် ဗန်တို အားကစားသမား လူငယ်သုံးဦးနှင့် အနောက်တိုင်း လက်ဝှေ့အမျိုးသမီး တစ်ဦးတို့ကို မွေးထုတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဇေယျာထွန်း(ကြို့ပင်ကောက်)

### မန္တလေး နိုင်ငံခြားဘာသာတက္ကသိုလ်တွင်

## ဥပဒေဆိုင်ရာအသိပညာပေးဆွေးနွေးဟောပြောပွဲကျင်းပ

မန္တလေး မတ် ၁၈  
ဥပဒေဆိုင်ရာ သိကောင်းစရာများအကြောင်းကို ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ဝန်ထမ်း များ သိရှိနားလည်ကြစေရန်အတွက် ဥပဒေဆိုင်ရာ အသိပညာပေး ဆွေးနွေးဟောပြောပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက အောင်မြေသာစံမြို့နယ် အနိပ် တော်ရပ်ကွက်၊ ၆၂ လမ်း၊ ၂၂လမ်းနှင့် ၂၃လမ်းကြားရှိ မန္တလေးနိုင်ငံခြားဘာသာတက္ကသိုလ် သိရိရတနာခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် မန္တလေးနိုင်ငံခြားဘာသာ တက္ကသိုလ်မှ ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာတင့်တင့်က နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားပြီး မန္တလေးတိုင်းဒေသ ကြီး ဥပဒေအရာရှိ ဦးသိန်းထွန်းနှင့် မန္တလေးခရိုင် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးမှ ဒုတိယရဲမှူးကြီး သိန်းဝင်းတို့က ဥပဒေ ဆိုင်ရာ သိကောင်းစရာများအကြောင်းကို အသိပညာပေး ဆွေးနွေးဟောပြောကြသည်။

အဆိုပါ အသိပညာပေးဆွေးနွေးဟောပြောပွဲသို့ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေအရာရှိ ဦးသိန်းထွန်း၊ မန္တလေးခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးမှ ဒုတိယရဲမှူးကြီး သိန်းဝင်း၊ မန္တလေးနိုင်ငံခြားဘာသာတက္ကသိုလ်မှ ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာတင့်တင့်နှင့် ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်များ၊ ပါမောက္ခဌာနမှူးများ၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ဝန်ထမ်းများ တက်ရောက်ကြောင်း သိရသည်။

ဇော်လင်းဦး (အောင်စံ)

**မောင်းကြွနံပါတ်ပြားပျောက် လျှောက်ထားခြင်း**  
ယာဉ်အမှတ် 2G/2768 ၏ မောင်းကြွ နံပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင် မောင်းကြွနံပါတ်ပြားပျက်ပြယ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။  
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးတောင်ပိုင်း)မန္တလေးမြို့

**ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူ လျှောက်ထားခြင်း**  
ယာဉ်အမှတ် 1E/2534, Toyota Belta Scp 92, 5/L ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်ချောစုလွင် ၁၀/ကမရ(နိုင်) ၀၆၄၅၅၈ က(ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍မိတ္တူထုတ်ပေး ရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက် လိုပါက နိုင်ငံလုံးသောအထောက်အထား များဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ရက် ၃၀ အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ် တိုင်လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။  
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (ရန်ကင်းအရှေ့ပိုင်း) ရန်ကင်းမြို့

**မောင်းကြွပျောက်လျှောက်ထားခြင်း**  
ယာဉ်အမှတ် 9P/8434 ၏မောင်းကြွ နံပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်မောင်း ကြွနံပါတ်ပြားပျက်ပြယ်ကြောင်း အများ သိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။  
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကင်းအရှေ့ပိုင်း)

**မောင်းကြွပျောက်လျှောက်ထားခြင်း**  
ယာဉ်အမှတ် 1M/8488 ၏ အင်္ဂလိပ် မောင်းကြွနံပါတ်ပြားပျောက်ဆုံးသွား ပါသဖြင့် ယခင်မောင်းကြွနံပါတ်ပြား ပျက်ပြယ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။  
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(မိတ္ထီလာ)

**ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူ လျှောက်ထားခြင်း**  
ယာဉ်အမှတ် ၆၀၂၄/၆၀၄၁၄, Honda Click 125 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်ဆန်းနီတီယန်း ၄/ဖလန(နိုင်)၀၃၆၇၈၃ က(ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍မိတ္တူထုတ်ပေး ရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက် လိုပါက နိုင်ငံလုံးသောအထောက်အထား များဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ရက် ၃၀ အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာ ရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။  
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ကလေးမြို့)

**ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူ လျှောက်ထားခြင်း**  
ယာဉ်အမှတ် 63W/72593, Honda Wave - 100 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးချစ် သူကိုကိုလွင် ၉/ဟာန(နိုင်)၂၂၆၇၇၃ က (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါ က နိုင်ငံလုံးသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ရက် ၃၀ အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာ ရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။  
ကညန (မိတ္ထီလာခရိုင်)

## ၂၀၂၂ အာဆီယံ ဖူဆယ်ချန်ပီယံရှစ်ပြိုင်ပွဲဝင် မြန်မာအသင်း အုပ်စုအဖွင့်ပွဲအဖြစ် ဗီယက်နမ်နှင့် ကစားရမည်

ရန်ကင်း မတ် ၁၈  
အာဆီယံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် ၂၀၂၂ အာဆီယံ ဖူဆယ်ချန်ပီယံရှစ်ပြိုင်ပွဲ အုပ်စု ပွဲစဉ်များ ထုတ်ပြန်လိုက်ပြီဖြစ်ပြီး မြန်မာ အသင်းသည် ဗီယက်နမ်နှင့် အုပ်စုအဖွင့်ပွဲ ကစားရမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းပြိုင်ပွဲကို ထိုင်း နိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပမည် ဖြစ်ပြီး ဧပြီ ၂ ရက်မှ ၁၀ ရက်အထိ ကျင်းပ

မည်ဖြစ်သည်။ ယင်းပြိုင်ပွဲတွင် အသင်းစုစုပေါင်း ကိုးသင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ပြီး အုပ်စုခွဲဝေထားမှုအရ အုပ်စု (က) တွင် ထိုင်း၊ မလေးရှား၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ ကမ္ဘောဒီးယား၊ ဘရူ နိုင်း၊ အုပ်စု(ခ)တွင် ဗီယက်နမ်၊ မြန်မာ၊ တီမော၊ ဩစတြေးလျတို့ ပါဝင်နေသည်။ ပွဲစဉ်ရေးဆွဲထားမှုအရ မြန်မာသည် ဧပြီ

၄ ရက်တွင် ဗီယက်နမ်၊ ဧပြီ ၅ ရက်တွင် ဩစတြေးလျ၊ ဧပြီ ၆ ရက်တွင် တီမောတို့နှင့် ကစားရမည်ဖြစ်သည်။ အုပ်စုပွဲစဉ်များကို ဧပြီ ၂ ရက်မှ ၆ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာပါဝင်သည့် အုပ်စု (ခ)တွင် လေးသင်း သာပါဝင်သဖြင့် ယင်းအုပ်စုပွဲစဉ်များကို ဧပြီ ၄ ရက်မှသာ စတင်ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ ပွဲစဉ်ရေးဆွဲထားမှုအရ ဆီမီးဖိုင်နယ်ပွဲစဉ်

များကို ဧပြီ ၈ ရက်၊ ဗိုလ်လှပွဲနှင့် တတိယလှ ပွဲကို ဧပြီ ၁၀ ရက်တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာသည် အာဆီယံဖူဆယ်ပြိုင်ပွဲတွင် ဒုတိယတစ်ကြိမ်၊ တတိယတစ်ကြိမ် ရရှိဖူးပြီး နောက်ဆုံးကျင်းပသည့် ၂၀၁၉ ပြိုင်ပွဲတွင် တတိယလှပွဲ၌ အရေးနိမ့်ပြီး စတုတ္ထနေရာ ဖြင့်သာ ကျေနပ်ခဲ့ရသည်။

ရဲရင့်လွင်

## ချန်ပီယံလိဂ်ကွာတားဖိုင်နယ်ပွဲစဉ်များ မဲခွဲထုတ်ပြန် ချယ်ဆီးနှင့် ရိုးရဲမက်ဒရစ်၊ မန်စီးတီးနှင့် အက်သလက်တီကို ဆုံတွေ့

ယူအီးအက်ဖ်အေ ချန်ပီယံလိဂ် ကွာတားဖိုင်နယ်ပွဲစဉ်များကို မဲခွဲ ထုတ်ပြန်လိုက်ပြီဖြစ်ရာ လက်ရှိ ချန်ပီယံ ချယ်ဆီးအသင်းသည် စပိန်နာမည်ကြီး ရိုးရဲမက်ဒရစ် အသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည် ဖြစ်သည်။

မန်စီးတီးအသင်းသည် ၁၆ သင်း အဆင့်တွင် မန်ယူအသင်း ကို အနိုင်ယူကျော်ဖြတ်ခဲ့သည့် အက်သလက်တီကို မက်ဒရစ် အသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည် ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် လီဗာပူးက ပေါ်တူဂီကလပ် ဘင်ဖီကာ၊ ဂျာမန် နာမည်ကြီး ဘိုင်ယန်မြူးနစ် အသင်းက ဗီလာရီးရ်အသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည် ဖြစ်သည်။

ကွာတားဖိုင်နယ် ပထမအကျော့ ကို ဧပြီ ၅ ရက်၊ ၆ ရက်တွင် ကစား မည်ဖြစ်ကာ ဒုတိယအကျော့ကို

ဧပြီ ၁၂ ရက်နှင့် ၁၃ ရက်တွင် ကစားမည်ဖြစ်သည်။ ချယ်ဆီးနှင့် ရိုးရဲမက်ဒရစ် အသင်းတို့ထဲမှ အနိုင်ရရှိမည့် အသင်းသည် ဆီမီးဖိုင်နယ်တွင် အက်သလက်တီကို မက်ဒရစ်နှင့် မန်စီးတီးအသင်းတို့ထဲမှ အနိုင် ရရှိမည့်အသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင် ကစား ရမည်ဖြစ်ပြီး ဘင်ဖီကာနှင့် လီဗာပူးအသင်းတို့ထဲမှ အနိုင်ရရှိ မည့်အသင်းသည် ဆီမီးဖိုင်နယ် တွင် ဗီလာရီးရ်နှင့် ဘိုင်ယန် မြူးနစ်အသင်းတို့ထဲမှ အနိုင်ရရှိ မည့်အသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစား ရမည်ဖြစ်သည်။

ချန်ပီယံလိဂ် ဆီမီးဖိုင်နယ် ပထမအကျော့ကို ဧပြီ ၂၆ ရက် နှင့် ၂၇ ရက်တွင် ယှဉ်ပြိုင်ကစား ရမည်ဖြစ်ပြီး ဒုတိယအကျော့ကို မေ ၃ ရက်၊ ၄ ရက်တွင် ယှဉ်ပြိုင်



ကစားမည်ဖြစ်သည်။ ချန်ပီယံလိဂ် ဗိုလ်လှပွဲကို မေ ၂၈ ရက်တွင် ပြင်သစ်နိုင်ငံ ပဲရစ်ရှိ Stade de France အားကစားကွင်းတွင် ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။

ယူအီးအက်ဖ်အေ ယူရိုပါလိဂ် ကွာတားဖိုင်နယ်တွင် လိုက်ပီဇစ် က အတ္တလန္တာ၊ ဖရန်ဖတ်က ဘာစီ လိုနာ၊ ဝက်စ်ဟမ်းက လိုင်ယွန်၊ ဘရာဂါက ရိုနီးယားအသင်းတို့နှင့် ဆုံတွေ့နေသည်။

အောင်ဇော်

## ရွှေသွေးဂျာနယ်ထွက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၁၈  
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေး ဦးစီးဌာန စာပေဗိမာန်ရုံးက အပတ်စဉ် စနေနေ့တိုင်း ရွှေသွေးဂျာနယ် ထုတ်ဝေဖြန့်ချိလျက်ရှိသည်။

၁၉-၃-၂၀၂၂ ရက်(စနေနေ့)တွင် ထွက်ရှိမည့် ရွှေသွေးဂျာနယ် အတွဲ (၅၄) အမှတ်(၁၂) ၌ အငြင်း သန်သော မောင်စိန်နှင့် မောင်ခိုင်အကြောင်းကို ပညာ ပေးရေးဖွဲ့ထားသည့် “လက်ဖဝါးနှင့် လက်ဖမိုး” မျက်နှာဖုံးကာတွန်း၊ နို့တိုက်သတ္တဝါအချို့၏ စိတ်ဝင် စားဖွယ်အချက်များအကြောင်း ကလေးတို့ဗဟုသုတ ဖြစ်ဖွယ် တင်ဆက်ထားသည့် “စိတ်ဝင်စားစရာ နို့တိုက်သတ္တဝါ” သုတဆောင်းပါး၊ ကလေးတို့တိုက်ရိုက် ရေးဆွဲထားသည့် ပန်းချီလက်ရာများကို တင်ထား သည့် “ရွှေသွေးတို့လက်ရာ” ကဏ္ဍ၊ မြန်မာဘာသာ အကြောင်းကို ရေးဖွဲ့ထားသည့် “ကြိုက်ရာတွေး” နှစ်မျက်နှာကာတွန်း၊ သူတစ်ပါးအသက်ကို သတ်ခြင်း မှ ရှောင်ကြဉ်တော့မည်ဆိုသော သူငယ်ချင်း သုံးယောက်၏ မင်္ဂလာရှိသော အသံများနှင့်အတူ ပျော်ရွှင်ဖွယ်ရာမျက်နှာအမူအရာများကို ဖြစ်စေခဲ့ပုံ အကြောင်း ရေးဖွဲ့ထားသည့် “မင်္ဂလာရှိသောအသံ” ဝတ္ထုကဏ္ဍ၊ ကြက်သား သွားဝယ်သော ကိုအော အကြောင်းကို ဟာသဖြစ်ဖွယ် တင်ဆက်ထားသည့် “ကိုအောနဲ့ဘိုစော” တစ်မျက်နှာကာတွန်း၊ စေးနံ တွန့်တိုတတ်သော ကုန်သည်သည် မိမိ၏ပြောစကား



ပေါ် ကတိမတည်ခြင်းကြောင့် ရွှေဒင်္ဂါးတစ်ရာကို ဆုံးရှုံးလိုက်ရပုံအကြောင်း တင်ဆက်ထားသည့် “စေးနံတွန့်တိုတတ်သော ကုန်သည်” ပုံပြင်ကဏ္ဍတို့ အပါအဝင် အင်္ဂလိပ်စာကဏ္ဍ၊ ဉာဏ်စမ်းကဏ္ဍ၊ ကဗျာကဏ္ဍစုံလင်စွာဖြင့် ထွက်ရှိပြီဖြစ်ရာ တစ်စောင် လျှင် ငွေကျပ် ၃၀၀ ဖြင့် စာပေဗိမာန်စာအုပ် အရောင်း ဆိုင်များတွင် ဝယ်ယူနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

ဇော်ဝင်းထွန်း



နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့၏

၂၀၂၂ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်မှ ၂၈ ရက်အထိ ကျပ်တစ်သိန်းနှင့်အထက် အလှူရှင်များစာရင်း

Table with 3 columns: No., Donor Name, Amount. Lists donors and their contribution amounts for the 2022 Buddhist Council charity drive.

စဉ် အလှူရှင်အမည်နှင့် နေရပ်လိပ်စာ

Table with 3 columns: No., Donor Name, Amount. Continuation of donor list for the Buddhist Council charity drive.

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 5E/1281, Toyota Kluger MC425, 5/W(4x4)R ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးထွန်းလင်း ၁၂/အစန(နိုင်)၁၈၉၂၁ က (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းအများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ တိုးချဲ့(၁)ရပ်ကွက်၊ BMIလမ်း၊ အမှတ်(၄၈)ဂျာနယ်အမှတ်(၃၃) ဦးခင်ဇော်အမည်ပေါက် ပါမစ်မြေအမျိုးအစား အကျယ်အဝန်းပေ(၄၀'x၆၀')အနက် တရားဝင်မရရှိသေးသည့် အကျယ်အဝန်းပေ(၂၀'x၆၀')ခေါင်းရင်းခြမ်း၊ မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်၌ ဆောက်လုပ်ထားသည့် တစ်ထပ်တိုက်နံရံအိမ်အိမ်အဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်အားလုံးအား အရပ်ကွက်စာချုပ်အောက်စပ်ဖြင့် ဝယ်ယူ၍ ပိုင်ဆိုင်ခံစားလျက်ရှိသူ ဦးမြင့်ထွန်း ၁၂/မက(နိုင်)၀၁၄၆၂၁ မှ ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း၊ အရှုပ်အရှားကင်းကြောင်း ပြောဆို ဝန်ခံကတိပြု၍ အဆိုပါမြေအိမ်ခြံမြေကို ရောင်းချရန်ကမ်းလှမ်းလာသော ကြောင့် အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေဖြစ်သူမှ ပေးချေထားပြီးဖြစ်ရာ အဆိုပါအရောင်းအဝယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြေညာချက်ထက်ပို၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ နိုင်ငံသားစာချုပ်စာတမ်းများနှင့်အတူ လူကွယ်တိုင်လားရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်သူအမည်- ဦးခင်ဇော်၊ လွှဲအပ်ခံသူအမည်- ဦးဝေလီ(LLB) အထက်တန်းကျောင်း(စဉ်-၅၃၅၄၇/၃၀-၈-၂၀၂၀) အမှတ်(၉၄)၊ ကျောက်စိမ်း(၇)လမ်း၊ (၄၄)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၂၅၂၀၉၄၀၄

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၁၇)၊ စိန်ပန်းမြိုင်လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၂၈)၊ အကျယ်အဝန်း (၄၀ပေ x ၆၀ပေ) ရှိ ဒေါ်ယုယုတင် (TRY-၀၂၀၃၁)(၁၂/မဟန(နိုင်) ၀၈၀၃၇၀) အမည်ပေါက် ပါမစ်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်အားလုံးအား အရပ်ကွက်စာချုပ်အောက်စပ်ဖြင့် ဝယ်ယူ၍ ပိုင်ဆိုင်ခံစားလျက်ရှိသူ ဦးမြင့်ထွန်း ၁၂/မဟန(နိုင်) ၀၈၀၃၇၀ မှ ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း၊ အရှုပ်အရှားကင်းကြောင်း ပြောဆိုဝန်ခံ ကတိပြု၍ အဆိုပါမြေကွက်အား ရောင်းချရန်ကမ်းလှမ်းလာသောကြောင့် ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေဖြစ်သူမှ ပေးချေထားပြီးဖြစ်ရာ အဆိုပါအရောင်းအဝယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြေညာချက်ထက်ပို၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ နိုင်ငံသားစာချုပ်စာတမ်းများနှင့်အတူ လူကွယ်တိုင်လားရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးခင်ဇော်ဦး L.L.B, D.B.L., D.I.L., တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၈၈၅၂) Hein Htet San Law Firm

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၁၃၀)၊ ထန်းတစ်ပင်လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ် (၉၈၇)၊ အကျယ်အဝန်း (၄၀ပေ x ၆၀ပေ) ရှိ ဦးမြင့်ထွန်း (BD-၀၀၈၇၂၅) အမည်ပေါက် ပါမစ်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်အားလုံးအား အရပ်ကွက်စာချုပ်အောက်စပ်ဖြင့် ဝယ်ယူ၍ ပိုင်ဆိုင်ခံစားလျက်ရှိသူ ဦးမြင့်ထွန်း ၁၂/မဟန(နိုင်) ၀၈၀၃၇၀ မှ ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း၊ အရှုပ်အရှားကင်းကြောင်း ပြောဆိုဝန်ခံ ကတိပြု၍ အဆိုပါမြေကွက်အား ရောင်းချရန်ကမ်းလှမ်းလာသောကြောင့် ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေဖြစ်သူမှ ပေးချေထားပြီးဖြစ်ရာ အဆိုပါအရောင်းအဝယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြေညာချက်ထက်ပို၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ နိုင်ငံသားစာချုပ်စာတမ်းများနှင့်အတူ လူကွယ်တိုင်လားရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးခင်ဇော်ဦး L.L.B, D.B.L., D.I.L., တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၈၈၅၂) Hein Htet San Law Firm

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းအများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ (၇)ရပ်ကွက်၊ မဟာရာဇလမ်း၊ အမှတ်(၁၀၈၇)ဟုခေါ်တွင်သည့် ဦးခင်ဇော်အမည်ပေါက် ဂရုဒမြေအမျိုးအစား အကျယ်အဝန်းပေ(၄၀'x၆၀')ရှိမြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်အားလုံးအား အရပ်ကွက်စာချုပ်အောက်စပ်ဖြင့် ဝယ်ယူ၍ ပိုင်ဆိုင်ခံစားလျက်ရှိသူ ဦးမြင့်ထွန်း ၁၂/မဟန(နိုင်) ၀၈၀၃၇၀ မှ ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း၊ အရှုပ်အရှားကင်းကြောင်း ပြောဆိုဝန်ခံ ကတိပြု၍ အဆိုပါမြေကွက်အား ရောင်းချရန်ကမ်းလှမ်းလာသောကြောင့် ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေဖြစ်သူမှ ပေးချေထားပြီးဖြစ်ရာ အဆိုပါအရောင်းအဝယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြေညာချက်ထက်ပို၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ နိုင်ငံသားစာချုပ်စာတမ်းများနှင့်အတူ လူကွယ်တိုင်လားရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်သူအမည်- ဦးကျော်စိန်၊ လွှဲအပ်ခံသူအမည်- ဦးဝေလီ(LLB) အထက်တန်းကျောင်း(စဉ်-၅၃၅၄၇/၃၀-၈-၂၀၂၀) အမှတ်(၉၄)၊ ကျောက်စိမ်း(၇)လမ်း၊ (၄၄)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၂၅၂၀၉၄၀၄

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းကြေညာခြင်း

မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနမှ တည်ဆောက်ရောင်းချခဲ့သည့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ဗိုလ်တထောင် Time Square အိမ်ရာစီမံကိန်း တိုက်အမှတ်(C-2) အခန်းအမှတ်(B/604)၏မူလ အမည်ပေါက် ဒေါ်မြင့်မြင့်သန်း ၁၂/မက(နိုင်)၀၇၂၈၂ ပါ (၄)ဦးထံမှ အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူထားပြီးဖြစ်၍ ပိုင်ဆိုင်မှုစာအုပ်တွင် အမည်ပြောင်းလဲပေးပါရန် ဦးမြင့်မြင့်သန်း ၁၂/မက(နိုင်) ၀၇၂၈၂ မှ လျှောက်ထားလာခြင်းအား ကန့်ကွက်လိုပါက ကြော်ငြာသည့်ရက်မှစ၍ (၁၄)ရက်အတွင်း အထောက်အထား ပြည့်စုံစွာဖြင့် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဌာနမှ မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မုံရွာမြို့၊ မုံကြီးရပ်ကွက်၊ မုံရွာလမ်းရှိ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၆၇၄-လှေကားကျောင်း) ဦးပိုင်အမှတ်(၉၇)၊ စီလာ ၀ ၁၁၁၀ ၀၄၈၇၅ မြေကွက်နှင့် အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်အားလုံးကို လက်ရှိ ပိုင်ဆိုင်ခံစားသူ ဦးမြင့်ထွန်း ၁၂/မက(နိုင်)၀၇၂၈၂ မှ ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း၊ အရှုပ်အရှားကင်းကြောင်း ပြောဆိုဝန်ခံ ကတိပြု၍ အဆိုပါမြေကွက်အား ရောင်းချရန်ကမ်းလှမ်းလာသောကြောင့် ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေဖြစ်သူမှ ပေးချေထားပြီးဖြစ်ရာ အဆိုပါအရောင်းအဝယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြေညာချက်ထက်ပို၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ နိုင်ငံသားစာချုပ်စာတမ်းများနှင့်အတူ လူကွယ်တိုင်လားရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးအောင်မျိုး(အထက်တန်းကျောင်း) (စဉ်-၁၃၀၈၀/၆၆) မုံကြီးရပ်ကွက်၊ မုံရွာမြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၄၆၅၃၅၀၆

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 20/3941 Sumlin Ciaz, 5/L(4x2)L ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်အကြောင်းစိန် ၅/မက(နိုင်)၁၅၄၅၄၇၀ က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံသားစာချုပ်စာတမ်းများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ရက် ၃၀ အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါနည်း လူကွယ်တိုင်လားရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကညနု၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်း)၊ အင်းစိန်

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးဦးစီးဌာနမှ တည်ဆောက်ရောင်းချခဲ့သည့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မုံရွာမြို့၊ မုံကြီးရပ်ကွက်၊ မုံရွာလမ်းရှိ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၇၁၆/ခ) မြေကွက်အမှတ် ၇၁၆/ခ၊ မြေကွက်အမှတ် (၇၁၆/ခ)၊ သုခုမလမ်းနှင့် ဇောတိကလမ်းထောင့် (၁၆/၄) ရပ်ကွက်၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးဦးစီးဌာနမှ ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူ ဒေါ်မြင့်ထွန်း ၁၂/မဟန(နိုင်)၀၇၂၈၂ မှ ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း၊ အရှုပ်အရှားကင်းကြောင်း ပြောဆို ဝန်ခံကတိပြု၍ အဆိုပါမြေကွက်အား ရောင်းချရန်ကမ်းလှမ်းလာသောကြောင့် ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေဖြစ်သူမှ ပေးချေထားပြီးဖြစ်ရာ အဆိုပါအရောင်းအဝယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြေညာချက်ထက်ပို၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ နိုင်ငံသားစာချုပ်စာတမ်းများနှင့်အတူ လူကွယ်တိုင်လားရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးအောင်မျိုး(အထက်တန်းကျောင်း) (စဉ်-၁၃၀၈၀/၆၆) မုံကြီးရပ်ကွက်၊ မုံရွာမြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၄၆၅၃၅၀၆

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းကြေညာခြင်း

လားရှိုးမြို့၊ ရပ်ကွက်(၇)၊ အတွက်အမှတ် (မောင်ခိုင်အကျွန်းကွက်)၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၉၄)၊ စီလာ ၀ ၁၁၁၀ ၀၄၈၇၅ မြေကွက်နှင့် အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်အားလုံးကို လက်ရှိ ပိုင်ဆိုင်ခံစားသူ ဦးမြင့်ထွန်း ၁၂/မဟန(နိုင်)၀၇၂၈၂ မှ ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း၊ အရှုပ်အရှားကင်းကြောင်း ပြောဆို ဝန်ခံကတိပြု၍ အဆိုပါမြေကွက်အား ရောင်းချရန်ကမ်းလှမ်းလာသောကြောင့် ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေဖြစ်သူမှ ပေးချေထားပြီးဖြစ်ရာ အဆိုပါအရောင်းအဝယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြေညာချက်ထက်ပို၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ နိုင်ငံသားစာချုပ်စာတမ်းများနှင့်အတူ လူကွယ်တိုင်လားရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးအောင်မျိုး(အထက်တန်းကျောင်း) (စဉ်-၁၃၀၈၀/၆၆) မုံကြီးရပ်ကွက်၊ မုံရွာမြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၄၆၅၃၅၀၆

Website Evaluation Consultant

တစ်ဦးငှားရမ်းလိုခြင်း မြန်မာနိုင်ငံ ဝန်ဆောင်မှုကုန်သွယ်ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အချက်အလက်များ ဘဏ္ဍာတိုက်(Services Trade and Investment Portal-STIP)ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ အဆိုပါပေါ်တယ်လ်ကို အကဲဖြတ်စိစစ်နိုင်မည့် စိစစ်ရေးမှူး(Website Evaluation Consultant)တစ်ဦးကို ၂၀၂၂ ခုနှစ် မေလ ၁ ရက်မှ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇွန်လ ၃၀ ရက်အတွင်း အလုပ်လုပ်ရက် ၁၅ ရက်အတွက် ငှားရမ်းလိုပါသဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှ (၇)ရက်အတွင်း uld.stip@gmail.com သို့ ပေးပို့လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းကြော်ငြာ

ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၂/ကတိုး၊ မြေကွက်အမှတ် ၁၆၄/အ၊ စီလာ ၀ ၁၁၁၀ ၀၄၈၇၅ မြေကွက်နှင့် အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်အားလုံးကို လက်ရှိ ပိုင်ဆိုင်ခံစားသူ ဦးမြင့်ထွန်း ၁၂/မဟန(နိုင်)၀၇၂၈၂ မှ ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း၊ အရှုပ်အရှားကင်းကြောင်း ပြောဆို ဝန်ခံကတိပြု၍ အဆိုပါမြေကွက်အား ရောင်းချရန်ကမ်းလှမ်းလာသောကြောင့် ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေဖြစ်သူမှ ပေးချေထားပြီးဖြစ်ရာ အဆိုပါအရောင်းအဝယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြေညာချက်ထက်ပို၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ နိုင်ငံသားစာချုပ်စာတမ်းများနှင့်အတူ လူကွယ်တိုင်လားရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးအောင်မျိုး(အထက်တန်းကျောင်း) (စဉ်-၁၃၀၈၀/၆၆) မုံကြီးရပ်ကွက်၊ မုံရွာမြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၄၆၅၃၅၀၆

တစ်ဦးတည်းဖြစ်ကြောင်း

စစ်တွေမြို့၊ မင်းရပ်ကွက်၊ ဝန်ထမ်း (၃)နေ့ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင် ဖောင်မင်းထက်အောင်၏ဖခင် ဦးမောင်ဟန်သိန်း(ခ)ဦးဟန်သိန်း ၁၁/စတန(နိုင်) ၀၀၆၈၇၂၈ တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဦးမောင်ဟန်သိန်း(ခ)ဦးဟန်သိန်း

ပျောက်ဆုံးကြောင်း

မောင်ရဲလှမြင့် ၁၂/မဟန(နိုင်) ၁၀၁၅၅၁၏ နိုင်ငံကူးလက်မှတ် (မမှတ်မီ) ပျောက်ဆုံးသွားသဖြင့် တွေ့ရှိက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ဖုန်း-၀၉-၇၅၂၇၇၇၆၀၆

အများပြည်သူသိစေရန် ကြေညာခြင်း

ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ မဟာဗန္ဓုလလမ်းတွင်တည်ရှိသော Central Area Development အိမ်ရာ(၈) ထပ်တိုက် စုပေါင်းပိုင်ဆိုင်ဆောင်ရွက်အမှု Tower-A, Level 7၊ အခန်းအမှတ် ၀၇-၀၂ ဟုခေါ်တွင်သည့် ကွန်ဒိုမိန့်အိမ်ရာတစ်ခုနှင့် ယာဉ်ရပ်နားခွင့်ကိုယ်ပိုင်ကားပါကင် တစ်ခုအပါအဝင် ယင်းတို့နှင့်ဆက်စပ်ပတ်သက်လျက်ရှိသည့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ် အားလုံးအား အမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်သူများဖြစ်ကြသော ဒေါ်စန္ဒာထွန်း(ခ)ဦးအိုင်ထွန်း ၁၂/မဟန(နိုင်)၀၀၀၆၃၃၄ ဒေါ်သင်းသင်းမာ(ခ)ဦးအိုင်ထွန်း ၀၀၀၂၁၇ ရန်ကုန်မြို့၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ Central Area Development Project အိမ်ရာ Tower-A, Level-7 ၊ အခန်းအမှတ် ၀၇-၀၂ နေထိုင်ရာထံမှ ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေပေးချေပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ ကွန်ဒိုမိန့်အိမ်ရာအား အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ် သည့်ကိစ္စနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကန့်ကွက်ရန်ရှိပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှ (၇)ရက် အတွင်း နိုင်ငံသားစာချုပ်စာတမ်းများနှင့်အတူ လူကွယ်တိုင်လားရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်လိုသူမရှိပါက အဆိုပါကွန်ဒို မိန့်အိမ်ရာအရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်သူအမည်- ဦးအိုင်ထွန်း(ခ)ဦးအိုင်ထွန်း

ဒေါ်ခင်ခင်မြင့်(B.S.C,PGDL)

ဒေါ်ခင်မြတ်သူ(H.G.P,LL.B,D.M.L) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၆၀၉၆) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၇၇၁၅) အမှတ်-၁၂၂ လမ်း၊ အရှေ့ကြို့ကုန်း၊ အမှတ်-၁၂၂ လမ်း၊ အရှေ့ကြို့ကုန်း၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၅၇၁၇၄၃၃

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်ဆင့်စာ

(တရားမကျင့်ထုံးဥပဒေအမိန့် ၅၊ နည်းဥပဒေ ၂၀) အင်းစိန်မြို့နယ်တရားရုံး ၂၀၁၉ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ်-၆၆

မာယမင်းကုမ္ပဏီလီမိတက် နှင့် ၁။ ဦးဝင်းမောင် (ငင်း၏ကိုယ်စားအထွေထွေမန်နေဂျာ ၂။ ဒေါ်မြင့်ရွှေ ဦးမျိုးကျော်) ၃။ ဦးမောင်သောင်း တရားလို တရားပြိုင်များ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ယင်းမောင်ခင်၊ ပုလဲမြို့နယ်၊ ညောင်ကုန်းအုပ်စု၊ ဗိုလ်ကုန်းကျေးရွာနေ အမှတ်(၃)တရားပြိုင် ဦးကျော်သောင်း(ယနေရပ်လိပ်စာမေး) သိစေရမည်။

သင့်အပေါ်၌ တရားလိုက စိုက်ပျိုးရေး ဆေးပစ္စည်းဖိုးငွေကျပ် ၇၀၁၈၈၀၆/- (ကျပ်ခုနစ်ဆယ်သိန်း တစ်သောင်းရှစ်ထောင်ရှစ်ရာကျပ်တိတိ)ရလျှင် ရလိုင်ကြောင်းနှင့် လျှောက်ထားစွဲဆိုချက်ရှိသည့်ဖြစ်၍ သင့်ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ ၎င်းအမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အရေးကြီးသည့် စကားအရပ်ရပ်တို့ကို ချေပပြောဆိုနိုင်သူ ကိုယ်စားလှယ်နှင့်ဖြစ်စေ၊ ရှေ့နေဖြစ်စေ ၂၀၂၂ခုနှစ် ဧပြီ ၁၉ရက်(၁၃၀၄ခုနှစ်) တန်းပုမြို့ပြည့်ကျော် ၄ရက်) မွန်းမတည့်မီ ၁၀:၀၀နာရီတွင် အထက်အမည်ပါသူ တရားလိုစွဲဆိုချက်ကို ထုချေ ရင်းလင်းရန် ရုံးသို့လာရောက်ရမည်။ ၎င်းပြင် အထက်ပါရက်တွင် သင့်တို့မလာ မရောက် ဖျက်ကွက်ခဲ့လျှင် သင့်ကွယ်ရာတွင် ငြင်းချက်များကို ထုတ်ပေးလိမ့်မည်။ ၎င်းအပြင် တရားလိုက ကြည့်ရှုလိုသည့် စာချုပ်စာတမ်းများနှင့် သင့်တို့ကထုချေ တင်ပြအမိန့်ပြုလိုသည့် စာချုပ်စာတမ်းအစီရင်ခံစာတို့ကို သင့်တို့နှင့်အတူ ယူဆောင် လာရမည်။ သို့တည်းမဟုတ် သင့်တို့ကိုယ်စားလှယ် ရှေ့နေပုဂ္ဂိုလ်တွင် ထည့်အပ်ပို့လိုက် ရမည်။ သင့်တို့က ထုချေလျှောက်ထားသည့်လျှင် အမှုမဆိုင်မီလေးရက် တက် သွင်း ရမည်။

၂၀၂၂ခုနှစ် မတ် ၉ရက်တွင် ဤကွဲတင်ဆိုင်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။

(ရဲမောင်မောင်) တွဲဖက်ဖြူနယ်တရားသူကြီး(၃) အင်းစိန်မြို့နယ်တရားရုံး

သင့်ကြောင့်မီးမလောင်ပါစေနှင့်









### ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုင်ရာဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေ

- ❖ အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုပဟိုကော်မတီ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီ၊ ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီ စတဲ့ကော်မတီ ၃ ရပ်ကိုဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ဆောင်ရွက်နေလျက်ရှိပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီဟာ ယနေ့အထိ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးတဲ့ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ ၁၆ ကြိမ်၊ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားခြင်းမပြုသေးတဲ့ EAO တွေနဲ့ ၉ ကြိမ်၊ နိုင်ငံရေးပါတီတွေနဲ့ ၇ ကြိမ်၊ ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်တွေ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးအကျိုးဆောင်အဖွဲ့တွေနဲ့ ၂ ကြိမ်၊ စုစုပေါင်း ၃၄ ကြိမ် တွေ့ဆုံခဲ့ပါတယ်။
  - ❖ တပ်မတော်အနေနဲ့ ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၁ ရက်နေ့မှစပြီး ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၈ ရက်နေ့အထိ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးအတွက် ထုတ်ပြန်ချက်ပေါင်း အကြိမ် (၂၀) ပြုလုပ်ပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၂၂ ခုနှစ် နှစ်ဆန်းပိုင်းမှာ ကမ္ဘောဒီးယား ဝန်ကြီးချုပ်နဲ့တွေ့ဆုံမှုအပြီး နှစ်နိုင်ငံ သဘောတူထုတ်ပြန်ချက်မှာ ယခုနှစ်ကုန်ပိုင်းအထိ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးကို ဆောင်ရွက်ပေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။
- (နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ (၁) နှစ်ပြည့် နိုင်ငံတော်တာဝန် ထမ်းဆောင်ခဲ့မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ပြောကြားခဲ့သည့် မိန့်ခွန်းကောက်နုတ်ချက်)

#### ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့်ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး၊
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး၊
- (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေး မူဝါဒကိုကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာအတူ ယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး “မူ”ကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး၊

၂။ စီးပွားရေး

- (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး၊
- (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး၊
- (ဂ) ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ထုတ်ကုန်များစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး၊

၃။ လူမှုရေး

- (က) စစ်မှန်သော မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး၊
- (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး၊
- (ဂ) တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြင့်မားရေး။

### SARS-CoV-2 Variant Omicron (အိုမီခရွန်) ရောဂါပိုး ထပ်မံတွေ့ရှိမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၁၈-၃-၂၀၂၂) ရက်နေ့

၁။ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် “ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ မျိုးရိုးဗီဇပြောင်းရောဂါပိုး စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်း”များကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ် (Relief Flight) များဖြင့် ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း အစုလိုက်ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုများနှင့် ပြည်တွင်းကူးစက်မှုများမှ ဓာတ်ခွဲနမူနာရယူ၍ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးလျက်ရှိပြီး Omicron (အိုမီခရွန်) အပါအဝင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ မျိုးရိုးဗီဇပြောင်း ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုများနှင့် ပတ်သက်၍ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ သတင်းထုတ်ပြန်ပေးလျက်ရှိပါသည်။

စာမျက်နှာ ၆ ကော်လံ ၄

### မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဂန့်ဂေါမြို့နယ်ရှိ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများက မြောက်ခင်ရန်းကျေးရွာကို ဝင်ရောက်စီးနင်းတိုက်ခိုက် လူနေအိမ်များ မီးရှို့ဖျက်ဆီး၍ အပြစ်မဲ့ပြည်သူများအား ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်

နေပြည်တော် မတ် ၁၈

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဂန့်ဂေါမြို့နယ်ရှိ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများက ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် မြောက်ခင်ရန်းကျေးရွာကို ဝင်ရောက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်ကာ လူနေအိမ်များ မီးရှို့ဖျက်ဆီး၍ အပြစ်မဲ့ပြည်သူများကို ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ယနေ့နံနက် ၅ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် ဂန့်ဂေါမြို့နယ် မြောက်ခင်ရန်းကျေးရွာအား ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားသည့် အနီးပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ကျေးရွာများ ဖြစ်သည့် ရွှေဘိုကျေးရွာ၊ သင်တောကျေးရွာ၊ စမ်းမြို့ကျေးရွာတို့တွင် ခိုအောင်း၍ အကြမ်းဖက်မှုလုပ်ရပ်များ ပြုလုပ်လျက်ရှိသည့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားအင်အား ၄၀၀ ခန့်က လက်နက်ကြီး၊ လက်နက်ငယ်၊ လက်လုပ်ဗုံးများ အသုံးပြုကာ ကျေးရွာနေပြည်သူများအား ဝိုင်းဝန်းပိတ်ဆို့ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့သဖြင့် ကျေးရွာနေ ပြည်သူ့စစ်အဖွဲ့ဝင်များနှင့် စာမျက်နှာ ၁၄ ကော်လံ ၁ ❖

ယနေ့ သတင်းအညွှန်း

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုအောင်မြင်မည့် သူများအတွက် နည်းပညာ တက္ကသိုလ်များသို့ ဝင်ခွင့်ခေါ်ယူရေး ကြေညာချက်

ပြည်တွင်းသတင်း စာ - ၂

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေးပဟိုအဖွဲ့မှ ကြေညာထားသည့် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ထောက်ပံ့နေသူများ၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့နယ်မြေများအတွင်း၌ စစ်သင်တန်းတက်ရောက်ခဲ့သူများနှင့် အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကို ကျူးလွန်သူများကို ပြစ်ဒဏ်အသီးသီးချမှတ်

ပြည်တွင်းသတင်း စာ - ၁၄



၂၀၂၂ အာဆီယံ ဖူဆယ်ချန်ပီယံရှစ်ပြိုင်ပွဲဝင် မြန်မာအသင်း အုပ်စု အဖွင့်ပွဲအဖြစ် ဗီယက်နမ်နှင့် ကစားရမည်

ပြည်တွင်းသတင်း စာ - ၂၅